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KmaluKmalu  
nazdravimonazdravimo  
s prijatelji!s prijatelji!Minister za zdravje opozarja: 

"Prekomerno pitje alkohola lahko škoduje zdravju!"

Svobodo si podarimo sami!
Sredi marca smo zabeležili prvo 

obletnico razglasitve epidemi-
je. Pred letom dni bi gotovo rekli 
komu, da je nor, če bi napovedal, 
da bo zgodba trajala leto in več. A 
pandemije, počasi ugotavljamo vsi, 
ne bo konec tako, kot smo priča-
kovali. V pričakovanju velike noči se 
mnogi spet tresejo, če se bodo lahko 
družili s širšo družino ali samo v 
lastnem gospodinjstvu. Delavnic, 
tradicionalnih druženj in obredov 
cvetne nedelje ter velike noči že 
tako bolj ali manj ne napovedujejo 
ali pa jih skeptično skrivajo, da se 
ne bi zgodilo kot lani. Ko so nas 
zatožili sosedje, da na vrtu gostimo 
bogokletnih enajst izdelovalcev 
butaric, ki se mastijo z domačo 
potico in nazdravljajo pomladi ali 
pa, da bi zatožili župnika, ki bi želel 
blagosloviti jedi z vožnjo po vasi iz 
kabrioleta. 

Če pogledamo na leto epidemi-
je, ugotavljamo, da smo se že zelo 
veliko pritoževali, ko so s pestro 
paleto različnih (ne)verodostojnih 
argumentov nizali razne ukrepe in 
omejitve, ampak na koncu smo se 
jih bolj ali manj držali. 

Zdi se, da sta cel svet in naša 
država, vse delala po vnaprej 
znanem scenariju in nas obvlado-
vala v okvirih epidemijskih valov, 
da nismo razmišljali o kaki drugi 
zgodbi, ki se dogaja v zakulisju. Pri 
nas pa so izumili še dodaten scenar-
ij, nekje med dolino Šentflorjans-
ko in Butalci. Nekaj časa smo se 
pritoževali, tudi šli na ceste, potem 

pa so nas s kazanjem mišic in pisan-
jem kazni (osebno mi je najbolj 
bizarna kazen za srednješolce, ki 
so hoteli nazaj v šolo), bolj ali manj 
utišali in celo naredili apatične. 

Čedalje bolj očitno postaja, da 
je treba napolniti državno blaga-
jno, ki so jo izpraznili korona in 
najboljši komercialisti v državi. Pa 
napišimo malo več prekrškov in 
naj narod plača! Opažamo, da so 
policisti zadnje mesece zelo strogi 
pri pisanju glob, tudi tam, kjer bi 
z vidika morale, vzgoje in, da ne 
rečem, ugleda policije več dosegli 
s kakšnim opozorilom, kot so to 
počeli v starih dobrih časih. Morda 
je mnogim dalo krila tisto ministro-
vo žuganje, da si naj zaslužijo plačo. 
Zdaj pa zaslužek jemljejo preveč 
dobesedno in potem argument 
moči hitro pozabi na moč argu-
menta. In če si s tem zaslužijo še 

napredovanje, hvalabogu. Pa smo 
spet pri tem, da se kaznujejo kurji 
tatovi. 

Pa še glede epidemije: Znanst-
veniki se vse bolj strinjajo, da je 
čredna imunost na novi koronavi-
rus, ki bi jo dosegli s precepljenost-
jo in visokim deležem ljudi, ki so že 
preboleli bolezen covid-19, neures-
ničljiv cilj. Višja precepljenost bo 
sicer vplivala na redčenje koncen-
tracije virusa v populaciji, (in upam 
da je pri nas precepljenost starejših 
in ostalih rizičnih skupin že neka 
garancija za zaščito najšibkejših), 
a še vedno bo obstajala nevarnost 
izbruhov na račun novih sevov 

koronavirusa in morda tudi osla-
bljene imunosti pri tistih, ki so 
bolezen covid-19 že preboleli.

Covid-19 naj bi sčasoma sicer 
postal sezonska bolezen, v nekaj 
mesecih bomo bolezen po napove-
dih postopno začeli premagovati. A 
potem bo odločevalcem zmanjkalo 
argumentov za ustrahovanje, ki 
vodi v obvladovanje državljanov. 
Zato hitro vračanje v normalnost ni 
realno, pa ne govorimo o maski, ki 
smo se je navadili. Upajmo, da vsaj 
žrtev ne bo več.

A ostanimo pri marcu. Jutri je 
materinski dan, v začetku meseca 
smo počastili svetovni dan žena. 
Zelo različno so skozi obdobja 
pojmovali ženske, matere, boj za 
pravice je bil dolg. A zaskrbljuje 
predvsem dejstvo, da danes beleži-
mo po svetu čedalje več pritiskov, da 
se »vrnemo« nazaj. Nekateri, tudi 
pri nas, celo želijo omejiti pravico 
do razpolaganja s svojim telesom. 
Še bolj zaskrbljujoče je, da narašča 
nasilje nad ženskami. Umori part-
nerk celo na grozovit način grozijo 
s TV ekranov. Želje moških po 
prevladi in zavist drugih žensk, če 
katera izstopa ali se enakovredno 
kosa z moškimi, so huda zadeva. 
Verjamem, da vrnitev nazaj vendar-
le ni mogoča, a za to se bomo očitno 
morali znova boriti vsi. 

Pametni se spoštujejo in s 
sinergijo različnosti rasejo skupaj. 
Oboji, moški in ženske! Zato, naj 
prevladata zdrav razum in srce, 
ki razume, ljubi in spoštuje, pri 
moških in ženskah. Prijazne praz-
nike, ne glede na omejitve, ki nam 
jih postavljajo drugi. Svobodo si 
podarimo sami!

Pametni se spoštujejo in s sinergijo različnosti 
rasejo skupaj. Oboji, moški in ženske! 

  LUCIJA KOLAR

Na cvetno nedeljo 
premaknemo uro

Prihodnja nedelja je cvetna 
nedelja, teden dni kasneje ji sledi 
največji krščanski praznik velika 
noč. Ali bosta praznika že drugo 
leto zapored potekala v skladu s 
strožjimi omejitvami epidemije, 
bomo videli v prihodnjih dneh.

Ne glede na to pa bomo na cvetno 
nedeljo opravili prvi letošnji premik 
ure na poletni čas. Ob 2.00 zjutraj 
bomo urine kazalce prestavili za eno 
uro naprej, torej na 3.00. Nazaj jih 
bomo prestavili na zadnjo oktobrsko 
nedeljo. Ne glede na to, ali bomo 
imeli morebitni tretji val, pa naj vam 
cvetna nedelja prinese v domove 
oljke, butare, velika noč pa obilje slov-
enskih velikonočnih dobrot.

 L. K.    T. T.

Sezonski delavci pri delu v hmeljišču.

Vrvice ponovno s pomočjo 
sezonskih delavcev

Topel in malo vetroven marec je 
hmeljarjem, ki hmelj pridelujejo na 
1.500 hektarjih, omogočil, da so 
začeli delo v hmeljiščih. Na pomoč 
je prišlo tudi že nekaj sezonskih 
delavcev iz Romunije.

Tisti, ki so hmelj že odorali in 
obrezali, so začeli z napeljavo vrvic, 
po katerih se bo hmelj vzpenjal proti 
vrhu žičnic. Če bo vreme ugodno 
za pridelavo te grenke rože, bo do 
sredine julija dosegla višino šestih 
metrov. 

     T. TAVČAR
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Cena: 1,46 EUR
Leto: XXII

Naslednja številka 
Utripa Savinjske doline 
bo izšla 22. aprila 2021.
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7 Povezanost v težkih časih 
pomeni največ

10 V zavetju hribov in 
neokrnjene narave

20 Zdaj piše zgodovino 
finskega juda

24
V umetnosti so velikokrat 
prisotna matematična 
razmerja in prava 
znanost 



OBČINA ŽALEC

Konec februarja je izvajalec del 
podjetje Tegar, d. o. o., iz Velike 
Pirešice nadaljeval z deli v sklopu 
druge faze projekta urejanja 
cestne infrastrukture na območju 
Poslovne cone Žalec – južno od 
železnice, natančneje začeli grad-
bena dela na cesti B in D znotraj 
zazidalnega načrta Poslovna cona 
Žalec – južno od železnice. V teh 
dneh pa se bo glede na vremenske 
pogoje na novih odsekih in tudi na 
prenovljeni cesti mimo Zagožna že 
polagal asfalt. 

Do danes so zgradili fekalni kanal v 
dolžini 150 metrov s priključkom na 
razbremenilni objekt na jugozahod-
nem robu poslovne cone, meteorno 
kanalizacijo v dolžini 110 metrov z 
jaški cestnih usedalnikov, drenažo 
za odvajanje talnih vod, vodovod s 
priključki iz duktilne litine v skupni 
dolžini 180 metrov, razvod sredn-
jenapetostnega in nizkonapetostne-
ga elektro omrežja, položili zaščitne 
cevi za CATV/TK, cestno razsvetljavo, 
površine za pešce ter kamniti ustroj 
ceste. Zaključna gradbena dela na 

obeh cestah bodo, če bo tudi vreme 
še naprej naklonjeno, dokončana v 
pogodbenem roku, ki je 30. marec.

Občina Žalec je gradbeno pogodbo 
s podjetjem Tegar, iz Velike Pirešice 
sicer podpisala lani 17. septem-
bra, dela pa so začeli konec lanske-
ga oktobra. Gradbena dela v okviru 
te pogodbe zajemajo novogradnjo 
dveh cest (B in D) na skupni dolžini 
145 metrov s pločnikom in cestno 
razsvetljavo, vodovodom, fekalno 
in meteorno kanalizacijo ter kanal-
izacijo za NN elektro razvod in TK/
CATV in rekonstrukcijo dela lokalne 
ceste št. 490162 »ob železnici« na 
odseku od križišča Ceste na Lavo do 
podjetja Zagožen v dolžini 90 metrov 
s pločnikom, kolesarsko stezo, cestno 
razsvetljavo, vodovodom, fekalno in 
meteorno kanalizacijo v skupni vred-
nosti 318.620 evrov z davkom (za dela 
na cestah B in D 208.953 evrov ter 
za rekonstrukcijo Ceste ob železnici 
109.668 evrov).

Rekonstrukcijo ceste so skoraj do 
konca opravili že jeseni, a v zaključni 
fazi zaradi poslabšanja vremena niso 
mogli izvesti zaključnega asfaltnega 
sloja. Gre namreč za vgradnjo polim-
ernega asfalta, za kar so potrebni 
ustrezni vremenski pogoji. Rekon-
strukcijo z izvedbo zaključnega sloja 
bodo tako dokončali predvidoma do 

konca marca oz. hkrati z asfaltiranjem 
na novogradnji ceste B in D. 

O pomenu izgradnje infrastrukture 
na tem območju in II. faze je župan 
Janko Kos povedal: »S tem omogoča-
mo priključevanje obstoječih in novih 
objektov na gospodarsko javno infra-
strukturo. Veseli nas, da to prinaša 
tudi boljše možnosti za širitev gospo-
darstva, boljšo pretočnost prometa in 
varnost na tem območju. 

Od skupaj 580 tisoč evrov je skoraj 
470 tisoč evrov evropskih in državnih 
sredstev, Občina Žalec pa je prispevala 
110 tisoč evrov. Želim si, da zgradimo 
celotno notranjo gospodarsko javno 
infrastrukturo, predvsem pa, da v 
naslednjih letih uspešno umestimo 
južno obvoznico v krovni prostorski 
dokument občine in jo potem, upam, 
da tudi s kakšnimi sofinancerskimi 
sredstvi, zgradimo. To pomeni cesto 
pred naseljem Griže, s katero bi lahko 
obvozili celotno poslovno cono južno 
od železnice.«

Svet Javnega zavoda ŽALSKE LEKARNE ŽALEC
Na podlagi 10. člena Odloka o ustanovitvi Javnega zavoda Žalske lekarne Žalec (Odlok 

o spremembah in dopolnitvah Odloka o ustanovitvi Javnega zavoda Žalske lekarne 
Žalec; UR RS, št. 45/94, 49/95 in 19/10)  in 26. člena Statuta zavoda (Spremembe in 

dopolnitve Statuta Žalskih lekarn Žalec z dne 15.5.2019) razpisuje delovno mesto

DIREKTORJA/DIREKTORICE

Pogoji za imenovanje:
• univerzitetna izobrazba farmacevtske smeri ali končan enovit magistrski študij Farmacije;
• veljavna licenca za izvajanje lekarniške dejavnosti;
• najmanj 5 let izkušenj na področju lekarniške dejavnosti;
• izkušnje s področja vodenja in upravljanja;
• ni hkrati član/ica sveta zavoda istega ali drugega javnega lekarniškega, zdravstvenega ali 

socialnovarstvenega zavoda;
• ni v delovnem ali pogodbenem razmerju pri pravnih ali fizičnih osebah, ki opravljajo dejavnost izdelovanja 

zdravil ali dejavnosti prometa na debelo z zdravili, nima lastniškega deleža ali lastništva z možnostjo 
vpliva pri proizvajalcu zdravil oziroma pri delodajalcu, ki je s temi osebami povezana družba v skladu s 
predpisi, ki urejajo gospodarske družbe.

Kandidat/kandidatka mora k prijavi na razpis z življenjepisom priložiti program vodenja, delovanja in razvoja 
zavoda v prihodnjih petih letih.

Prijavi je potrebno priložiti dokazila o nekaznovanosti oz. o dejstvih vpisanih v kazenski evidenci RS ter 
potrdilo, da v trenutku kandidature niso v kazenskem postopku.

Nepopolne vloge bodo izločene in zavržene.

Izbrani kandidat/kandidatka bo imenovan/a za dobo petih let. Po izteku mandata je lahko ista oseba ponovno 
imenovana za direktorja/direktorico.

Kandidati morajo prijave z dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev poslati na naslov ŽALSKE LEKARNE 
ŽALEC, Prešernova 6, 3310 Žalec, s pripisom »Za svet zavoda – ne odpiraj« najkasneje v 10 dneh 
od dneva objave.
Kandidati naj prijavi priložijo program dela in razvoja zavoda.
Upoštevane bodo le popolne prijave, ki bodo prispele s priporočeno pošto. Vloge, prispele po elektronski 
pošti, ne bodo upoštevane.

Direktorja/direktorico bo imenoval svet zavoda s soglasjem ustanovitelja, to je Občine Žalec. Kandidati bodo 
o izbiri obveščeni v 15 dneh po sprejemu sklepa o izbiri.
 

Na tem območju je Občina Žalec 
v letu 2019 že zgradila Cesto 
A (pravokotno na Cesto ob 
železnici pri podjetju Zagožen) v 
dolžini 138 metrov s pločnikom, 
cestno razsvetljavo, vodovodom, 
fekalno in meteorno kanalizaci-
jo ter kanalizacijo za NN elektro 
razvod. Gradbena dela v vredno-
sti 260.694 € z DDV je opravilo 
podjetje VOC Celje. Novi cesti B 
in D pa sta nadaljevanje izgradn-
je komunalne infrastrukture na 
območju poslovne cone. Skupaj 
z rekonstrukcijo dela Ceste ob 
železnici pa zaokrožujeta gradnjo 
in obnovo komunalne infras-
trukture na tem območju. Vsa 
omenjena dela, ki so v sklopu 
tega projekta že potekala in se 
zaključujejo sedaj v sklopu II. 
faze, skupaj znašajo skoraj 580 
tisoč evrov (natančno 579.314 
evrov z DDV).

Zaključek del že konec marca
 T. TAVČAR    T. T., L. K. 

Pomladansko vreme je omogočilo tudi nadaljevanje gradbenih del 
v Poslovni coni Žalec - južno od železnice v sklopu II. faze 

Janko Kos: “Pridobitev prinaša boljše možnosti za širitev gospodarstva, boljšo 
pretočnost prometa in večjo varnost na tem območju.”

Nova cestna odseka bosta v teh dneh dobila tudi asfaltno prevleko.

Gasilstvo v Arji vasi ima 120-letno 
tradicijo. »Požarna bramba« je bila 
po nekaj požarih na vasi ustanovl-
jena leta 1903. Gradnja doma za 
takratne gasilce je bila izvedena 
leta 1908 s pomočjo donacij kmetov 
za tiste čase bogate vasi. Danes tu 
deluje petnajst operativnih gasil-
cev, ki so opremljeni z moderno 
osebno zaščitno opremo, imajo 
gasilsko vozilo in novo motorno 
brizgalno. Že več let pa si želijo, da 
bi lahko zgradili nov gasilski dom.

»Današnji gasilski dom je še vedno 
na isti obcestni lokaciji sredi vasi. 
Zaradi prometne ceste, dotrajanosti 
lesenega stropa in zaradi prostorske 

utesnjenosti je ideja o gradnji novega 
doma dolgo zorela. Krajan Jože Dele-
korda nam je, gasilcem, že pred leti 
podaril parcelo ob cesti Petrovče–
Velenje,« je o razlogih za gradnjo 
povedal predsednik PGD Arja vas 
Iztok Uranjek ter dodal: »Potrudili 
smo se, da je sedaj lokacija zazidljiva 
in je del prostorskega načrta Občine 
Žalec. Kakšen bo dom, se pogajamo 
s projektanti. Že pet let ves denar 
namensko zbiramo na računu prav za 
gradnjo nove zgradbe. Jeseni namer-
avamo zabetonirati temelje, pred 
zimo pa naj bi novi dom dobil streho. 
Imamo že tudi izbran režijski odbor, 
ki ga vodi Jani Razboršek.«

Iztok Uranjek ob parceli, ki je predvidena za nov gasilski dom.

Do zime novi dom 
gasilcev pod streho

   T. TAVČAR

Na podarjeni parceli bodo v Arji vasi že jeseni 
zabetonirali temelje za novi gasilski dom, za 
katerega namensko zbirajo sredstva že pet let.

ŠT. 3 I marec 20212



OBČINA ŽALEC

PROJEKT PROSTOFER V OBČINI ŽALEC

V letu 2020 se je tudi Občina Žalec vključila v projekt PROSTOFER (skovanka iz besed ‘prostovoljni’ in 
‘šofer’). Gre za trajnostni vseslovenski prostovoljski projekt zavoda Zlata mreža za mobilnost starejših. 
Povezuje starejše osebe, ki potrebujejo prevoz in ne zmorejo uporabljati javnih in plačljivih prevozov, s 
starejšimi aktivnimi vozniki, ki pa po drugi strani radi priskočijo na pomoč. V sodelovanju z zavodom Zlata 
mreža, Zvezo društev upokojencev Žalec in z vsemi prostovoljci se prevozi v okviru tega projekta izvajajo tudi 
v Občini Žalec.
Komu je namenjen PROSTOFER?
Prostofer je namenjen vsem tistim starejšim, ki ne vozijo sami, nimajo sorodnikov in imajo nižje mesečne 
dohodke, pa tudi slabše povezave z javnimi prevoznimi sredstvi. Prostofer jim omogoča lažjo dostopnost do 
zdravniške oskrbe, brezplačne prevoze do javnih ustanov, trgovinskih centrov ipd.
Kako deluje PROSTOFER?
Uporabnik, ki potrebuje prevoz, pokliče na brezplačno številko 080 10 10. V komunikacijskem centru 
nato zabeležijo njegove podatke in lokacijo prevoza. Po najavi prevoza klicni center obvesti prostovoljnega 
voznika o prevozu in to sporoči uporabniku, za katerega se prevoz opravi. Vozilo zagotovi občina, prav tako je 
poskrbljeno za zavarovanje tako voznika kot tudi sopotnikov. Klicni center je na voljo za rezervacije prevozov 
vsak delovnik med 8.00 in 18.00, rezervacijo prevoza pa je potrebno najaviti vsaj 3 dni pred izvedbo storitve. 
Vozniki prostovoljci bodo prevoze opravljali od ponedeljka do petka med 8.00 in 16.00, izjemoma pa se lahko 
dnevi in ure tudi prilagodijo potrebam.
Kdo je lahko PROSTOFER?
Prostovoljni šofer je lahko vsak, ki ima veljavno vozniško dovoljenje in je v svojem prostem času pripravljen 
pomagati tistim, ki prevoze potrebujejo. Vendar pa so prostoferji v resnici veliko več kot zgolj prostovoljni 
vozniki – svojim sopotnikom nesebično pomagajo tudi, ko ti izstopijo iz avta: pri zdravniku jih pospremijo 
do čakalnice in počakajo nanje med pregledom, pomagajo nesti vrečke iz trgovine in jim priskočijo na pomoč 
pri vzpenjanju po stopnicah ... To so ljudje z velikim srcem, ki jemljejo svojo humanost za samoumevno in 
častno dejanje. 
Kako postati PROSTOFER?

Vozniki, ki želijo postati PROSTOFERJI v OBČINI ŽALEC, naj pokličejo go. Franjo Vihernik: 
• po telefonu: 03 713 64 30
• ali pišejo na e-naslov: pisarna@zalec.si.

VPIS OTROK V PROGRAME VRTCA 
ZA ŠOLSKO LETO 2021/22

VPIS NOVINCEV:
od torka, 6. aprila, do petka, 16. aprila 2021,
osebno NA UPRAVI VRTCA, Prežihova 2, Žalec,
vsak dan od 7.00 do 15.00. in ob sredah do 16.30.
Starši lahko izpolnjeno in skenirano prijavnico oddate tudi na 
elektronski naslov: darja.vrtec@vrtec-zalec.si.

Prijavnica za šolsko leto 2021/22 bo na voljo od 6. aprila dalje na upravi 
vrtca in na spletni strani vrtca za vse enote (prosimo za obojestranski 
natis prijavnice).

EVIDENČNI VPIS (za otroke, ki vrtec že obiskujejo): 
od srede, 7. aprila, do srede, 14. aprila 2021,
prijavnico starši prejmete v oddelku in jo tja tudi vrnete.

Zavezujemo se, da bomo izpolnjevali predstavljene programe. Veselimo 
se Vašega zaupanja in sodelovanja z Vami.

	 	

OTROŠTVO	JE	OD	
OTROK.	

ODRASLI	VSTOPAMO	
VANJ	TAKO,	DA	Z	

OTROKOM	
SODELUJEMO.	

(iz	publikacije	vrtca)	
	

	
	

Svetniki bodo odločali tudi o spremembi, ki bo služila kot osnova za začetek 
gradnje vrtca na Ponikvi.

Med gašenjem požara v Domu Nine Pokorn Grmovje

Človek – človeku
poziv za pomoč invalidki 

Savinjčani smo se s srčnostjo in dobrodelnostjo izkazali v mnogih 
dobrodelnih akcijah. Tako smo pomagali invalidom, da so dobili invalid-
ske pripomočke, in drugim prizadetim ter pomoči potrebnim občanom.

Skupaj z družino Jasne Miljič iz Kasaz, krajevno skupnostjo, občino in 
Medobčinskim društvom invalidov Žalec si prizadevamo urediti dvigalo 
do I. etaže bloka, kjer Jasna živi in je že štirinajsto leto vezana na voziček. 
Vendar je ob predračunu sedem tisoč evrov potrebna širša denarna 
pomoč. Želja po prostosti in stiku z naravo je zanjo možna le tako, da jo 
iz bloka odnesejo na rokah. Pravica do mobilnosti pa je vsekakor ena od 
osnovnih pravic vsakega človeka.
Električno dvigalo bi ji omogočilo še srečnejše samostojno življenje.
Vaš prispevek lahko nakažete na TRR MDI Žalec SI56 0400 1004 7399 
815 pri NKBM.

Že vnaprej iskrena hvala.
Predsednik MDI Žalec:

Janez Meglič

Danes ob 13. uri se bodo svetni-
ki Občinskega sveta Občine Žalec v 
Domu II. slovenskega tabora zbrali 
na 17. redni seji in obravnavali 14 
točk dnevnega reda. Med drugim 
bodo v drugi obravnavi potrjeva-
li program dela Občinskega sveta 
Občine Žalec za leto 2021, ki je 
pravzaprav že v teku.

Zaradi prenehanja mandata bodo 
glasovali o kandidatki Tanji Trobiš, ki 
je predlagana za novo predstavnico 
ustanovitelja, Občine Žalec, v svetu 
zavoda II. osnovne šole Žalec. Odloča-
li pa bodo tudi o imenovanju župana 
Janka Kosa za člana razvojnega sveta 
Savinjske regije v obdobju 2021–2027.

V prvi in drugi obravnavi bodo 
glasovali o predlogu spremembe 
Odloka o upravljanju javnih tržnic in 
tržnem redu Občine Žalec, v prvem 
branju pa bodo obravnavali Odlok 
o podelitvi koncesije za opravljan-
je obveznih občinskih gospodarskih 
javnih služb zbiranja in obdelave 
določenih vrst komunalnih odpadkov 

ter ostankov predelave ali odstranje-
vanja komunalnih odpadkov v Občini 
Žalec. Odločali bodo tudi o predlogu 
nove cene storitve pomoči družini na 
domu, ki naj bi za končnega uporab-
nika bila višja za 0,61 evra na uro 
na delovni dan, 0,84 evra na uro na 
državni praznik in za 0,79 evra na 
uro na nedeljo. Odločali bodo torej o 
tem, da bi urne postavke za pomoč na 
domu za uporabnike zdaj znašale 7,43 
(delovni dan), 10,32 (državni praznik) 
oz. 9,6 evra (nedelja).

Na mizi današnje seje je tudi soglas-
je k dodelitvi dela plače za delovno 
uspešnost direktorjev oz. ravnateljev 
javnih zavodov zaradi povečanega 
obsega dela, in sicer gre za ravnatel-
jico JZ Vrtci Občine Žalec Natalijo 
Starić Žikič, direktorico Medobčin-
ske splošne knjižnice Žalec Jolando 
Železnik in direktorja ZKŠT Žalec 
mag. Boštjana Štrajharja.

Odločali bodo še o predlogu sklepa 
o izpolnjevanju pogojev za sprem-
embo podrobnejše namenske rabe z 

občinskim podrobnim prostorskim 
načrtom za jugozahodni del enote 
urejanja PO-5 brez poprejšnje spre-
membe OPPN. Gre za spremembo, 
ki bo služila kot osnova za začetek 
izdelave OPPN za gradnjo novega 
vrtca na Ponikvi. 

Svetniki bodo na današnji seji pris-
luhnili tudi poročilu o projektu Pros-
tofer v Občini Žalec v minulem letu, 
seznanili pa se bodo tudi z osnutkom 
pokrajinske zakonodaje in kot občins-
ki svet oblikovali mnenje. Obravna-
vali pa bodo tudi dokončno poročilo 
Nadzornega odbora o opravljenem 
nadzoru na področju ravnanja s stvar-
nim premoženjem Občine Žalec in o 
nadzoru v Zvezi turističnih društev 
Občine Žalec nad porabo javnih sred-
stev, pridobljenih iz žalskega občinske-
ga proračuna.

Danes na 17. redni seji še 
vedno v kulturnem domu

  L. K.

V petek, 5. marca, je pozno 
popoldne zagorelo v eni izmed 
sob na oddelku za dementne 
oskrbovance v Domu Nine Pokorn 
Grmovje na Pernovem. Požar so do 
prihoda gasilcev poskušali zajeziti 
zaposleni.

Poveljnik Gasilskega poveljstva 
Občine Žalec in podpoveljnik Gasilske 
zveze Žalec Uroš Žibret je o požaru 
povedal: »Požar so prvi začeli gasiti 
zaposleni v domu, po prihodu gasilcev 
pa so imeli ti opravka z že lokaliziranim 

požarom.« Pri požaru je sodelovalo 59 
gasilcev z 10 vozili in gasilskim avtom 
z lestvijo iz PGD Velika Pirešica, Zavrh 
pri Galiciji, Žalec, Ponikva pri Žalcu in 
Gotovlje. 

»Stanovalci doma, ki so bili na 
omenjenem oddelku, so bili evakuira-
ni v sosednjega. V požaru je bila 
poškodovana ena oskrbovanka, ki je 
bila z reševalnim vozilom pripeljana v 
Splošno bolnišnico Celje.« Eni zaposle-
ni so nudili pomoč zaradi vdihavanja 
dima.  

Brez večjih žrtev 
in škode 

  T. T.    GZ ŽALEC

www.facebook.com/
utripsavinjskedoline

Samo en
KLIK do nas
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OBČINE

V sredo, 10. marca, je v Dvorani 
Prebold, ki omogoča dovolj pros-
tora za upoštevanje ukrepov vlade 
in NIJZ glede preprečevanja širjen-
ja okužbe, potekala seja Gasilske 
zveze Prebold. Še pred tem pa 
so opravili tradicionalni podpis 
aneksa k Pogodbi o opravljan-
ju javne gasilske službe v Občini 
Prebold za leto 2021. 

S pogodbo oziroma aneksom 
pogodbene stranke urejajo vsebine 
javne gasilske službe, začetek, orga-
nizacijo, višino, namen sredstev, 
način nadzora ter druge naloge v 
zvezi z opravljanjem javne gasilske 
službe. 

Podpisa so se udeležili predsednik 
GZ Prebold Branko Verk, poveljnik 
GZ Prebold Darko Kranjec, pred-
sedniki in poveljniki sedmih PGD 
(Kaplja vas, Groblja, Latkova vas, 
Sveti Lovrenc, Šešče, Matke, Prebold 
- Dolenja vas - Marija Reka in IGD 
Odelo). Prisotni pa so bili še nekateri 
drugi, ki so v sestavu predsedstva GZ 
Prebold. Kot je poudaril župan Vinko 
Debelak, so gasilci ena od tistih orga-
nizacij našega vsakdana, na katero je 
moč računati v vsaki situaciji in ob 
vsaki priložnosti, da bo priskočila 
na pomoč. Tega se je treba zavedati, 
saj gasilci delujejo na prostovoljni 
bazi. Zato so za leto 2021 tudi neko-

liko povečala sredstva za delovanje 
društev. 

Občina Prebold v letu 2021 
namenja za področje požarne varno-
sti sredstva v višini 67.200 evrov. 
Od tega je namenjeno za delovanje 
GZ Prebold 15.200 evrov (10.200 
za delovanje organov GZ in 5.000 
za usposabljanje gasilske mladine in 
članov gasilskih enot). Ostala sredst-
va so namenjena za zavarovanje gasil-
skih domov, gasilske tehnike, vozil in 
opreme ter članstva. PGD dobijo za 
svoje delovanje skupaj 25.000 evrov 
ter 17.000 evrov za sofinanciranje 
opreme. V letu 2021 ne načrtujejo 
nakupa novih gasilskih vozil.

Obnova mostu v Letušu čez Savinjo

Pred sejo gasilske zveze 
še aneks k pogodbi  

  D. NARAGLAV

Občina Prebold v letu 2021 namenja za področje požarne varnosti sredstva 
v višini 67.200 evrov.

V sejni sobi Občine Tabor so v 
sredo, 3. marca, podpisali pogodbo 
o delovanju javne gasilske službe 
v občini za leto 2021. Za to dejav-

nost tudi letos namenjajo okrog tri 
odstotke primerne porabe oziroma 
dobrih 28 tisoč evrov.  

Od skupnega zneska (28.147,97 
evra), ki je določen v pogodbi, bo 
občina skladno s finančnim planom 
in aneksom k medobčinski pogodbi 
sofinancirala zaposlitev strokovnega 
sodelavca GZ Žalec v višini 4.063,98 
evra. Ravno tako se iz skupnega 
zneska po dogovoru financira zavaro-
vanje gasilskih društev.

Ob podpisu pogodbe je župan 
Marko Semprimožnik najprej 
pozdravil vse predsednike vseh 
treh gasilskih društev, predsednika 
Gasilske zveze Žalec ter občinskega 
gasilskega poveljstva. Zahvalil se jim 
je za preteklo delovanje in aktivnosti 
ter ob tem poudaril, da jim je v vseh 
teh letih vedno uspelo uresničiti 
zastavljene naloge. K temu je dodal, 
da je bilo minulo leto žal v primežu 
epidemije, ki je preprečila marsikat-
ero aktivnost, kako bo letos, pa je še 
veliko vprašanje.   

Za Gasilsko zvezo Žalec je pogodbo 
podpisal predsednik Edvard Kugler, 
za Občino Tabor župan Marko 
Semprimožnik, v imenu občinske-
ga gasilskega poveljstva Dominik 
Drnolšek, v imenu gasilskih društev 
pa predsednik PGD Ojstriška vas - 
Tabor Blaž Kovče, predsednik PGD 
Loke Davorin Drnolšek in predsed-
nik PGD Kapla - Pondor Ivan Hrast-
nik.  

Seja GZ Prebold v Dvorani Prebold, na kateri so podpisali tudi aneks k pogodbi 

V Taboru podpisali gasilsko pogodbo  
    D. NARAGLAV

Lani septembra je bila podpisa-
na pogodba med Direkcijo Repub-
like Slovenije za infrastrukturo in 
podjetjem Markomark Nival, ki 
bo poskrbelo za celovito obnovo 
mostu. Kmalu po začetku del se je 
izkazalo, da je most bolj dotrajan, 
kot je sprva kazalo. Predlagano je 
bilo, da bi se promet čez Savinjo 
zaprl za več mesecev. Kasneje so 
prišli do rešitve, da bo vendarle 
odprt, a le enosmerno. 

Tako je od sredine januarja promet 
stekel izmenično enosmerno. Pogod-

bena vrednost gradbenih del je 
967.450 evrov, financira pa jih Direk-
cija za infrastrukturo in spada med 
največje projekte v tem delu doline. 
V ceno je zajeta zamenjava asfalta, 
hidroizolacija ter širitev hodnika na 
mostu za približno dva metra in pol. 
S tem bo omogočena obojestranska 
umestitev ločenih površin za kole-
sarje in pešce. V križišču za Mozirje 
in Šmartno ob Paki pa bo zgrajeno 
krožno križišče. Pogodbeni rok za 
dokončanje je tristo koledarskih dni, 
tako da bodo vsa dela zaključena še v 
tem letu.

Obnova mostu v Letušu 
bo trajala tristo dni 

    T. TAVČAR

Javni pozivi so namenjeni 
občanom za sofinanciranje malih 
komunalnih čistilnih naprav, za 
sofinanciranje investicij v zasebne 
vodovode, za dodelitev finančnih 
sredstev za ohranjanje in spodbu-
janje razvoja kmetijstva in podežel-
ja, za sofinanciranje ukrepov na 
področju kmetijstva in za sofinan-
ciranje društev na področju kmeti-
jstva. 

Predmet slednjega javnega razpisa 
je sofinanciranje letnih dejavnosti in 
programa oziroma projektov društev, 
ki delujejo na področju kmetijstva v 
Občini Prebold. Sredstva so zagot-
ovljena v proračunu Občine Prebold, 
in sicer gre za postavko Sofinanciran-
je društev s področja kmetijstva, v 
višini 1.000 evrov za dejavnosti, ki se 
izvajajo na območju Občine Prebold, 
ter za tiste dejavnosti, ki se izvajajo 
izven območja občine pod pogojem, 
da so namenjene občanom Občine 
Prebold in promociji občine skozi 
njihovo dejavnost. 

Za področje kmetijstva je velike-

ga pomena javni razpis za dodelitev 
finančnih sredstev za ohranjanje 
in spodbujanje razvoja kmetijst-
va in podeželja v Občini Prebold 
za leto 2021. Razpis je narejen po 
shemi državnih pomoči v kmetijst-
vu, skladno z Uredbo komisije EU. 
Sredstva v višini 31.000 evrov so 
zagotovljena v proračunu občine in 
se bodo dodeljevala pri Ukrepu 1, 
kjer je namenjenih 27.000 evrov kot 
pomoč za naložbe v opredmetena ali 
neopredmetena sredstva na kmeti-
jskih gospodarstvih v zvezi s primar-
no kmetijsko proizvodnjo, in po 
Ukrepu 3, ki je namenjen kot pomoč 
pri sofinanciranju plačila zavaroval-
nih premij za zavarovanje kmetijske 
proizvodnje. Upravičenci kmetijske-
ga gospodarstva na območju občine 
sklenejo zavarovalno pogodbo za 
tekoče leto. Ta je vključena v sofi-
nanciranje po nacionalni uredbi za 
tekoče leto. Poleg njih so upraviče-
ni tudi tisti, ki primarne kmetijske 
proizvodnje opravljajo na najmanj 
enem hektarju primerljivih kmeti-
jskih površin. 

Javni razpisi za leto 2021
 D. N.

V Občini Prebold so v prvih tednih letošnjega 
leta dali v javnost več občinskih razpisov za 
sofinanciranje različnih dejavnosti v letu 2021. 

SLIKOPELSKARSTVO ANDREJ TERGLAV, s. p.

Andraž 96 b, 3313 POLZELA,  
tel. 03 5720673, gsm. 041 216 214, www.terglav.si

Beljenje notranjih površin in fasad

Dekorativni opleski

Izdelava izolacijskih fasad

Peskanje kovinskih predmetov

DELO NA VIŠINI Z DVIŽNO KOŠARODo snidenja vas lepo pozdravljamo.
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OBČINE

Minuli četrtek je v Dvorani Prebold potekala 20. redna seja OS Občine 
Prebold.  

Potem ko je Občina Braslovče 
avgusta začela gradnjo prizidka 
k matični osnovni šoli v Rakovl-
jah, so trenutno na vrsti že zakl-
jučna dela. Za investicijo v vred-
nosti 1.320.704 evrov je Občina 
Braslovče pridobila 207.115 evrov 
nepovratnih sredstev Ekosklada za 
energetsko učinkovite gradnje. 

Ravnateljica OŠ Braslovče Marija 

Arh je o napredovanju del v prizid-
ku šole povedala: »V teh marčevskih 
dneh se izvajajo zaključna dela, in 
sicer montaža notranjih vrat, polag-
anje talnih oblog, slikopleskarska 
dela, nameščanje notranje opreme, 
urejanje okolice ipd. Gradbeno 
podjetje Remont namerava z dozi-
davo končati v roku, to je 31. marca. 
Nato pa se bo pristopilo k prido-

bivanju ustrezne dokumentacije.«
Tako se je povečala obstoječa jedil-

nica. Šola bo s prizidkom dobila več 
prostorov. V pritličju bodo tri nove 
učilnice in kabinet, tri prostore pa 
bo pridobila tudi Glasbena šola Risto 
Savin Žalec. V nadstropju bo torej 
skupaj pet učilnic in dva kabineta. 
V prizidku bodo še garderoba, kuril-
nica, stopnišče, hodniki, shramba, 
sanitarije, dvigalo. V novem delu 
šole bodo imeli učilnici učenci 
petega razreda, ki se sedaj šolajo na 
nadomestni lokaciji v župnišču na 
Gomilskem. Prostore bodo prido-
bili tudi učenci predmetne stopnje. 
Vse nespecialne učilnice bodo tako 
lahko postale matične učilnice. »Naši 
učenci bodo sedaj takoj po konča-
nem pouku brez čakanja na prosto 
učilnico nadaljevali z glasbeno šolo. 
Novi prostori, sodobno pročelje 
šole, urejena okolica bodo vsak dan 
znova »klicali« učence, starše, zapos-
lene, da sprejmemo nove izzive. 
Najlepša hvala ustanoviteljici in 
vsem, ki so kakorkoli pomagali, da 
bodo braslovški učenci znanje nabi-
rali v prenovljeni šoli,« je še dodala 
ravnateljica.

Pri braslovški šoli že 
zaključna dela   

    T. TAVČAR

Do konca avgusta konec 
del na Gomilskem 

    T. TAVČAR

Za voznike štirikolesnikov
   T. TAVČAR

Občina Braslovče v letu 2021 
nadaljuje z izgradnjo fekalnega 
sistema, in sicer od Braslovč, zbir-
nega kanala Glinje, Gomilskega do 
Grajske vasi z ureditvijo površin v 
kraju Gomilsko. Trenutno se izva-
jajo gradbena dela od križišča za 
pokopališče Gomilsko do Kultur-
nega doma Gomilsko v dolžini 170 
metrov.

Dela zajemajo dokončanje fekalne 
in meteorne kanalizacije in vse 
ostale pripadajoče cestne infras-
trukture. Po zaključku gradbenih 
del sledi preplastitev in dokončna 
ureditev celotnega območja, ki je bilo 

urejeno v letu 2020. Dela izvaja grad-
beno podjetje Peor. Njihova skupna 
pogodbena vrednost pa znaša skupaj 
z DDV 490.653 evrov.

Gomilsko bo s tem pridobilo novo 
krožišče z razširitvijo obstoječih loka-
lnih cest, pločnike, javno razsvetljavo 
in ostalo komunalno infrastrukturo. 

Občina Braslovče je že v prido-
bivanju izbire izvajalca za nadal-
jevanje del od Kulturnega doma 
Gomilsko do Grajske vasi, ki jih bodo 
predvidoma opravili od letošnjega 
maja do avgusta. S tem projektom bo 
zaključen fekalni sistem. 

Občinska uprava Občine Vransko 
je od občanov prejela več pritožb, 
da so se v zadnjem času na območju 
Jeronima in Črete pojavile skupine 
voznikov štirikolesnikov, ki z 
neprilagojeno hitrostjo vozijo po 
lokalni cesti Vransko–Čreta ter 
uničujejo gozdne poti in vlake. 

Ker navedeno početje predstavl-

ja kršitev cestnoprometnih predp-
isov, predpisov o gozdovih, predp-
isov o varstvu okolja in narave, pa 
tudi aktualnih predpisov v zvezi s 
preprečevanjem širjenja nalezljive 
bolezni covida-19 je Občina Vransko 
o tem obvestila policijo, pristojne 
inšpekcijske službe in medobčinsko 
redarstvo.

Med drugim so obravnavali tudi 
predlog projektov Občine Prebold 
za RRP za obdobje od 2021 do 
2027, ki ga je svetnikom predstavil 
župan Vinko Debelak. Kot razlog 
za sprejem je navedel pripravo 
programa območnega razvojne-
ga partnerstva Spodnje Savinjske 
doline za to obdobje. 

Občine v skladu s štirimi 
tematskimi, nacionalnimi in 
evropskimi prioritetami, kot so: 
okrevanje po pandemiji, krepitev 
zelene EU, digitalna transformaci-
ja, posebna podpora regionalnim in 
nacionalnim ukrepom z učinkom 
v lokalnih skupnostih, sprejemajo 
svoje predloge projektov. Okrevanje 
po pandemiji je skupna platforma 
občin savinjske subregije in vključuje 
dnevne centre za starejše, mobilnost 
za starejše na podeželju, vseživljen-
jsko učenje, varovana stanovanja in 
posodobitev zdravstvene mreže. 

Konkretno za samo Občino Prebold 
pa je poleg skupne platforme treba 
poudariti posodobitev in dogra-
ditev objekta Marof, pridobitev in 
obnovitev nekdanjega hotela Zanier 
z okolico, zgraditev večnamenske 
dvorane centra KIIMPPC (kulturni, 
informacijski, izobraževalni, promo-
cijski, prireditveni center) na prosto-
ru med šolo in vrtcem in z navezavo 
na Marof, dom starejših občanov, 
Zanierjev objekt. Ta center bi 
povezoval obstoječe objekte: Marof, 
zgradbo Zanier, šolo, vrtec z novim 
objektom osrednje dvoranske stavbe. 
V sklopu programa skupne plat-
forme pa bo Občina Prebold obno-

vila zdravstveno postajo, jo naredila 
energetsko samooskrbno ter zgradi-
la dodatno ordinacijo družinske 
medicine in gerontologije za oskrbo 
stanovalcev doma starejših in novih 
varovanih stanovanj. V zvezi s pred-
logom programa Krepitev zelene EU 
se bo urejeval vodovod Matke–Šešče, 
kanalizacija Matke–Brda. Urejevale 
se bodo kolesarske poti, izpeljana naj 
bi bila sanacija mostu čez Savinjo v 
Šeščah, uredila se bo pešpot s pove-
zavo Marof–dom starejših, mimo 
šole, vrtca, centra Zanier, večnamen-
ske dvorane do letnega kopališča. Tu 
naj bi se zgradili novi vhodni objekti. 
Prav tako je načrtovana prenova 
bazenskega kompleksa … Skratka, 
predlog plana je obširen, kdaj in kako 
bo to izvedljivo, pa bomo videli. 

Svetniki so predlagan program 
projektov potrdili. Prav tako so 
potrdili tudi vse ostale sklepe posa-
meznih točk dnevnega reda. Sprejeli 
so: Odlok o določitvi volilnih enot v 
Občini Prebold, Odlok o ustanovit-
vi proračunskega stanovanjskega 
sklada, ki je bil sprejet po skrajša-
nem postopku, Odlok o načinu in 
pogojih plakatiranja in oglaševanja 
v Občini Prebold, predlog Tržnega 
reda lokalne kmečke tržnice v Občini 
Prebold, ki deluje vsako soboto od 
8. do 10.30, letni program športa in 
letni program kulture. Obravnavali 
so tudi elaborat o oblikovanju cen 
storitev javne službe oskrbe s pitno 
vodo, odvajanje in čiščenje komu-
nalne odpadne vode. Občinski svet je 
elaborat potrdil, določil ceno storitev 
oskrbe s pitno vodo. Omrežnina za 

oskrbo vode je določena glede na 
zmogljivost priključka in s prem-
erom vodomera. Vodarina za kubični 
meter znaša skupaj z 9,5-odstotnim 
DDV 0,6242 evra. Cena za odvajan-
je komunalne vode za kubični meter 
z DDV znaša 0,5121, za čiščenje 
komunalne in padavinske vode pa 
0,7745 evra. Cena storitev, poveza-
na z greznicami in malimi čistilnimi 
napravami, znaša na kubični meter 
0,6094 evra. S subvencijo občine pa 
so te cene za uporabnike bistveno 
nižje. 

V nadaljevanju seje so svetniki 
potrdili predlog Odbora za prostor-
sko planiranje in gospodarjenje z 
nepremičninami. Predlog se nanaša 
na uskladitev občinskih mej med 
Občino Žalec in Občino Prebold. Gre 
za parcele, ki so v katastrski občini 
Gornja vas (Šešče pri Preboldu in k. 
o. Šempeter). Za ureditev teh mej 
so svetniki pooblastili župana Vinka 
Debelaka. 

Svetniki so dali soglasje tudi k 
določitvi cen storitev pomoč družini 
na domu. V Občini Prebold je 9,7 
% uporabnikov storitve pomoč na 
domu, za katere je izvajalec Dom 
Nine Pokorn Grmovje. Celotni 
stroški storitve znašajo 19,94 evra 
na uro na delovni dan, 25,35 evra na 
nedeljo ter 27,154 evra na državni 
praznik in dela prost dan. Občina 
Prebold zagotavlja 70-odstotno 
subvencijo na te cene, kar pomeni, da 
uporabnik plača za običajen delovni 
dan le 12,83 evra na uro. 

Na marčevski seji potrdili predlog 
projektov do leta 2027 

  D. NARAGLAV

V teh dneh že urejajo okolico šole …

V OŠ Braslovče bodo z zaključnimi deli v prizidku končali predvidoma 
do konca marca.

V teh dneh se izvajajo dela od pokopališča do Kulturnega doma na Gomilskem.

Krožišče v središču vasi Gomilsko je že zgrajeno, tudi pločniki …

Razpis za  podelitev priznanj Občine 
Prebold v letu 2021
Kandidate za priznanja lahko predlaga vsak 
občan ali organizacija. Podeljujejo se lahko  
naslednja priznanja: častni občan, zlati grb, 
srebrni grb, bronasti grb in priznanje občine.
Razpis in obrazec sta objavljena na spletni strani:  
https://www.prebold.si/index.php/
uradne-objave/obcinski-razpisi.
Rok za oddajo predlogov je petek, 23. aprila 
2021 do 12.ure obvezno po elektronski 
pošti na naslov obcina@prebold.si. 

	OBČINA 
PREBOLD
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www.cistilne-naprave-zagozen.si 
www.eshop-zagozen.si | www.zagozen.si

03 713 14 49

Ustrezno čistilno napravo 
najdete pri nas!PREVERITE

V OBČINAH: 

Žalec
Prebold

Tabor
Vransko

Šentrupert

Šmartno ob Paki 

čistilne naprave
SUBVENCIJE za NAKUP

Biološke 

V letu 2020 so razdelili: 7.692 
litrov mleka, 2.310 kilogramov 
moke, 450 kilogramov sladkorja, 
3.040 kilogramov testenin, 1.053 
kilogramov riža, 1.986 litrov 
olja, 2.448 konzerv fižola, 2.064 
konzerv pelatov, 1.750 kilogram-
ov krompirja, 1.120 kilogram-
ov zelja, 808 kosov paštet, 540 
kosov čokolina, 2.592 lončkov 
jogurta, 46 kilogramov kave, 
369 kilogramov pralnega praška, 
268 vrečk pudinga in še mnogo 
drugega. Vsako leto delijo tudi 
velikonočne in božične pakete.

V Spodnji Savinjski dolini je med 
najbolj delovnimi dobrodelnimi 
organizacijami Dekanijska karitas 
Petrovče. Kako in na kak način 
pomagajo ter koliko prehrambnih 
artiklov so v lanskem letu razdelili, 
nam je povedala vodja Dekanijske 
karitas Petrovče Elvira Krošel.

»V lanskem letu Dekanijska karitas 
Petrovče ni zapirala svojih vrat za 
ljudi, ki so potrebni pomoči. Tako 
smo bili dejavni ves čas epidemije. 
Vso hrano smo razdeljevali zunaj, 
da smo ohranili potrebno razdaljo. 
Nismo pa počeli samo tega. Skozi vse 
leto vzorno sodelujemo z OŠ Petro-
vče, kjer pomagamo z delnim plači-
lom kritja šolske prehrane. Poleti smo 
preko Škofijske karitas Celje peljali 
otroke na morje. Več kot stotim smo 
razdelili šolske potrebščine. Pomag-

ali smo tudi družinam ob poplavi 
in požaru. Trikrat mesečno rednim 
prosilcem izročimo paket prehramb-
nih artiklov, oblačil, obutev, igrač. 
Delovni smo predvsem v skrbi za 
materialno pomoč, ki jo Karitas tudi 

v razmerah epidemije redno nudi,« 
je povedala Elvira Krošel. Tudi v 
drugem valu niso obupali in so za 
tiste, ki potrebujejo pomoč, še vedno 
na voljo, tako z materialno pomočjo 
kot s svetovanjem.

Lanski november so zaključili s 
Tednom Karitas 2020. Javnost so 
nagovorili z geslom Slišim te. »To 
pomeni, da ne pozabimo na osnovno 
človekovo potrebo po bližini, ko 
si vzamemo čas za drugega in mu 
posvetimo vso pozornost. Geslo 
nas vabi tudi, da prisluhnemo, da 
poskušamo razumeti in tudi odgov-
oriti z besedo, darovi ali prostovol-
jstvom pri pomoči ljudem v stiski, 
da smo lahko vedno vsaj malo dobri. 
Vendar moram poudariti, da to ne 
velja samo za en teden, temveč za vse 
dni v letu. Kar pa se je pokazalo kot 
največja vrednota preteklega leta, 
pa sta prijaznost do ljudi in veselje 
nad majhnimi darovi življenja,« je še 
povedala Elvira Krošel.

V Dekanijski karitas Petrovče so pomoči potrebnim v času epidemije 
razdelili več tisoč kilogramov moke, sladkorja, testenin in drugih dobrin. 

Hrano delijo trikrat na mesec
    T. TAVČAR

Pri delitvi prehrambnih artiklov

Elvira Krošel

Potem ko je bila celjska škofija 
kar dve leti in pol brez škofa, je 
papež Frančišek 5. marca za novega 
ordinarija imenoval msgr. dr. 
Maksimilijana Matjaža, duhovni-
ka mariborske nadškofije, ki je bil 
do sedaj profesor Svetega pisma 
na Teološki fakulteti Univerze v 
Ljubljani, doma pa je iz Črne na 
Koroškem.

Maksimilijan Matjaž se je rodil 23. 
avgusta 1963 v Črni na Koroškem. 
Po osnovni šoli v Mežici je obiskoval 
srednjo ekonomsko šolo v Slovenj 
Gradcu. Opravil je tudi filozofsko-te-
ološki študij na Teološki fakulteti v 
Ljubljani (1983–1988). V duhovnika 
je bil posvečen 29. junija 1989 in bil 
inkardiniran v nadškofijo Maribor.

Od leta 1989 do 1991 je bil kaplan 
v Zrečah. Od leta 1991 do 1995 je 
študiral Sveto pismo na Papeškem 
bibličnem inštitutu v Rimu, kjer je 
magistriral iz bibličnih ved. Študij 
je nadaljeval na Papeški univerzi 
Gregoriani, kjer je leta 1998 doktori-
ral iz biblične teologije. Leta 2000 je 
študiral svetopisemsko arheologijo 
na Studium Biblicum Franciscanum 
v Jeruzalemu. 

Od leta 1998 je bil asistent na 
ljubljanski teološki fakulteti, od leta 
2001 pa profesor-asistent na katedri 
za Sveto pismo in judovstvo ter od 
leta 2011 izredni profesor za sveto-
pisemske vede in judovstvo.

Od leta 2006 je bil član duhovniške-
ga sveta nadškofije metropolije 
Maribor in od leta 2011 član kolegi-
ja svetovalcev. Bil je tudi duhovnik 
pomočnik v župniji Dravograd 
(1998–2010), v Zrečah (2010–2012), 
v pastoralni enoti Slovenj Gradec 
(2012–2013) in v župniji Šentilj 
(2013–2020).

msgr. dr. Maksimiljan Matjaž 

Celjska škofija 
ima novega škofa

 T. T.    ARHIV ŠKOFIJE

Novi škof je msgr. dr. 
Maksimiljan Matjaž, 
po rodu iz Koroške.

V parku na Polzeli pogosto za uporabniki drog ostajajo pločevinke in steklenice pijač 
ter ogorki.

Predoziranje 
z drogo 
na Polzeli

     BINA PLAZNIK

4. februarja so žalske policiste 
obvestili o predoziranju osebe z 
drogo na Glavnem trgu na Polzeli. 

Osebo, ki je zaužila prekomer-
no količino prepovedane droge, so 
odpeljali v Splošno bolnišnico Celje 
in je po podatkih PU Žalec prežive-
la. Policisti so po zbranih obvestilih 
zoper dve osebi napisali kazensko 
ovadbo na Okrožno državno tožilst-
vo Celje, in sicer za kaznivo dejanje 
omogočanja uživanja prepovedanih 
drog.

Zločin v nedeljskem jutru
   K. R.

Na nedeljsko jutro, 14. marca, 
so bili policisti obveščeni o nasilni 
smrti v Zalogu pri Šempetru. 

Kot so sporočili iz Policijske uprave 
Celje, so bili policisti okoli pol šestih 
zjutraj obveščeni, da naj bi storilec do 
smrti zabodel 57-letno občanko in 
poškodoval 60-letnega občana, nato 
pa pobegnil s kraja dogodka. Storilca 
je iskalo več policijskih patrulj. Izsle-
dili in prijeli so 36-letnika, ki ga 

sumijo umora matere in poskusa 
umora očeta. Poškodovani oče mu 
je uspel pobegniti in se zateči po 
pomoč k sosedom. O motivu policija 
ne poroča, je pa osumljenec prespal 
pri starših, kjer sicer ni živel.

36-letnika so v preteklosti obravna-
vali zaradi kaznivih dejanj s področja 
prepovedanih drog in kršitev javnega 
reda in miru, ne pa zaradi nasilja v 
družini.

www.facebook.com/
utripsavinjskedoline

Samo en
KLIK do nas
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Nekaj več kot leto dni je minilo 
od prve razglasitve epidemi-
je zaradi okužb z virusom sars-
cov-2. Pomladanskemu prvemu je 
sledil jeseni drugi val, ki se bo po 
nekaterih napovedih to pomlad 
namesto konca kar prelil v tret-
jega. Ukrepi in spremenjen način 
delovanja družbe so zaznamovali 
prav vsakega od nas, najbolj pa so 
prizadeli tiste, katerih življenje 
že prej ni bilo enostavno in brez 
materialnih skrbi. Kako razmeram 
kljubujejo v Društvu za pomoč in 
samopomoč Želva Eureka Žalec? 
Nošnja zaščitne obrazne maske 
ni noben problem, pravi predsed-
nica in vodja programov Natalija 
Zupančič. 

»Kljub epidemiji smo izvajali vse 
programe, le da smo jih prilagodili 
situaciji in protikoronskim ukrepom. 
Ne le, da izvajamo storitve, ki so že 
sicer potrebne, v kriznih situacijah 
se je pomembnost našega dela še bolj 
potrdila, saj smo se lahko iz ure v uro 
prilagajali in v vsakem trenutku izva-
jali storitve po terenu. Takšen način 
dela je namreč del našega vsakdana. 
Vsekakor sedanji čas kaže, da smo v 
lokalni skupnosti znali stopiti skupaj 
in zmogli pomagati. Predvsem ob 
podpori Občine Žalec, za katero ni 
bila pomembna ura, da nekaj skupaj 
organiziramo, in ki nam je vedno in 
brez odlašanja pomagala oziroma nas 
materialno podprla. Vsekakor pa je 
za nas to čas (ki še vedno traja), ki je 
velika preizkušnja strpnosti in vztra-
jnosti, saj smo zaradi specifičnosti 
večine svojih uporabnikov morali 
ogromno truda vlagati v to, da so se 
in da se še ukrepi čim bolj spoštujejo. 

To je vsekakor pripomoglo k temu, da 
med notranjimi uporabniki in zapos-
lenimi do sedaj nismo imeli okužbe.«

Zavetišče za brezdomce je bilo tudi 
v času tako imenovane ustavitve 
javnega življenja večinoma polno. 
»Če se je kakšna postelja spraznila, 
smo jo skoraj takoj zasedli. Vsak, ki 

je prišel na novo, je moral imeti nega-
tiven test na covid-19, saj smo hišo 
zaprli na način, da zunanji uporab-
niki javne kuhinje, prostovoljci in 
obiskovalci niso mogli prihajati v 
naše notranje prostore. Z obiskov-
alci smo se zadrževali na zunanjih 
površinah, uporabnike pa spremlja-
mo in vozimo po vseh njihovih aktiv-
nostih in obveznostih, kot na primer 
k zdravniku, na banko, v trgovino ...

Vseskozi tudi pomoč 
na terenu

Kako pa je deloval dnevni center 
za ljudi s težavami v duševnem 
zdravju? »Z uporabniki programa 
Dnevni center za ljudi s težavami v 
duševnem zdravju smo kontaktira-
li predvsem na terenu, hodili smo 
po domovih oziroma se dobivali na 
lokacijah zunaj. Če se oglasijo do nas, 

opravljamo razgovore zunaj. Nekat-
erim smo na dom dostavljali tudi 
kosila in pakete hrane.«

Med programi, ki jih izvajajo, 
je tudi pomoč na domu starejšim 
uporabnikom in uporabnikom 
psihiatričnih storitev pri urejanju 
in mobilnosti. »Ta program že sicer 
izvajamo na terenu, uporabnike 
obiščemo na domu in tam urejamo 
vse, kar je potrebno. Vključenim še 
vedno dostavljamo na dom kosila in 
pakete donirane hrane.«

V Žalcu deluje tudi javna kuhinja, 
za katero sredstva zagotavlja Občina 
Žalec. »Topli obrok oziroma kosilo 
smo in ga še vedno razdeljujemo na 
naših zunanjih lokacijah. Še vedno 
nekaterim vozimo kosila na dom, 
pred časom smo pomagali tudi pri 
prevozu obrokov na domove druži-
nam s šoloobveznimi otroki. Vseka-
kor smo razdelili bistveno več kosil 
kot pred epidemijo.«

Kot je povedala Natalija Zupančič, 
so svetovalno delo z uporabniki drog 
izvajali le na terenu. Tako kot prej pa 
tudi zdaj redno, vsak dan odprtosti 

trgovin, izvajajo projekt donirane 
hrane. »Prav tako brez prekinitve 
izvajamo storitev osebne asistence 
po zakonu o osebni asistenci. V ta 
program vključujemo tudi nove 
uporabnike in tudi tu je bilo opravl-
jenega ogromno dela na terenu.«

V času omejitev in ukrepov slišimo 
veliko pritoževanja. Kakšne težave 
pa izpostavlja Natalija Zupančič? 
»Povezanost v času epidemije nam 
pomeni največ, saj vemo, da se lahko 
vedno obrnemo na tiste, ki odloča-
jo in nam hkrati najbolj finančno in 
moralno pomagajo. Torej, nimamo 
težav, razen mogoče izgorelosti 
vseh nas, kar pa ne sme biti glavni 
problem, saj je najpomembnejše, da 

smo ohranili zdravje svojih uporab-
nikov in zaposlenih.«

In koga je epidemija, če izvzame-
mo obolele in seveda umrle, najbolj 
prizadela? »Menim, da je epidemija 
najbolj prizadela starejše, ki so že 
sicer materialno šibkejši in socialno 
bolj izolirani.«

»Povezanost v času 
epidemije nam pomeni 
največ, saj vemo, da se 
lahko vedno obrnemo 
na tiste, ki odločajo 
in nam hkrati najbolj 
finančno in moralno 
pomagajo. Torej, 
nimamo težav, razen 
mogoče izgorelosti vseh 
nas, kar pa ne sme biti 
glavni problem, saj je 
najpomembnejše, da 
smo ohranili zdravje 
svojih uporabnikov 
in zaposlenih.«

V programih Društva za pomoč 
in samopomoč Želva Eureka 
Žalec delujejo tudi mnogi pros-
tovoljci. V februarju jih je bilo 
20, kar je po besedah Natalije 
Zupančič dovolj, da so lahko 
tudi v teh mesecih veljavnosti 
ukrepov poskrbeli za izvajanje 
programov.

V javni kuhinji v Žalcu so v 
lanskem letu razdelili 3904 
kosila. Vse tople obroke, ki jih je 
financirala Občina Žalec (drugi 
starejši, družine z otroki, inval-
idi, …) pa so v društvu Želva 
Eureka le razvozili oziroma delili, 
ne pa tudi kuhali.

Trenutno je v zavetišču 17 
uporabnikov, torej so kapac-
itete zasedene, na voljo je le 
še 1 rezervna postelja. Natali-
ja Zupančič ob tem pojasni: 
»Večina uporabnikov je pri nas 
že vrsto let. Gre za uporabnike, 
ki so dejansko živeli »na ulici«, 
so brez doma zaradi deložacij 
ali so bili premeščeni iz domov 
upokojencev zaradi alkoholiz-
ma, so bili uporabniki drog ali so 
bili v zavetišče sprejeti direktno 
iz bolnišnic (PB Vojnik, bolnica 
Celje, Bolnišnica Topolšica). 
Občasni uporabniki so pri nas 
tudi ob ukrepu prepovedi prib-
liževanja.«

Kljub epidemiji v Društvu za pomoč in 
samopomoč Želva Eureka Žalec izvajajo vse 
programe in nudijo še več pomoči na terenu.

Povezanost v težkih časih pomeni največ
     K. R.

V kriznih situacijah, kot je epidemija, je potreb še več, ob tem pa je potrebno upoštevati vse varnostne ukrepe in omejitve druženja.

Pripravite svojo kosilnico na novo sezono 
košnje in ji zagotovite profesionalen, 
hiter in cenovno ugoden servis:. Menjavo olja in zračnega filtra. Čiščenje stroja. Ostrenje noža. Pregled delovanja stroja. Predsezonski servis. Možnost prevzema na vaši lokaciji

SERVIS
motornih žag 
in vrtnih strojev

PRODAJALNA

Latkova vas 81d
3312 Prebold

T 03 / 777 14 23 
M 051 665 566  

E prodajalna@uniforest.si

DELOVNI ČAS  
ponedeljek–petek: 7.00–16.00 

sobota: 7.00–12.00
 

www.uniforest.si

Na podvinsko-žalski Strugi nov akvadukt
    T. TAVČAR

Izvajalec javne gospodarske 
službe urejanja voda Direkcije 
Republike Slovenije za vode na 
Sektorju območja Savinje podjetje 
Nivo eko izvaja v sklopu rednega 
vzdrževanja sanacijo akvadukta 
na podvinsko-žalski Strugi. Gre 
za premostitveni hidrotehnični 
objekt, ki je namenjen prevajan-
ju toka vode v Strugi preko nižje 
ležečega razbremenilnega kanala. 
Ta je namenjen odvajanju prelivnih 
pretočnih konic vodotoka Ložnice v 
Savinjo. 

Po publikaciji Milana Nateka 
Poplavna območja v Spodnji Savin-
jski dolini iz leta 1975 (Geografski 
zbornik) je razvidno, da je bil razbre-
menilnik narejen leta 1935. Glede 
na stanje betonske konstrukcije je 
bil akvadukt najbrž zgrajen v sklopu 
gradnje razbremenilnika, torej 

istočasno. 
Zaradi dotrajanosti in obsežnih 

poškodb na obstoječih konstrukci-
jskih elementih objekta je predvi-
dena odstranitev ter novogradnja 
akvadukta, krilnih zidov, nosilnih 
zidov zapornice, krilnih zidov pod 
zapornico, kanala izpusta pod zapor-
nico z izlivom v razbremenilnik 
in vgradnja novega zaporničnega 
sistema. Gre za ohranjanje stanja 
vodnogospodarskih ureditev, 
vodnega režima in zmanjševan-
je ogroženosti zaradi potencialno 
škodljivega delovanja voda. Obenem 
je predvideno vzdrževanje podvins-
ko-žalske struge na območju posega. 
Med deli je zagotovljen pretok 
biološkega minimuma. Izvedba je 
usklajena z lokalno skupnostjo, 
imetniki vodnih pravic in pristojno 
ribiško družino.

Investicija, katere vrednost del je ocenjena na 200 
tisoč evrov, bo zaključena konec aprilu tega leta.    

Med gradnjo novega akvadukta 
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V naših domovih za starejše so cepljenja skoraj že zaključena, cepljeni in preboleli pa skupaj predstavljajo večino zaščitenih 
pred koronavirusom. Med delavci v vzgoji in izobraževanju je bilo nekaj pomislekov glede cepiva podjetja AstraZeneca.

Sredi marca cepljeni tudi šolniki v naši dolini
 L. KOLAR, B. PLAZNIK    B. PLAZNIK, OSEBNI ARHIVI

Medtem ko so 18. januar-
ja začeli cepiti proti covidu-19 z 
drugim odmerkom cepiva Pfiser 
varovance domov za starejše in 
nadaljevali v februarju s cepljen-
jem drugih starejših nad 80 let, 
so cepili tudi zdravstvene delavce 
in kronične bolnike. Sredi marca 
so začeli množično cepiti učitel-
je in zaposlene v šolstvu. Te ciljne 
skupine glede na posebnosti cepijo 
s cepivom podjetja AstraZeneca, 
ki je 16. marca zaradi poročanj o 
hudih reakcijah po cepljenju tudi 
pri nas doživelo kratko ustavitev. 
19. marca pa so s cepljenjem nadal-
jevali. Ne glede na to, je bilo in je 
cepljenje za vse ciljne skupine pros-
tovoljno. O tem, kako je potekalo 
v domovih za starejše in zapos-
lenih v vzgoji in izobraževanju na 
našem območju, smo se pogovar-
jali z direktorico ZD Žalec dr. Hano 
Šuster Erjavec. Hkrati pa smo za 
informacije poprosili vodilni kader 
v domovih starejših in v nekaterih 
šolah.

»Cepljenje v domovih starejših 
občanov je izvajalo osebje, ki tam 
dela. ZD Žalec je poskrbel le za distri-
bucijo cepiva, ki ga je dobil od NIJZ 
po Nacionalni strategiji cepljenja 
proti covidu-19,« je povedala dr. 
Hana Šuster Erjavec. Prednostno 
so razdelili cepiva za oskrbovance 
in zaposlene v domovih za starejše 
občane. »V domove, ki imajo sedež 
v Spodnji Savinjski dolini (Grmovje, 
Vransko, Polzela), smo distribuira-
li 1.002 odmerka cepiva Pfizer, kar 
je zadoščalo za 501 zaposlenega in 
varovance domov za starejše za dva 
potrebna odmerka. Cepilo jih je nato 
zdravstveno osebje, ki dela v teh 
domovih.« 

“Trenutno z Astra Zeneco nadal-
jujemo cepljenje ostalih skupin po 
seznamu (ranljivi kronični bolniki 
do 65 let). Poleg cepljenja z Astra 
Zeneco pa je v tem tednu poudarek 
na cepljenju ljudi iz starostne skupine 
75 do 80 let s cepivom Pfizer po posa-
meznih ambulantah družinske medi-
cine. Cepljenje bodo izvajali timi v 
vseh ambulantah družinske medicine 
Spodnje Savinjske doline ZD Žalec in 
koncesionarji.«

Dom Nine Pokorn Grmovje
Nada Majger, namestnica direk-

torja za področje zdravstvene nege in 
oskrbe v Domu Nine Pokorn Grmovje, 
je povedala: »Pri nas smo med prvimi 
izkoristili možnost cepljenja ter 
konec decembra 2020 in v začetku 
januarja 2021 naročili prvi dve pošil-
jki cepiva. Do sedaj smo uporabljali le 
cepivo podjetja Pfizer. Že od začetka 
sva z direktorjem zaposlene informi-
rala o koristih cepljenja, saj nam je 
resnično mar za naše stanovalce in 
vsi ‘dihamo’ z domom in stanovalci. 
Pri nas je 171 zaposlenih, od teh jih je 

12 na bolniškem staležu ali na porod-
niškem dopustu. Aktivnih nas je 159 
zaposlenih, od tega se jih 22 ne želi 
cepiti, kar predstavlja 14 odstotkov 
nezaščitenih. 50 zaposlenih je covid-
19 prebolelo, 87 (60 odstotkov) se 
jih je cepilo. Tako je zaščitenih 137 
ali 86 odstotkov vseh zaposlenih.« 
Glede zaščitenosti stanovalcev na 
Grmovju pa je povedala, da je zaradi 
cepljenja in prebolelega covida-19 
pri njih zaščitenih kar 97 odstotkov 
varovancev. »V našem domu imamo 
245 stanovalcev, od tega se jih 7 ne 
želi cepiti, kar predstavlja 3 odstot-
ke vseh. 203 stanovalci so cepljeni, 
to je 83 odstotkov. Skupaj je tako 97 
odstotkov zaščitenih varovancev, to 
pomeni, da so covid-19 preboleli ali 
so cepljeni.« 

Kakih posebnih posledic ali 
odzivov na cepljenje na Grmovju 
niso zasledili. »Skozi cepljenja nismo 
opažali nobenih posebnosti, le dva 
zaposlena sta imela povišano telesno 
temperaturo, ostali lokalne otekline 
ali bolečine, vse torej po predvidevan-
jih. V Domu Nine Pokorn se trenut-
no počutimo varne, še vedno upora-
bljamo vso zaščito, upoštevamo vse 
ukrepe, ker ne vemo, kako je z novimi 
sevi, sicer pa se življenje z vsakim 
dnem vrača na bolj »normalne« 
tirnice. Vsi si močno želimo, da bomo 
skupaj premagali to težko obdobje in 
da se nikoli več ne ponovi.«

Eva Lenko

Dom upokojencev Polzela
V Domu upokojencev Polzela so 

s prvo dozo stanovalce cepili že 28. 
in 29. decembra, ko so cepili tudi 
11 zaposlenih. Ob dostavi nasled-
nje pošiljke cepiva, 7. januarja, pa 
so cepili še ostale stanovalce, ki iz 
zdravstvenih razlogov niso bili ceplje-
ni v prvem terminu, ter 15 zaposlen-
ih. Cepljenje je po programu sledilo 
tudi z drugo dozo, vse pa so opravili 
s cepivom Pfizer.

Eva Lenko, direktorica DU 
Polzela, je ob tem povedala, da se je 
v njihovem domu za cepljenje odloči-
la slaba tretjina stanovalcev, a veliko 
jih je covid-19 tudi prebolelo: »V DU 
Polzela se je odločilo za cepljenje 63 
stanovalcev od 224, kar znese 28,13 
odstotkov. 147 stanovalcev je covid-
19 prebolelo. To je kar 65,63 odstot-
kov, ki se bodo lahko cepili po šestih 

mesecih po prebolevnosti. Sedem 
stanovalcev se ne želi cepiti in covida-
19 niso preboleli, kar predstavlja 
dobre 3 odstotke.« Dom na Polzeli 
tudi ni polno zaseden, 18. marca je 
imel 7 prostih mest, kar predstavlja 
dobre tri odstotke. Tudi med zapos-
lenimi v polzelskem domu beležijo 
skoraj 64 odstotkov zaščitenih. »Od 
108 zaposlenih se je cepilo 26 oseb, 
kar znese dobrih 24 odstotkov, 43 jih 
je covid-19 prebolelo, kar predstavlja 
slabih 40 odstotkov. Necepljenih in 
tistih, ki covida-19 niso preboleli, je 
39, kar predstavlja nekaj več kot 36 
odstotkov.«

V DU Polzela so zdaj s cepljenjem 
v večji meri zaključili. »Trenutno 
cepivo dobavimo samo v primeru 
novo sprejetih stanovalcev, ki so v 
večini že cepljeni s prvo dozo cepiva v 
domačem okolju, druga doza pa sledi 
pri nas,« je povedala Eva Lenko. Imajo 
štiri novo sprejete stanovalce, ki bodo 
cepljeni z drugo dozo v tem tednu. 
Pri stanovalcih in zaposlenih ni bilo 
opaziti reakcij, razen rahle bolečine 
ali rdečine ob mestu vboda. »Stanov-
alci, ki covida-19 niso preboleli, so 
izkazali veliko zanimanje za cepljenje 
in se ga tudi udeležili. Zaposleni so  se 
cepili v manjšini. Nekako so se pora-
jali dvomi glede cepljenja v smislu 
stranskih učinkov cepiva na telo,« je 
še povedala Eva Lenko.

mag. Mojca Hrastnik

Zavod sv. Rafaela Vransko
V Zavodu sv. Rafaela na Vranskem 

pa so se cepili čisto vsi stanovalci, 
61 oseb, je povedala mag. Mojca 
Hrastnik, direktorica Zavoda 
svetega Rafaela Vransko: 

»V Zavodu sv. Rafaela Vransko 
imamo med zaposlenimi 4 
prebolevnike, 3 zaščitene s prvim 
odmerkom cepiva podjetja Astra-
Zeneca in 20 zaposlenih, zaščitenih 
z obema odmerkoma cepiva podjet-
ja Pfizer. To predstavlja tri četrtine 
zaposlenih, ki so trenutno aktivno 
vključeni v delovni proces v zavodu. 
Najprej smo cepili stanovalce, nato 
zaposlene, glavnino že v januarju. 
Vsi, razen tri zaposlene, ki so dobile le 
prvi odmerek cepiva podjetja Astra-
Zeneca, so s cepljenjem zaključili.«

Pri stanovalcih niso zaznali kakšnih 
zdravstvenih posebnosti po cepljen-
ju. »Stanovalci in njihovi svojci so se 
cepiva veselili in to sprejeli kot veliko 
priložnost za bolj sproščeno življen-
je in odnose od poznanih v zadnjem 
letu. Ravno stanovalci domov za 
starejše so bili najbolj omejeni v 
socialnih stikih tako med sabo v 
domovih kot tudi izven.

Zaposlenim sem izredno hvalež-
na, saj so izjemno požrtvovalno in 
odgovorno delali vse leto, se odpo-
vedovali osebnemu življenju, da 
smo ohranili prav vsa življenja naših 
stanovalcev. Biti zdrav in ohranjati 

zdravje ter življenje naših stanovalcev 
je bilo večini vodilo tudi pri razmis-
leku o tem, ali pristopiti k cepljenju 
ali ne. Pri zaposlenih je bilo reakcij 
na cepivo malo, sicer v blagi obliki. 
Izzvenele so v enem dnevu ali dveh. 
Nihče od zaposlenih zaradi tega ni bil 
odsoten z dela.«

Dom starejših v Preboldu
Le dom v Preboldu, ki je del doma 

starejših iz Trbovelj, je dobil cepivo 
iz ZD Trbovlje. Miroslava Golež, 
vodja enote Doma starejših v Prebol-
du: »Cepivo za enoto Doma starejših 
v Preboldu je priskrbel ZD Trbovl-
je, cepljenje pa so izvajali izvajalci 
iz omenjenega ZD v sodelovanju 
z zaposlenimi v DSO Prebold. Za 
cepljenje se je odločilo 137 stanoval-
cev, 8 jih je še v postopku cepljenja. 
118 stanovalcev je bilo cepljenih z 
dvema odmerkoma. 5 jih ni prejelo 
drugega odmerka, ker so zboleli 
za koronavirusom. Skupaj je 22 
stanovalcev obolelo za covidom-19. 
Za cepljenje se ni odločilo 5 stanov-
alcev oziroma njihovih skrbnikov. 

Natančnega odstotka cepljenih ne 
morem podati, ker je število stanov-
alcev različno iz dneva v dan. Je pa 
skupaj bodisi prebolelo ali bilo ceplje-
no z vsaj enim odmerkom 97 odstot-
kov stanovalcev od trenutnih 144. 
Zaposleni so se cepili, in sicer 44, 
dodatno je covid-19 prebolelo še 22 
zaposlenih. Skupaj se je tako cepilo ali 
prebolelo 71 odstotkov vseh zapos-
lenih.« Beležili so samo blage učinke 
cepiva: »Razen vročine in glavobola 
pri nekaj zaposlenih sicer stranskih 
učinkov nismo opažali. Stanovalci in 
zaposleni so dobro prestali cepljen-
je.«

Nekaj odpovedi 
cepljenj v šolah

Cepljenje za zaposlene v vzgoj-
no-izobraževalnih zavodih Spodnje 
Savinjske doline je ZD Žalec organi-
ziral v soboto, 13. marca, v Kultur-
nem domu Žalec. Tokrat so cepljenje 
organizirali v celoti, torej so cepili 
tudi zaposleni iz ZD Žalec. »Pri 
cepljenju so sodelovali zdravni-
ki in zdravstveni delavci ZD Žalec, 
sočasno so delale tri ekipe. Tako smo 
v soboto cepili vseh 288 zaposleni iz 
VIZ Spodnje Savinjske doline, ki so 
izrazili interes za cepljenje. V skladu 
z nacionalno strategijo smo jih cepili 
s cepivom AstraZeneca,« je povedala 
direktorica ZD Žalec dr. Hana Šuster 
Erjavec. 

Tudi cepljenje za zaposlene v vzgoji 
in izobraževanju je prostovoljno. 
Toda vseeno se jih je za cepljenje 
prijavila večina, poročanja o močnih 
reakcijah na cepivo, kot je bilo na 
eni od velenjskih šol, pa je omajalo 
tudi nekaj odločenih. »Nekaj sprva 
prijavljenih je dan pred cepljenjem 
le-to odpovedalo, zato smo pripravi-

li nov seznam in reorganizirali delo. 
Cepljenje je potekalo tekoče, brez 
čakanja in zapletov. V cepilni center 
tudi nismo dobili nobenih podatkov, 
da bi prišlo do kakšnih resnejših 
zapletov kasneje,« je povedala direk-
torica. Cepljenje s cepivom podjetja 
AstraZeneca so 16. marca po navodi-
lih Ministrstva za zdravje prekinili za 
tri dni in potem 19. marca spet dobili 
zeleno luč za nadaljevanje.

“S cepljenjem šolnikov bomo 
nadaljevali, v kolikor se bo pojavil 
dodaten interes,” je še povedala dr. 
Hana Šuster Erjavec.

Ravnateljica I. OŠ Žalec Tatjana 
Žgank Meža na konkretna vprašanja 
na vprašanje o cepljenjih na največji 
osnovni šoli v dolini ni želela odgov-
arjati in nam je poslala pisno izjavo: 
»Cepljenje v povezavi s covidom-19 
je intimna odločitev in pravica do 
zasebnosti vsakega posameznika. 
Svoje mnenje o cepljenju je podala 
zdravstvena stroka, ki je kompetent-
na na tem področju.«

OŠ Prebold
So se pa bolj konkretno odzvali 

nekateri drugi ravnatelji. Ravnatelj 
OŠ Prebold Peter Žurej je povedal, 
da so cepljenje opravili v sodelovan-
ju z ZD Žalec, vendar »ker se gre 
za osebno odločitev zaposlenih,« 
ne razkrivajo natančnejših podat-
kov. Cepljenje je bilo organizirano v 
soboto, 13. marca. »Zaposlene smo 
usmerili, da se v primeru zdravstvenih 
težav obrnejo na osebnega zdravni-
ka, saj nismo pooblaščeni za zbiranje 
podatkov o stranskih učinkih. Nekaj 
je bilo odsotnih v ponedeljek, saj so 
navajali sum na stranske učinke kot 
možen vzrok za bolniško odsotnost. 
Zanje smo uredili nadomeščanje 
tudi s pomočjo študentov, kar nam v 
izrednih razmerah dovoljuje Minis-
trstvo za izobraževanje, znanost in 
šport.

Stališče ravnatelja Petra Žureja 
glede cepljenja pa je: »Zavzemamo 
se za informiran pristanek vsakega 
posameznika in s tem svobodo 

Miroslava Goleždr. Hana Suster Erjavec

Peter Žurej

Dom Nine Pokorn Grmovje

Cepljenje v domovih za starejše s 
cepivom Pfiser je večinoma zaključeno.
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odločanja za zdravstveni poseg v 
skladu z Oviedsko konvencijo in 
slovensko zakonodajo.« (Oviedska 
konvencija je konvencija o varstvu 
človekovih pravic in dostojanstva 
človeškega bitja v zvezi z uporabo 
biologije in medicine, op. ur.)

OŠ Braslovče
Cepljenju v organizaciji ZD Žalec v 

Žalcu so se 13. marca pridružili tudi 
v OŠ Braslovče. Ravnateljica mag. 
Marija Arh je povedala: »Cepljen-
je je potekalo tekoče, osebje je bilo 
profesionalno. Sprva se je za cepljen-
je odločilo 66 zaposlenih, po znanih 
dilemah pa se je cepilo le 35 oseb. Pri 
večini je reakcija izzvenela čez dva 
dni in smo se v ponedeljek vrnili v 
šolo, pri 5 učiteljih pa se je odsotnost 
podaljšala še za en dan. Pouk smo 
nadaljevali v šoli z nekaj nadomeščan-
ji. Drugi ukrepi niso bili potrebni. 
Sama sem se cepila in dobila običaj-
no reakcijo. Menim, da so dileme, ki 
smo jim priča, nekaj običajnega. Vsak 
presodi sam, komu ali čemu bo verjel. 
Na dolgi rok pa menim, da cepljenju 
ne moremo ubežati. Za vse je to nova 
situacija in najbrž je vse težko predvi-
deti v naprej.«

OŠ Polzela
Tudi zaposleni iz osnovne šole 

in vrtca s Polzele so se priključili 
množičnemu cepljenju, ki ga je orga-
niziral ZD Žalec sredi marca. Mag. 
Bernardka Sopčič, ravnateljica OŠ 
Polzela, je o tem povedala: »Sprva 
se je za cepljenje odločilo 74 zapos-
lenih, nato pa smo morali seznam 
prijavljenih zmanjšati, saj smo se 
cepljenja lahko udeležili le tisti, ki še 
nismo bili prepoznani kot preboleli. 
Ob zaostrovanju razmer pri cepljen-
ju s cepivom podjetja AstraZeneca 
se je šest zaposlenih glede cepljen-
ja premislilo. Tako se je cepljenja 
udeležilo 48 zaposlenih.« O stranskih 
učinkih pa: »Večina udeleženih nas je 
imelo pričakovane stranske učinke 
(ne le 15 odstotkov) v soboto zvečer 
in čez noč. Od vseh cepljenih jih v 
ponedeljek zaradi slabega počutja 
v službo ni prišlo 7. Organizacija 
dela ni bila ogrožena, ker so bili to 
sodelavci z različnih področij, tako 
da smo izvedli normalen pouk in 
varstvo v vrtcu. Sama sem se cepila, 
ker menim, da je potrebna zadost-
na prekuženost prebivalstva, da bo 
cepljenje učinkovito. Čeprav sem tudi 
sama čutila rahle učinke, ne obžalu-
jem, saj menim, da bom le tako lahko 
poskrbela za svojo varnost in varnost 
vseh, ki so v moji bližini. Želim si, da 
bi bilo cepljenje učinkovito in bi zaus-
tavilo to že enoletno agonijo, ki ima 
številne negativne posledice za vse 

starostne skupine ljudi.«

OŠ Petrovče
Cepljenje poteka v skladu z načrtom 

in protokolom v »režiji« žalskega 
zdravstvenega doma tudi na OŠ Petro-
vče, je povedala ravnateljica Irena 
Kolar: »Z naše šole se je prijavilo 14 
zaposlenih, nekaj jih je tudi tik pred 
zdajci odpovedalo zaradi takratne situ-
acije na eni od velenjskih šol in vsega, 
kar je »odmevalo« v medijih v zvezi s 
cepivom podjetja AstraZeneca. Na naši 
šoli nas je že kar nekaj covid-19 prebole-
lo, tako da se bomo lahko odločali za 
cepljenje v naslednjih mesecih. Strans-
ki učinki so se v skladu s pričakovanji 
pojavili pri nekaterih, ni pa bilo nič 
hujšega. Zato organizacijskih težav pri 
izvedbi pouka ni bilo. Z množičnim 
cepljenjem, ki poteka v tem času, tudi 
pri zaposlenih v šolstvu, se srečujemo 
prvič, zato sta nezaupanje in strah na 
mestu. Veliko je vprašanj, na katera 
nimamo enoznačnih odgovorov, veliko 
informacij, ki niso preverjene in v nas 
vzbujajo pomisleke. Menim, da si je v 
takšni situaciji vedno potrebno prido-
biti relevantna strokovna mnenja, 
pretehtati pluse in minuse, se zaveda-
ti odgovornosti do sebe in drugih in 
tudi posledic. Odločitev pa mora vedno 
sprejeti vsak sam.«

Tudi Občina Braslovče se je odločila, da bo izdajala svoje glasilo, odlok 
o ustanovitvi in izdajanju glasila pa objavila v Uradnem listu RS 8. 
januarja letos. Imenoval naj bi se Braslovški utrip, izdajala pa ga bo 
občina, kjer bo tudi sedež. Glasilo naj bi v skladu z odlokom izhajalo 
praviloma enkrat mesečno, lahko pa tudi kot izredna ali kot dvojna števil-
ka. Brezplačen izvod občinskega glasila v tiskani obliki bodo prejemala 
vsa gospodinjstva na območju Občine Braslovče in javni zavodi ter javna 
podjetja v lasti Občine Braslovče, v elektronski obliki pa bo objavljeno na 
spletni strani Občine Braslovče. Glavni namen in cilj občinskega glasila 
je obveščanje občank in občanov Občine Braslovče o aktualnih gospo-
darskih, političnih, socialnih, kulturnih, športnih in drugih dogajanjih 
v občini, kakor tudi o življenju in delu v lokalni skupnosti, predvsem o 
delu organov občine, njenih krajevnih odborov, javnih zavodov, društev in 
drugih organizacij. Del občinskega glasila bodo tudi uradne objave Občine 
Braslovče (splošni in posamični akti, ki jih sprejme občinski svet ali župan, 
javni razpisi ter druge javne objave, za katere ni z zakonom izrecno določe-
na drugačna objava). 

Občinsko glasilo bo v skladu z odlokom urejalo uredništvo v sestavi: 
odgovorni urednik, tehnični urednik in najmanj trije programski sodelav-
ci. Člani uredništva pa bodo imenovani za obdobje 4 (štirih) let in so po 
preteku mandata lahko večkrat ponovno imenovani. 

Uredništvo bo svoje delo opravljalo nepoklicno, za udeležbo na sejah 
uredništva pa pripada članom uredništva sejnina v višini 50 evrov bruto. 
Odgovorni urednik mora imeti najmanj visokošolsko izobrazbo in mora 
izpolnjevati pogoje, določene v zakonu, ki ureja medije. Odgovornega 
urednika pa bo imenoval občinski svet na predlog župana.

Programski sodelavci bodo v skladu z odlokom pripravljali in zbirali 
gradivo oziroma informacije za posamezno rubriko občinskega glasila, za 
katero so odgovorni, pri čemer za posamezno objavo odgovarjajo odgov-
ornemu uredniku. Sredstva za redno in nemoteno izdajanje občinskega 
glasila se zagotovijo v proračunu Občine Braslovče. Lahko pa se zagotovi-
jo tudi s prihodki od oglasnih in drugih sporočil ter vsebin, ki jih izda-
jatelj občinskega glasila lahko trži. Opravljanje posameznih marketinških, 
strokovnih ali organizacijskih opravil, povezanih z izdajanjem občinskega 
glasila, se lahko naroči zunanjim izvajalcem, za kar se napiše pogodba, ki 
jo lahko sklene in podpiše odgovorni urednik. Višino cene za opravila in 
višino avtorskih honorarjev zunanjim avtorjem prispevkov določi ured-
ništvo na predlog odgovornega urednika. 

Utrip Savinjske doline je edini 
tiskani časopis, ki pokriva 
območje Spodnje Savinjske 
doline (6 občin). Za svoja gospo-
dinjstva ga odkupujejo občine 
Žalec, Braslovče, Prebold in 
Tabor. V ostale kraje Savin-
jske doline pride z naročniki 
in prodajo. Naklada je 12.300 
izvodov. Glede na raziskavo 
branosti ga prebere okrog 36 
tisoč ljudi. Ima uredništvo, ki je 
pri svojem delu samostojno in 
neodvisno poroča o dogajanjih, 
aktivnostih in ljudeh na območju 
te doline s široko paleto novinar-
skih žanrov. Ekipa uredništva. 
Lucija Kolar (odgovorna uredni-
ca), novinarji in fotoreporterji 
Bina Plaznik, Ksenija Rozman, 
Darko Naraglav, Tone Tavčar, 
občasno tudi Peter Kavčič, tajnica 
Karmen Güldenberg, tehnična 
urednica Lea Gorenšek, lektorica 
mag. Anita Govc. 

Premakni se za planet je slogan 
letošnje pobude Ura za Zemljo, ki 
se bo odvijala v soboto, 27. marca, 
ob 20.30. Svetovna organizacija za 
naravo WWF je tudi letos povabila 
mestne občine, mesta, podjetja in 
institucije, da se pridružijo pobudi, 
ki že 14 let slovi kot največja pros-
tovoljska akcija za varovanje narave 
na svetu.

tekst/ Poleg dobro znanega poziva 
po 60-minutni izklopitvi javne in 
dekorativne razsvetljave ter tiste 
v naših domovih vabi WWF tudi 
državljane Republike Slovenije, 
da se pridružijo interaktivnemu 
dogodku s pomočjo aplikacije Zoom, 
ki bo organiziran med Uro za Zemljo. 
Poleg plesa in predstavitve pesmi, 
napisane posebej za to priložnost, 
bo ta dogodek opomnik, kako nujno 
potrebno je za ublažitev podnebnih 
sprememb spremeniti navade.

»Tudi v naši regiji smo vse bolj 
priča učinkom podnebnih sprememb. 
Tokrat že drugo leto akcijo Ura za 
Zemljo, na katero so prej plesali mili-
joni in jo praznovali na ulicah in trgih 
po celem svetu, praznujemo virtu-
alno, kot nam dopuščajo okoliščine 
zaradi pandemije covida-19. To je 
jasen opomnik, da se podnebne 
spremembe ne dogajajo nekomu 
drugemu, nekje daleč, v prihodnosti, 
temveč nam, danes in tukaj,« poudar-
ja Nataša Kalauz, izvršna direktorica 
WWF Adria.

Ekstremni vremenski pojavi, 
naraščajoče temperature, onesnažen-
je rek, pogostejši gozdni

požari in pojav novih nalezl-

jivih bolezni so le nekatere spre-
membe, ki so očitne v našem delu 
sveta. Podnebne spremembe nam 
jasno kažejo, da smo kljub hitremu 
tehnološkemu razvoju še vedno 
popolnoma odvisni od narave. 
Ogroženi so tako ekosistemi kot tudi 
dobrobit in varnost ljudi. Eden od 
načinov boja proti tem izzivom je 
trdo delo za ozaveščanje državljanov. 
Tako bi s svojo zavzetostjo vplivali 
na odločevalce, da odgovorno izva-
jajo sprejete politike in strategije za 
blaženje podnebnih sprememb.

»Za naravo moramo ohraniti vsaj 30 
% površja Zemlje in povrniti najmanj 
25 tisoč kilometrov rek Evropske unije 
v stanje pred njihovo regulacijo, s preo-
stalimi območji pa je treba trajnostno 
upravljati. Le tako lahko zagotovimo 
zvišanje globalne temperature le za 
1,5 °C. Svetovni voditelji se morajo 
poenotiti s tem sporočilom in ga spre-
jeti kot globalni cilj. Ura za Zemljo je 
idealna priložnost, da skupaj razmis-
limo o prihodnosti na Zemlji. Vabimo 
vsa podjetja in mesta, da se tudi 
letos pridružijo akciji in tako delijo 
to pomembno sporočilo« poudarja 
Leon Kebe, predstavnik WWF Adrie v 
Sloveniji.

Akcija Ura za Zemljo se je prvič 
odvijala v Sydneyju leta 2007 kot 
državljanska pobuda za ozaveščanje 
o podnebnih spremembah, pa tudi 
kot poziv k nujnemu ukrepanju. 
Kljub težkim časom je bila lansko-
letna akcija bolj množična kot kdaj 
koli prej. Sodelovalo je 190 držav, na 
globalnih družbenih omrežjih pa je 
bilo zabeleženih več kot 4,7 milijarde 
odzivov.

Premaknimo 
se za svoj planet 

   K. ROZMAN

mag. Majda Arh

mag. Bernardka Sopčič

Irena Kolar
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Nekdanja Marnova domačija 
pod Krvavico v Občini Tabor leži v 
bližini nekdanjega gradu in graščine 
Ojstrica ter nekdanje partizanske 
tiskarne - tehnike Cankar. Pred 
slabima dvema desetletjema je 
dobila nova lastnika. Kupila sta jo 
zakonca Maja in Roman Weiss iz 
Ljubljane, ki sta se odločila živeti 
v naravi, na podeželju in se hkrati 
ukvarjati s turizmom. Sedaj že 
dobrih deset let delujeta na turis-
tični kmetiji in skupaj z ostalimi 
turističnimi ponudniki v Občini 
Tabor, ki se združujejo v Turistič-
nem društvu GUŠT, bogatita turis-
tično ponudbo taborske občine in 
Savinjske doline. 

»Marnovo domačijo sva kupila 
leta 2002. Na mestu, kjer je stala 
stara hiša, sva zgradila novo in se 
po poroki avgusta 2007 preselila iz 
Ljubljane v ta najin raj pod Krvavico. 
Že od vsega začetka sva imela idejo, 
da svoje družinsko življenje v naravi 
združiva tudi s turistično dejavnost-
jo. Temu primerno je zgrajena hiša, 
a tudi vsa ostala infrastruktura, ki 
vključuje še kozolec »topler«. Tega 
smo lani povsem obnovili. Že nekaj 
let pa je naša ponudba namenjena 
tudi kampiranju,« v uvodu pove Maja 
Weiss, ki je po poklicu ekonomist-
ka in ima v Ljubljani svoje podjetje 
s sedemnajstimi zaposlenimi. Pred 
selitvijo v Tabor in še tri leta po njej 
je bil podjetnik tudi mož Roman, ki 
je po poklicu vrtnar-cvetličar in je v 
Ljubljani imel svojo cvetličarno. Ko 
sta leta 2010 začela z dopolnilno 
dejavnostjo – nastanitev z zajtrkom 
na kmetiji, je Roman ostal doma in se 
posvetil delu na kmetiji in turistom. 
Ob pomoči žene in hčerk, ki sta sedaj 
stari že 16 in 18 let, je vse skupaj 
uspešno delovalo in se razvijalo.

Kot prišleka lepo sprejeta
Nobena začetek ni lahek in tudi 

zakonca Weiss sta morala orati ledino. 
»Na začetku svoje poti sva se pred-
vsem srečavala z veliko birokracije, ki 
pa je bila v glavnem v moji domeni. 
S časom se na to navadiš in postane 
rutina. Občina Tabor je ves čas imela 
posluh za turizem in za širjenje te 
dejavnosti tudi na področju prenočit-
venih kapacitet. Zato z občino nikoli 
nismo imeli težav, ampak so nama 
vedno pomagali, kjer so le lahko. Kot 
prišleka sva bila zelo lepo sprejeta, 
hitro smo se povezali tudi z ostalimi 
ponudniki turističnih storitev. Iz 

tega povezovanja je bilo kasneje 
ustanovljeno tudi Turistično društvo 
GUŠT, ki vključuje razne ponudnike 
iz naše občine in tudi širše. Dobro 
delamo in se povezujemo, žal pa 
zaradi zdravstvene situacije v državi 
in svetu vse skupaj ne funkcionira po 
želenih tirnicah, vendar verjamem, 
da bodo spet prišli nazaj dobri časi 
in turizem, kot smo ga poznali pred 
epidemijo.«

Prenočišča v sobah, 
kozolcu in kampu

Sprva sta zakonca na turistični 
kmetiji Weiss nudila gostom le 
nastanitev v sobah z domačim zajtr-
kom, nato pa sta ponudbo razširila 
še na organizacijo otroških taborov. 
Vedno več pa je bilo tako domačih 
kot tujih gostov. »Svojo ponudbo 
ponujava preko portala Airbnb in 
Booking.com. Nekaj let kasneje sva 

uredila tudi prostor za kampiranje 
na kmetiji, lansko leto pa obnovila še 
stari kozolec. Danes lahko ponudiva 
prenočitev za osem gostov v naših 
treh rustikalno opremljenih sobah, 
poimenovanih po Frideriku in Veron-
iki ter družinski sobi. Vse sobe imajo 
balkon. Poleg tega ponujava izkušnjo 
prenočevanja na »toplarju« za do šest 
oseb in prostor za kampiranje pod 
sto let starim »toplarjem« in do deset 
avtodomov/prikolic in nekaj šotorov. 
Prosti čas lahko gostje preživijo ob 
kolesarjenju po Spodnji Savinjski 
dolini, pohajkovanju po okoliških 
hribih, prostem plezanju, obiskih 
kulturnih in naravnih znamenitostih 

… Otroci lahko uživajo ob spozna-
vanju domačih živali in ob številnih 

drugih aktivnostih, ki so jim na voljo. 
Predvsem pa lahko skupaj s starši 
preživijo čas v neokrnjeni naravi, ki 
nas obdaja,« poudari moja sogov-
ornica Maja, ki jo nato pobaram o 
minulem poslovnem letu, ki ga je 
krojil covid-19.

Koronsko leto s pol 
manj gostov

»Na kratko bi rekla, da sva leto 
končala z več kot 50-odstotnim 
upadom prometa. Tujcev, ki pri nas 
prevladujejo, je bilo zaradi korona-
virusa in prepovedi prehajanja mej 
bolj malo. Smo pa zaradi turističnih 
bonov, ki jih bo mogoče uporabi-
ti pri nas tudi letos, imeli bistveno 
več domačih gostov. Kako bo letos, 
bova še videla, sva pa optimista. Na 
sezono se pripravljava kot vsako leto 
in upava, da se bo vse skupaj čim prej 

normaliziralo. Letos znova računava 
na domače goste, upava pa tudi na 
tuje, če bo le mogoče spet potovati. 
Na podlagi lanskih priporočil NIJZ 
sva ukrepe za čistočo in higieno še 
okrepila. Vsekakor je želja, da bi se 
gostje počutili varno in prijetno. Če 
bomo premagali virus, pa bo še lepše. 
Vsako leto izvedemo kakšen projekt, 
večji ali manjši z namenom, da bi bilo 
bivanje naših gostov še bolj prijetno 
in da bi se radi vračali v naše kraje. 
Pri tem prisegava tudi na dosedanje 
povezovanje v okviru našega društva 
GUŠT, a tudi drugih ponudnikov, ki 
lahko pridajo svoj delež k še pestre-
jši turistični ponudbi naše občine in 
celotne doline,« je prepričana Maja 
Weiss in še doda, da so lansko jesen 
tudi prenovili svojo spletno stran, ki 
omogoča vsestranski vpogled v delo 
in življenje na turistični kmetiji. 

Turistična kmetija Weiss pod Krvavico že 
desetletje bogati turistično ponudbo Občine Tabor 
in Savinjske doline

V zavetju hribov in 
neokrnjene narave

    DARKO NARAGLAV

Zakonca Weiss sta vsako leto tudi udeleženca Šentjurskega sejma, ki ga pa zaradi korone tudi letos ne bo

Prijetno kampiranje in dopustovanje v osrčju narave

Lani obnovljeni kozolec toplar, ki omogoča prijetno prenočevanje in druženje
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Hmezad Kmetijska zadruga 
Braslovče je manjša zadruga, ki 
je nastala po razpadu Kmetijske 
zadruge Savinjske doline. Vodenje 
je leta 2016, ko je zadruga praz-
novala 70-letnico obstoja, prevzel 
Boštjan Čulk. Šteje 90 članov. Poleg 
trgovine v Braslovčah se ukvar-
jajo še z odkupom mleka, živine 
in hmelja. V letu 2020 so odkupi-
li 1.371.728 litrov mleka, 60 ton 
hmelja in preko 200 glav živine.

»Čeprav ob nastopu funkcije 
novega direktorja ni bilo vse rožnato, 
smo dokazali, da z dobro voljo, 
pravimi idejami, predvsem pa z veliko 
mero odgovornosti do kmetov in 
vseh cenjenih strank, ki jih je vedno 
več, znamo in zmoremo stopati po 
pravi poti,« je povedal Boštjan Čulk.

Danes so stabilna zadruga, ki z 
novo delovno silo uresničuje zastavl-
jene cilje. Njihova velika želja in cilj je, 
da svoje poslovne prostore preuredijo 
v stanovanja, kar počasi in vztrajno 
uresničujejo. To ne bi bilo mogoče 
brez uspešnega sodelovanja z Občino 
Braslovče in njihovim županom. V 
upravni stavbi, kjer so bile nedolgo 
nazaj še pisarne, bo po končani 
adaptaciji 13 novih stanovanj.

Direktor Boštjan Čulk je ponosen 
na dosedanje opravljeno delo, 
hkrati pa se veseli vseh izzivov, ki 
so pred njimi. Zaveda se, da kmeti-
jska zadruga ni več samo kmetijska 
zadruga, kot smo jo poznali nekoč, 
ampak podjetje, kjer se je potrebno 
vsakodnevno prilagajati kupcem, 
hkrati pa uvajati nove programe 
in aktivnosti. Zelo so veseli, da so 
stranke dobro sprejele njihov servis 
in prodajo koles. 

V upravljanju namakalna 
sistema Letuš in Šmatevž

Glede na to, da direktor prihaja s 
kmetije, kjer se ukvarjajo s pridelavo 
mleka in hmelja, dobro pozna težave, 
s katerimi se srečujejo kmetje. To mu 
je pri delu vsekakor v veliko pomoč. 

Zadruga Braslovče je edina 
zadruga v Savinjski dolini, ki ima v 
stoodstotni lasti in upravljanju dva 
velika namakalna sistema Letuš in 
Šmatevž, ki skupaj obsegata okoli 
400 hektarjev obdelovalnih površin. 
Polovico zemljišč predstavljajo hmel-
jišča, drugo poljedelske površine. 

Omenjena sistema sta bila s 
pomočjo evropskih sredstev popol-
noma obnovljena z najsodobnejšo 

tehnologijo, kar jim omogoča, da se 
lahko hitro, predvsem pa ustrezno 
odzovejo takrat, ko se pojavi potreba 
po namakanju. V preteklosti je bila 
potrebna večja obnova transforma-
torske postaje poleg črpališča Letuš. 
Le tako so lahko nato varno priklopili 
elektriko za delovanje črpališča.

Vseskozi ugotavljajo, da se poveču-
je število uporabnikov, ki se zave-
dajo, da je namakanje koristno 
tudi za druge kulture, ne samo za 
hmelj. Mnogi si v sušnih obdobjih s 
pravočasnim namakanjem zagotovi-
jo povsem normalen in kvaliteten 
pridelek. 

V načrtu kurilnica 
in sušilnica

Njihove misli pa so usmerjene tudi 
v prihodnost. Že nekaj časa razmišl-
jajo o izgradnji kurilnice na biomaso 
za daljinsko ogrevanje, ki bi jo čez 
leto izkoristili za sušenje žit in krme 
oziroma sena. Odkar mlekarna odku-
puje seneno in ekološko mleko, bi 
bila takšna sušilnica še toliko bolj 
potrebna.

Ocenjujejo, da bi lahko na tako 
zmogljivi sušilnici vidno pocenili 
strošek sušenja. Morda bi z investici-
jo spodbudili kmete, da se odločijo 
za pridelavo senenega mleka. Čeprav 
bi bila sušilnica nujna, pa to vseeno 
predstavlja velik finančni zalogaj.

V Zadrugi Braslovče pozitivno 
zrejo v prihodnost. Z dobro ekipo 
sodelavcev in pravimi idejami ni nič 
nemogoče, zaključi direktor Boštjan 
Čulk. Kot pravi pregovor: » Naj te ne 
bo strah, če napreduješ počasi, boj se 
le, da obstaneš«!

Lani odkupili več kot 1,3 milijona litrov mleka, 60 ton hmelja, iz pisarn 
naredili 13 novih stanovanj …

Danes stabilna zadruga
    T. TAVČAR

Njihova trgovina kmetijska preskrba je dobro založena.

Boštjan Čulk

Pogled na del trgovine Hiška zdravja in pošte z Mojco Pevec

Hiška zdravja in 
pogodbena pošta

    D. N.

Pogodbene pošte v naši dolini niso 
novost. Imamo jih že kar precej, in 
sicer v Taboru, Braslovčah, Šentru-
pertu (na Petrolu) in od letos tudi 
v Preboldu. Tudi v Šempetru že od 
leta 2017 pod okriljem trgovine 
za zdrav način življenja z imenom 
Hiša zdravja deluje pogodbena 
pošta.

Kot pravijo, so bili začetki delo-
vanja vse prej kot lepi, kajti bili so 
med prvimi v Savinjski dolini, ki 
so se odločili za tako zasnovo. Če 
jih vprašate danes, jim ni žal. »Na 
pošti v Šempetru je »luštno delat«, 
imamo same čudovite stranke. Naj 
tako tudi ostane,« pravi Mojca Pevec 
in še doda: »Naša pogodbena pošta 
nudi enoten nabor storitev, in sicer 
sprejemamo in izročamo vse vrste 
poštnih pošiljk, prodajamo blago 
(znamke, kuverte, dopisnice, voščil-
nice ipd.), ponujamo tudi poštne in 
bančne storitve za komitente Nove 

KBM ter plačilne storitve, ki jih 
občani sicer najpogosteje opravlja-
jo na poštnih okencih, kot so npr. 
plačevanje položnic, dvig denarja …« 

Hiška zdravja, ki dela družbo pošti, 
pa svojim strankam ponuja široko 
paleto zeliščnih čajev, tinktur, nara-
vnih mazil, super živil, vitaminov, 
mineralov, dodatkov k prehrani, 
ajurvedskih zelišč, začimb. Poleg 
vsega naštetega pa boste med poli-
cami našli še knjige o duhovnosti 
in osebni rasti ter unikatna darila. 
Njihova vizija je namreč raziskovati 
naravne zakonitosti in ljudem ponu-
diti kakovostne proizvode in storitve 
za lepši in bolj zdrav način življenja. 

Pošta v Šempetru je odprta vse 
dni v tednu od 8.00 do 17.30, ob 
sobotah, nedeljah in praznikih pa 
je zaprta.

V času epidemije koronavirusa 
se je marsikatera družina znašla 
v težki finančni situaciji. Tega 
so se zavedali tudi v Kmetijski 
zadrugi Braslovče, ki so v sodelo-
vanju z Mlekarno Celeia podari-
li Občini Braslovče 1.800 litrov 
mleka (simbolično 1 liter mleka 
na gospodinjstvo). 

Cena z izvedbo na m2

IZDELAVA 
FASADE

SERVIS 
IN PRODAJA
KOLES

Cene ne vkjučujejo 9,5% DDV

Stiropor 10 cm 28,55 €

Stiropor 16 cm 30,67 €

Stiropor 18 cm 31,46 €

Stiropor 20 cm 31,97 €

EKO SKLAD
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NAKUP
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Do 24 obrokov brez obresti

Takojšnja odobritev
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7,5 €
Nova zračnica +  

menjava zračnice
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Za poslovno cono 450 tisoč 
evrov nepovratnih sredstev

   T. TAVČAR

Občina Polzela je pred časom 
pričela z gradnjo infrastrukture v že 
obstoječi ekonomsko-poslovni coni 
bivšega podjetja Garant. Uredili 
bodo cesto s pločnikom, kanalizaci-
jo, vodovod, javno razsvetljavo in 
druge telekomunikacijske vode. 

Na ta način bodo zagotovljeni 
pogoji za razvoj in rast podjetij, ki 
so in še prihajajo na to območje in 
bodo poleg vsega tudi pomembni 
zaposlovalci v tem okolju. Trenutno 

tam delujejo že štiri podjetja. 
Na javnem razpisu za gradnjo 

infrastrukture je bil izbran izvajalec 
Avtoprevozništvo in gradbena meha-
nizacija Sašo Cizej, s. p., Prekopa - 
Vransko, ki je izgradnjo del ponudil 
po ceni 542.366,52 evra z DDV.

Projekt sofinancirata Republika 
Slovenija in Evropska unija iz kohezi-
jskega sklada v skupnem znesku 450 
tisoč evrov.  

Boljša infrastruktura pomeni boljše pogoje za razvoj poslovne cone.
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PODJETNIŠTVO IN TURIZEM

26. februarja je Turistično 
društvo Braslovče dopolnilo 60 
let neprekinjenega delovanja. Pod 
imenom Turistično olepševalno 
društvo Braslovče je bilo ustanovl-
jeno na ustanovnem občnem zboru 
26. februarja 1961.

Že od ustanovitve je delovanje 
društva usmerjeno v turistični razvoj 
kraja in občine na osnovi izkoriščan-
ja naravnih danosti in lepot, ohran-
janja kulturne dediščine, organizacij 
dogodkov, prireditev ter starih običa-
jev, ki prenašajo značilnosti pretekle-

ga življenja in dela braslovškega 
podeželja na mladi rod. 

Z izdajanjem promocijskega 
materiala, kot so razglednice, turis-
tični prospekti, zastava TD, z redno 
udeležbo na mednarodnem sejmu 
Alpe-Adria, s tesnim sodelovan-
jem z Regijsko turistično zvezo 
SAŠKA, Turistično zvezo Sloveni-
je ter s pobratenimi turističnimi 
društvi, z organizacijo tradicional-
nih prireditev ohranja društvo svoje 
osnovno poslanstvo, to je promocija 
turizma Občine Braslovče. 

Zaradi visoke obletnice delovan-
ja se je društvo odločilo za izdela-
vo prapora, ki je najvišji simbol 
društva. S finančno pomočjo članic 
in članov ter simpatizerjev Turis-
tičnega društva Braslovče je izdelan 
prapor društvo že dobilo. Njegovo 
prvo uradno razvitje, kar bo vseka-
kor veličastni dogodek, bo društvo 
organiziralo, ko bodo to omogočale 
ugodnejše epidemiološke razmere.

Braslovško jezero 
že dobiva novo podobo  

    T. TAVČAR

V mesecu februarju so se zaključi-
la gradbena dela na Braslovškem 
jezeru, ki jih je izvajalo gradbeno 
podjetje NIVO EKO. 

Uredila sta se lesena razgled-
na ploščad in pomol. Hkrati se je 
izvedla kamnita zložba vzdolž obale 

v dolžini 100 metrov. V toplejših 
mesecih sledita še dokončna ureditev 
in zatravitev. Vrednost vseh del je 
znašala 55.400 evrov z DDV, od tega 
je 39.972 evrov nepovratnih sred-
stev.

Za šest desetletij prapor    
    T. TAVČAR

Turistično društvo Braslovče bo uradno razvilo prapor, ko bodo to 
dopuščale epidemiološke razmere.

Z leve proti desni: župan Občine Braslovče Tomaž Žohar, praporščak Pavel Stropnik, predsednik TD Braslovče Branko Ribizel ter 
praporščak Joži Marovt.

Zakonca Urlep, ki sta najemnika Planinskega doma na Gori Oljki, beležita v času 
epidemije precejšen upad prometa.

Lačni in žejni niso niti 
pohodniki 

    T. T.

Gostinstvo je ena tistih panog, ki 
jih je epidemija najbolj prizadela. 
Nekateri so se ji, kolikor se le da, 
prilagodili. Oskrbnika Planinske-
ga doma Gora Oljka Berta in Aleš 
Urlep pravita, da nima smisla čakati 
na boljše čase, temveč se je treba 
spopasti s trenutnimi razmerami.

»Lani spomladi, ko se je začel 
prvi val epidemije, sva s soprogom 
zagotovo doživela šok. Na mizi so 
se kopičili računi, tudi najemnino 
je bilo kljub prepovedi obratovanja 
treba poravnati. Odločila sva se, da 
ne bova sedela križem rok,« pripov-
eduje Urlepova, ki je z možem oskrb-
nica planinskega doma na Gori Oljki 
že šesto leto. Pred epidemijo sta 
se ukvarjala s cateringom za večje 
skupine in s pripravljanjem malic, v 

času vsesplošnega zaprtja lokalov sta 
razvažanje hrane dodatno razširila 
na manjša naročila. Štirje zaposleni 
in nekaj študentov pripravijo približ-
no sto malic na dan. Nato jih po širši 
okolici razvozijo v dveh terminih. 

Kot ocenjuje Urlepova, jim je 
promet v tem času kar precej upadel. 
Vedno bolj pogrešata tisti človeški 
stik pri postrežbi hrane, kar je ne 
nazadnje bistvo gostinstva. Lačni in 
žejni med epidemijo niso niti pohod-
niki, ki zavijejo na Goro Oljko. Pri 
vhodu v dom je namreč postavljen 
pult za prevzem hrane in pijače, kjer 
se lahko številni kolesarji in pohod-
niki, ki se posebej množično na pril-
jubljeno lokalno pohodniško in kole-
sarsko točko odpravijo čez vikend, 
odžejajo in okrepčajo.  

Oskrbnika na Gori Oljki sta v času epidemije več 
moči usmerila v catering in dostavo hrane.

Dokončan razgledni pomol, ki je dolg 15 metrov in širok 3 metre

Nekdanje kamp hišice v Preboldu 
postale prostor za društva 

    D. NARAGLAV

Kamp hišice, ki še edine 
spominjajo na nekdanji kamp v 
preboldskem Gaju, so danes neko-
liko prenovljene in jih uporabljajo 
različna preboldska društva.

Dobrih deset let po drugi svetovni 
vojni je v preboldskem Gaju nastal 
turistični kamp z vikend hišicami in 
kampiranjem pod šotori. Bil je eden 
prvih takšnih v Sloveniji in je zelo 
dobro deloval v okviru takratne-
ga turističnega društva. V Prebold 
so prihajali turisti z vseh koncev 
Evrope. Ko je gostinsko in turistično 
dejavnost prevzelo Hmezad gostinst-
vo in ko je bil zgrajen novi hotel, je 
kamp počasi začel usihati, dokler ga 
dokončno niso opustili.  

Na nekdanji kamp, ki ga je svojčas 
poskušal še enkrat obuditi k živl-
jenju poznani in uspešni lastnik 
Kampa Menina, sedaj spominjajo 
le še nekdanje vikend hišice. Večino 
so jih odstranili, dve pa uporablja 
preboldsko društvo upokojencev, 
ki ima na tem prostoru nov društ-
veni objekt z veliko pokrito teraso, 
balinišče, igrišče za odbojko, strelišče 
za zračno puško … Še en nekdan-
ji objekt kampa je nasproti igrišča 
za odbojko, preko sprehajalne ceste 
skozi Gaj, ki so ga leta 1983 postavili 

preboldski jamarji in si tam uredili 
letne klubske prostore. Zimske so 
namreč imeli v kletnih prostorih 
Doma Svobode. Ob tem projektu so 
skupaj združili dve vikend hišici, ki so 
jih v sredi še podaljšali in tako prido-
bili velik klubski prostor. Potem so 
Dom Svobode podrli, jamarji so nove 
prostore dobili v preboldski graščini. 
Objekt v gaju so prepustili motoris-
tičnemu klubu Blissful, ki je kasneje 
dodal še prostor za sanitarije. 

V Gaju pa je bil poleg vikend hišic 
zgrajen tudi večji objekt za potrebe 

gostov (za druženje, pomivanje 
posode, tuširanje in sanitarije), ki 
ima tudi svojo zgodovino. Nekoč je 
celo služil kot učilnica OŠ Prebold, 
nekaj časa tudi kot Mladinski klub, 
dve sezoni pa ponovno za potrebe 
turistov. Leta 2011 so ga jamarji 
v dogovoru z občino prevzeli in ga 
temeljito prenovili, saj zaradi dena-
cionalizacije v preboldski graščini 
niso mogli več biti. Letos bo tako že 
deset let, kar so se lotili dela, in se 
bodo v prenovljeni objekt kmalu tudi 
vselili.     

Na kamp spominja tudi ta objekt, ki združuje dve nekdanji vikend hišici in ga sedaj 
uporablja motoristični klub Blissful.
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V četrtek, 11. marca, so se člani 
društva po dolgih mesecih dela in 
druženja na daljavo sestali tudi 
fizično in izpeljali svoj občni zbor, 
ki je nekakšen uvod v njihovo praz-
novanje jubilejnega leta. Na tem 
srečanju so se spomnili in prebrali 
življenjsko zgodbo pred kratkim 
preminule članice dr. Jane Barič. 
Obeležili pa so tudi minuli praznik 
žena s pomladnim cvetjem (tuli-
pani) in obudili spomin na svoja 
praznovanja pred 20 in 30 leti.

Začetki delovanja skupin za kako-
vostno starost Zimzelen v Sloveni-
ji segajo že v leto 1988, ko je Tone 
Kladnik na seminarju Društva tera-
pevtov za alkoholizem, druge odvis-
nosti in pomoč ljudem v stiski pod 
vodstvom Janeza Ruglja poročal o 
delovanju izolskih skupin starih za 
samopomoč. Na osnovi tega so se 
na Centru za socialno delo Žalec pod 
vodstvom takratne direktorice Irene 
Pražnikar in Irene Potočnik odloči-
li za organiziranje skupin starih 
za samopomoč v Savinjski dolini. 
Najprej je bila skupina ustanovlje-
na v Domu upokojencev Polzela, 
naslednje leto pa v Žalcu. Tovrstno 
delovanje so v tem obdobju podpi-
rali Center za socialno delo Žalec, 
Mestna skupnost Žalec, Ministrstvo 
za delo, družino in socialne zadeve 
in Društvo za socialno gerontologijo 
in gerontagogiko Ljubljana. Že 30 let 
pa delujejo kot samostojno društvo 
s podporo Občine Žalec in Inštituta 
Antona Trstenjaka za gerontologijo 
in medgeneracijsko sožitje Ljubljana. 

Tudi v času epidemije
Predsednica žalskega društva 

Andreja Šteiner nam je ob tem jubi-
leju povedala: »Smo eno najstare-
jših tovrstnih društev v Sloveniji, 
saj se skupini Zimzelen I in Zimzel-
en II sestajata že od leta 1991 
dalje. Sestajamo se vsak četrtek od 

14.00 do 15.30 v Bergmanovi vili. 
V zadnjem letu, ko smo v primežu 
zdravstvene krize, so naša druženja 
omejena večinoma le na telefonske 
klice in pogovore v parih. Delamo po 
priročniku Povezani na blizu in daleč. 
Kot voditeljici skupin skupaj z Metko 
Horvat vse članice in člane tedensko 
pokličeva po telefonu in jim nudiva 
moralno, svetovalno in drugo pomoč 
ter jih spodbujava pri njihovem delu 
v parih«. 

V »normalnih« časih je bilo njihovo 
delo seveda bistveno bolj pestro in 
zanimivo. V času srečanj se pogovar-
jajo o vnaprej določeni osrednji temi, 
telovadijo, preverijo prisotnost/
odsotnost, se seznanjajo o nadaljnjem 
delu, pojejo in gredo enkrat mesečno 
na izlet v naravo. Enkrat mesečno 
praznujejo tudi rojstne dneve. 
Takrat jim otroci vrtca Žalec prip-
ravijo krajši nastop. V okviru poseb-
nih programov voditeljici Andreja 
Šteiner in Metka Horvat organizira-
ta predavanja, razne delavnice in 
tečaje (tečaj preprečevanja padcev, 
obvladovanje krvnega tlaka, stara-
jmo se trezno, domoljubje). Prav 
tako organizirajo tudi predavanja 
in delavnice, ki so občasno na voljo 
tudi drugim občanom. Pogosto orga-
nizirajo tudi izlete in ekskurzije v 
naravo, se medgeneracijsko povezu-

jejo z vrtcem in večkrat obiščejo Hišo 
Sadeži družbe Žalec, katere namen 
je spodbujanje tesnejšega povezo-
vanja in sodelovanja med gener-
acijami. Vsaj enkrat letno obiščejo 
tudi kakšen dom ostarelih v bližini 
in kulturno prireditev. V zadnjem 
času poudarjajo družabništvo in 
ugotavljajo, da so tri njihove članice 
tudi dobre družabnice v okolju, kjer 
stanujejo. Pred tremi leti so ustano-
vili še bralno skupino Zimzelen III, ki 
se sestaja dvakrat mesečno. 

»Za letošnje jubilejno leto, če bodo 
seveda to omogočale zdravstvene 
razmere in temu primerna sprostitev 
ukrepov vlade in NIJZ, si želimo 
poleg vsakokratnega dela na svojih 
četrtkovih srečanjih podati tudi 
na izlete in ekskurzije, ki so našim 
članom najbolj pri srcu,« pove pred-
sednica in doda, da zaradi razmer ne 
bo velikega jubilejnega praznovan-
ja. »Prestavili ga bomo v naslednje 
leto, ko bomo skupaj s prostovoljci 
Hiše Sadeži družbe zabeležili živl-
jenjske zgodbe vseh naših članic in 
jih zapisali v knjigi Naše življenjske 
zgodbe,« poudari Andreja Šteiner. V 
društvu, ki šteje trenutno 31 članov 
(17 rednih, 12 podpornih in voditel-
jici), bi si želeli, da se jim pridruži čim 
več novih članic in članov, predvsem 
iz žalske občine, ki bi se radi srečevali 
z drugimi in imeli enkrat tedensko 
bogato vsebino srečanja. 

Šteinerjeva skupaj z ostalimi vodji 
skupin vsake tri ali štiri mesece 
sodeluje na intervizijskih sestankih 
s kolegicami in kolegi iz Celja, kot 
predsednica društva in organizator-
ka mreže pa trikrat letno na super-
vizijskih sestankih na Inštitutu 
Antona Trstenjaka v Ljubljani. Tam 
pridobiva nova znanja in izkušnje 
za delo s skupinami za kakovostno 
starost Zimzelen.

Andreja Šteiner

Nik Prebil

Ponovno odprta poslanska pisarna 
 L. KOLAR    O. ARHIV

Z aprilom se ponovno odpira 
poslanska pisarna poslanca v 
Državnem zboru RS Nika Prebila v 
Bergmanovi vili v Žalcu, ki je bila v 
času poostrenih ukrepov epidemije 
zaprta.

»Glede na nedavno vladno spros-
titev ukrepa, ki sedaj omogoča 
združevanje do 10 oseb, do nadal-
jnjega nadaljujem delo na terenu 
in delo s prebivalci volilnega okraja 
Žalec II.  Zaradi dveh rednih sej 
Državnega zbora, (ki zaradi epidemi-

oloških razmer potekata kot tedens-
ki izredni seji v marcu) in zaradi 
številnih izrednih sej, ki so sklicane 
za ta mesec, bom delo v poslanski 
pisarni premaknil na april,« je ob tem 
sporočil poslanec Prebil.

V poslanski pisarni v Žalcu bo tako 
na voljo dva aprilska ponedeljka, 12. 
in 26. aprila in tudi v maju, v poned-
eljek 10. maja. Poslanec pa je na voljo 
tudi na elektronskem naslovu: nik.
prebil@dz-rs.si in na mobilni številki: 
030 452 466.

Naša šolska ministrica je pa res krepko udarila mimo, ko je zamenjala pomen 
besede bogastvo z besedo bogat. Bom obrazložila, da bo vsem jasno. Vsi govo-
rimo, da so otroci, mladina naše največje bogastvo. Verjamem, da se s tem vsi 
strinjamo in rada bi verjela, da se s tem strinja tudi šolska ministrica, a se po 
njenem odzivu na mirne in po vseh predpisih varne demonstracije oziroma 
prošnje za vrnitev mladeži v šolske klopi vame naselil majhen črviček dvoma, 
da si ona predstavlja, da je to naše bogastvo tudi bogato. Tak zaključek sem 
sprejela, ko sem slišala njene nedostojne besede, njen neprimeren odgovor, 
zakaj so dijake popisali policisti, jim napisali kazni in celo vabila na zagovor 
pred roko pravice. Zgrožena sem in želim verjeti, da ste zgroženi vsi, ki ste 
bili priča tej polomiji, tej krivici, ki se je zgodila našemu največjemu bogastvu. 
S kakšno popotnico bo ta mladina, ki nam bo nekoč krojila usodo, stopila na 
pot odraščanja, na pot v pošteno in odgovorno življenje? So v današnjem času, 
v času demokracije res potrebne take kazni, tako represivni ukrepi za prve 
korake v zrelo življenje?

Kaj si o vseh teh lapsusih, ki smo jim zadnje čase prevečkrat priča, mislimo 
navadni državljani, seveda vladajoče garniture sploh ne zanima. Vsaj za zdaj 
še ne. No, mogoče se pa celo motim ali pa si narobe razlagam mukotrpni molk 
pravosodne ministrice v zadnji oddaji Studio Cityja. Prav trpela sem z njo in 
sram me je bilo, a ne zaradi mene, ampak zaradi nje.

Zdaj je važno samo to, da je naša mladina spet v šolskih klopeh, pa čeprav 
se dijaki šolajo po modelu C (en teden na daljavo, en teden v šoli), če se ne 
motim. In kot pravi stari pregovor, da je vsaka stvar za nekaj dobra (seveda tu 
ne mislim na zahrbtni virus, ki nam je življenje postavil na glavo), je bila tudi 
tale šola na daljavo dobra, če ne celo odlična za številne učitelje, ki do sedaj niti 
računalnika niso znali prižgati, danes pa to odlično obvladajo. Bravo, šolska 
ministrica!

Prihaja pomlad in z njo prijazni, sončni dnevi. Teloh, zvončki in trobentice, 
če hočete, tudi koprive so prvi znanilci, da se narava prebuja, da se že ukoren-
injajo močni nastavki, iz katerih se bodo razvili zdravi, mladi sadovi. V upanju, 
da bodo zapihali prijazni, topli vetrovi, ki se bodo zagnali v jadra našega 
največjega bogastva in mu pomagali na pot v zdravo, pošteno in brezskrbno 
odraščanje, kjer ne bo prostora za represije in ustrahovanja, pač pa bodo v 
spominski knjigi obrnili nov list in nanj napisali »spominjaj se uric, spominjaj 
se dni, ko skupaj smo gulili šolske klopi«, vas lepo pozdravljam.

POTI ODRAŠČANJA

Ola Mar

Povezani na blizu in daleč    
    D. NARAGLAV

Društvo za kakovostno starost Zimzelen Žalec letos obeležuje 30-letnico 
svojega delovanja. 

Zimzelenke pred obrambnim stolpom na dan svojega srečanja v četrtek, 11. marca 2021

Od leve proti desni Alojz Kovšca, Eva Lenko, Marjan Močnik in Darko Koželj

Alojz Kovšca 
obiskal dom 
upokojencev  

    B. P.

Predsednik Državnega sveta 
Republike Slovenije Alojz Kovšca 
se je s sodelavci 18. marca mudil 
na delovnem obisku v SAŠA regiji. 
Med drugim je obiskal tudi Dom 
upokojencev Polzela.  

Povedal je, da je obisk v DU Polzela 
organiziral Darko Koželj, ki je lani kot 
kandidat SDS kandidiral za župana 
MO Velenje. Skupaj z direktorico Evo 
Lenko in predsednikom sveta zavoda 
DU Polzela Marjanom Močnikom 

so si ogledali novi prizidek k domu 
upokojencev v Šeneku.

Kovšca, ki je pred tem obiskal 
Premogovnik Velenje in Termoelek-
trarno Šoštanj, je o obisku v SAŠA 
regiji med drugim povedal: »V vaši 
regiji sem predvsem zaradi tega, ker 
se državni svet ukvarja s projektom 
ustanovitve pokrajin in mene osebno 
zelo zanima, kakšne so razvojne 
možnosti občin, katere občine vidijo 
skupno razvojno pot.«
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OBUTEV ZA VSE STAROSTI IN PRILOŽNOSTI.  
NOVI MODELI ZA POMLAD IN POLETJE 

ŽE NA POLICAH!
 

Tel: 041 634 229 
 03/700 03 50

Delovni čas:
od ponedeljka do petka med 8. in 19. uro,
sobota med 8. in 13. uro.

Vlasta Radić s. p., Rimska cesta 98, Šempeter
www.informacija.net/prodajalna-obutve-solncek

ŠEMPETER

Patra Viktorja Arha smo 
pred dnevi obiskali tudi 
v Domu upokojencev na 
Polzeli, in ga povprašali 
po počutju v njegovem 
novem domu. 
Povedal je: »Nekako sem se že 
navadil. Malo drugačen je ta ritem, 
kot sem ga bil navajen prej, ko 
sem vseskozi delal, ampak bo že.« 
Na vprašanje, če pogreša Žalec, 
je dejal: »Gotovo, da ga. Če tako 
dolgo živiš v neki skupnosti, se 
navežeš na ljudi in jih pogrešaš, 
saj postanejo tvoji. Pogrešam 
tudi učenje verouka. Tako pride 
v življenju. Leta tečejo in s tem se 
moraš sprijazniti.« Povedal je, da 
se je odločil za bivanje v DU Polzela 
ravno zaradi tega, ker tam nimajo 
svojega duhovnika. »Tako bom imel 
še naprej možnost opravljati svoje 
delo, v kolikor me bodo potrebova-
li.« Prvo mašo v domu bo vodil za 
praznik velike noči. Pater Viktor Arh, ki ga mnoge generacije v Žalcu poznajo kot patra Vikija

Prostovoljno gasilsko društvo Loke, ki je od treh 
društev najmlajše gasilsko društvo v Občini 
Tabor, letos obeležuje 70 let svojega delovanja.

V Petrovčah so 14. marca obhaja-
li 80. rojstni dan patra Viktorja, ki 
je bil župnik v Žalcu polnih 45 let 
vse do lani, ko se je po dvomeseč-
nem zdravljenju in okrevanju 
zaradi poškodbe glave na lastno 
željo preselil v Dom upokojencev 
na Polzeli.

V nedeljo, 14. marca, so jubilej 
patra Vikija, kot so ga poimenova-
li njegovi župljani, najprej obhajali 

v žalski cerkvi. Ob 10. uri je vodil 
somaševanje in pridigal. Novi žalski 
župnik Vlado Bizjak in pater Vanči 
Arzenšek, župnik iz Petrovč, sta pri 
tej maši somaševala. Franjo Pasarič 
pa se je patru Viktorju v imenu 
žalskih župljanov zahvalil za 45-letno 
župnikovanje v žalski župniji, je za 
Utrip povedal pater Vanči Arzenšek, 
ki ga je po maši povabil na kosilo 
v Petrovče. Slavja so se udeležili 

duhovniki Dekanije Žalec, Viktorjev 
brat Tone in sestra Greta ter župan 
Občine Žalec Janko Kos.

»Pater Viktor je z dekanijskimi 
duhovniki obujal spomine na leto 
1967, ko je kot mladi duhovnik – 
dominikanec prišel v Župnijo Žalec. 
Osem let je kot kaplan deloval v 
Petrovčah in bil zelo priljubljen 
med mladimi in starejšimi. Vse je 
navduševal za vero v Boga. Bil je 
preprost in zelo delaven. Zato je 
njegov neposredni stik z ljudmi pustil 
v Petrovčah nepozaben spomin,« je 
povedal pater Vanči Arzenšek.

»Leta 1973 je zaradi smrti župnika 
Vinka Šivavca za eno leto prevzel 
župnijo Ponikva pri Žalcu, kjer je v 
kratkem času osvojil srca mladine in 
ustanovil otroški pevski zbor ter se 
tako dotaknil strune, na katero so 
bili farani Ponikve posebej pozorni.«

Pater Viktor je bil torej župnik 
v Žalcu kar 45 let, od leta 1975 
do 2020. Pater Vanči Arzenšek je 
povedal: »Za župnijo Žalec se je 
razdajal z vsem svojim bitjem. Zanjo 
je vsestransko izgoreval, dokler ga 
ni doletela nepričakovana poškodba 
glave.« Po dvomesečnem zdravljen-
ju in okrevanju v Splošni bolnišnici 
Celje se je za krajši čas preselil v Dom 
svetega Jožefa v Celju. Januarja pa 
se je na svojo lastno željo naselil v 
Domu upokojencev na Polzeli. »Patru 
Viktorju ob njegovem 80-letnici živl-
jenja želimo obilo božjega blagoslova 
in zdravja,« je še dodal pater Vanči 
Arzenšek. Prav to so mu zaželeli tudi 
vsi prisotni na njegovem slavju.

Proslavili 80 let življenja 
patra Viktorja  

  T. TAVČAR    B. PLAZNIK IN ARHIV PATER VANČI ARZENŠEK                                                                                          

14. marca je somaševal pri sv. maši v Žalcu, potem pa so jubileju nazdravili v 
Petrovčah.

Na kosilu ni manjkala tudi torta. 

Gasilska družina treh 
generacij 

    D. NARAGLAV

V PGD Groblja so pred dnevi 
obeležili okrogel devetdeseti živl-
jenjski jubilej Jožefe Vihar, ki je 
njihova članica že skoraj 70 let. 
Gasilci so svojo dolgoletno članico 
obiskali na njenem domu drugo 
marčevsko soboto. Gasilstvo je bilo 
za Jožefo način življenja tudi zato, 
ker je bil njen pokojni mož Albert 
več kot 20 let predsednik društva, 
hkrati pa tudi poklicni gasilec v 
Tekstilni tovarni Prebold.  

Jožefina je bila tako vseskozi 
aktivno vpeta v društveno delo na 
vseh področjih. Po gasilskih stopin-
jah sta se že kot otroka podala tudi 
njena sinova Niko in Albert. Niko je 
bil kar 24 let poveljnik društva, že 
pokojni brat Albert pa je bil dolga leta 
gospodar in orodjar društva. Njegov 
sin David je že 15 let praporščak 
društva, ponovno pa tudi hišnik 
gasilskega doma. Tradicijo gasilst-

va nadaljuje tudi Davidov bratranec 
Niko mlajši, ki je namestnik poveljni-
ka društva. 

Ob jubileju je Jožefo, ki je poleg 
dveh sinov imela še hčerko Olgo 
in Jožico, obiskal tudi preboldski 
župan Vinko Debelak, tudi sam član 
gasilskega društva in Jožefin sosed. 
Skupaj z vodjo občinske uprave Tjašo 
Skočaj in članom občinskega sveta 
Francem Škrabetom so ji čestitali za 
njen jubilej in ji tako polepšali dan. 
Ta je sicer zadnje leto več ali manj 
enak, saj je »priklenjena« na postel-
jo, kronična bolezen pa je poskrbe-
la, da se spominja predvsem svojih 
otroških in mladostnih let. Se je pa 
tudi tokrat z veseljem pogovarjala s 
svojimi obiskovalci in upihnila svečki 
na svoji rojstnodnevni torti, ob tem 
pa tudi pohvalila svojega vnuka 
Davida, ki lepo skrbi za njo. 

Predstavniki občine in gasilskega društva z županom ob jubilantki 

Ob jubileju predaja 
gasilskega vozila 

  D. NARAGLAV

V PGD Loke so s svojim delom 
začeli že leto pred uradnim usta-
novnim občnim zborom, ki je 
bil spomladi 1952. Jubilej naj bi 
skupaj s predajo novega oziroma 
obnovljenega gasilskega avtomo-
bila proslavili v okviru občinskega 
praznika in Šentjurskega sejma. 
Ker pa je sejem zaradi epidemi-
je koronavirusa odpovedan, bodo 
počakali na čas, ko bodo vse skupaj 
lahko tudi primerno proslavili.

Gasilsko društvo Loke pokriva s 
svojo dejavnostjo poleg vasi Loke 
izrazito hribovite predele – del 
Črnega Vrha in del Miklavža. Društvo 
ima svoje prostore v pritličju bivše 
loške šole. Trenutno je vanj vpisanih 
119 članov, od tega je 98 aktivnih. 
Poleg požarne varnosti skrbi društvo 
za družabno življenje v kraju in v 
Občini Tabor. V zadnjem desetletju in 
še kakšno leto zraven je svojo dejav-
nost še okrepilo. Pomembni mejniki 
tega časa so: nabava nove motorne 
brizgalne Rosenbauer Fox III, praz-
novanje 60-letnice z razvitjem 
novega gasilskega prapora, ureditev 
notranjih prostorov društva, nabava 
osebne zaščitne opreme in opreme 
za posredovanje ob nesrečah, ostala 

razpoložljiva sredstva pa je društvo 
namenjalo za izobraževanje mladih 
in operativnih članov.

»Zadnja tri leta pa smo v društvu 
varčevali za nakup novega/rabljen-
ega gasilskega vozila. S svojimi 
prihranki in s pomočjo Občine Tabor 
smo vozilo, ki smo ga kupili od 
PGD Trebnje, letos v začetku leta že 
odplačali. Trenutno je v nadgradnji 
in predelavi za potrebe društva, saj 
bo avtomobil s to predelavo pridobil 
oznako GVV-2 (gasilsko večje vozilo 
z vodo). Vzporedno s predelavo in 
obnovo poteka tudi pridobivan-
je dovoljenj za izgradnjo garaže za 
vozilo. Žal pa delo otežujejo finančna 
sredstva in zahteve kulturnovarstve-
nikov, vendar upamo, da bomo tudi 
to uspešno rešili,« z optimizmom 
poudari predsednik društva Davorin 
Drnolšek.

Vozilo, ki ga bodo namenu predali, 
ko bo končana obnova in ustrezna 
situacija, je znamke Mercedes Benz 
Vario 814 (4 x 4 pogon). Gre za 
delovno vozilo GVV-2 s 1.100 litri 
vode in vso opremo, ki je predvidena 
po tipizaciji za vozilo GVV-2. Posadka 
vozila pa so šofer in štirje operativni 
gasilci (1 + 4).

www.facebook.com/
utripsavinjskedoline

Samo en
KLIK do nas
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V Domu starejših željni prireditev
    D. NARAGLAV   

Preboldski dom starejših, ki je 
enota trboveljskega Doma starejših 
Franc Salamon, jo je glede koronavi-
rusa v primerjavi z drugimi domovi 
starejših v naši dolini in nasploh 
v Sloveniji za zdaj dobro odnesel. 
Tako kot povsod drugod pa so tudi v 
preboldskem domu varovanci težko 
prenašali te razmere in ukrepe, ki 
so jim onemogočali stike s svojimi 
najdražjimi. Zelo so pogrešali tudi 
razna druženja in obiske pevskih, 
glasbenih in drugih skupin, ki so 
jim pred korono večkrat na mesec 
polepšali bivanje v domu.

Članice Medgeneracijskega centra 
Prebold so se skupaj z vodstvom 
doma dogovorile za prvi javni nastop 
od začetka epidemije, ki so ga pripra-
vile v četrtek, 11. marca. Pod vodst-
vom vodje MGC Prebold Klavdije 
Jelen so varovancem predstavile in 
interpretirale več pesmi slovenskih 
pesnikov (predvsem pesmi dr. 
Franceta Prešerna in Ervina Fritza 
s pesmimi v savinjskem oziroma 
šentpavelskem narečju, zapisane v 
njegovi zadnji pesniški zbirki Savin-
jčanke). Poleg pesmi teh dveh avtor-

jev so lepo segale v srce stanovalcev 
doma tudi pesmi Neže Maurer in Vide 
Bukovec, a tudi pesmi osnovnošol-
skih »pesnikov« iz glasila OŠ Prebold 
Veseli veter. Med posameznimi 
recitacijami je zaigrala tudi harmon-
ika Sonje Landero, ki je razpoloženje 
dvignila še na višjo raven. Sicer pa 
so pesmi poleg nje interpretirale še 
Jelka Drobež, Bernarda Hriberšek, 
Bojana Rihter in Klavdija Jelen, ki je 
imela tudi uvodni nagovor o vsebini 
tokratnega dogodka. 

O njem in njihovih občutkih smo 
ob zaključku spregovorili z nekat-
erimi varovanci, z nastopajočimi in 
zaposlenimi v domu. V imenu sled-
njih je nekaj besed povedala fizioter-
apevtka Glorija Tanko: »Zelo sem 
vesela, da je prišlo do tega kulturnega 
dogodka, saj smo bili zaradi korone 
ves čas zaprti, v izolaciji, in tako ni 
bilo mogoče ničesar organizirati. 
Današnji dan nas navdaja z opti-
mizmom, da se počasi le vračamo na 
nekdanje tirnice, čeprav še z masko 
na obrazu. Varovancem res veliko 
pomeni, da se lahko družijo, nasme-
jijo in uživajo. Današnji dan je bil za 
njih pravi balzam in upajmo, da bo še 
kakšen tak v prihodnje.« 

Tega si želijo tudi ustvarjalke 
programa, ki so pred korono že 
velikokrat polepšale kakšen dan varo-
vancem doma. Ena od njih, Jelka 
Drobež, je ob tem povedala: »V 
medgeneracijskem centru se trudimo 
čim bolj pomagati na vseh področjih. 
V času, ko nismo mogle biti aktivne, 
nam je bilo hudo, saj s petjem, glasbo 
nismo smele razveseljevati varo-
vancev v domu niti ne imeti ostalih 

aktivnosti v okviru medgeneracijske-
ga centra. Danes smo zelo srečne, da 
smo lahko tem ljudem, ki so zaradi 
starosti, bolezni, osamljenosti za 
marsikaj prikrajšani, znova polepša-
li njihov vsakdan. Ko smo izvedele , 
da lahko izpeljemo ta dogodek, smo 
se tega lotile res s srcem, saj smo si 
tega tudi same zelo želele. Iz izkušenj 
pred korono pa tudi vedele, kaj varo-
vancem pomenijo takšni in podobni 
kulturni dogodki.«  

To so v en glas s ploskanjem potr-

dili tudi varovanci. Trije pa so nam 
ob koncu prireditve to tudi poveda-
li. Najprej je svoje povedal Franci 
Govek, ki je v domu že pet let, 
domačinom in mnogim drugim pa 
poznan kot nekdanji aranžer žalske 
Name in glasbeni urednik na radiu 
Goldi. »Za nami je že leto dni, kar 
nam življenje kroji tudi koronavirus. 
Za nikogar ni lahko. Če si v ustanovi, 
kot je dom starejših, pa je vse še toliko 
težje, drugače. Zaradi tega je vse, kar 
popestri naše življenje v domu, še 
kako dobrodošlo. Sam sem bil vse 

življenje velik ljubitelj glasbe, petja 
in plesa. Zato mi srce veselo poskoči, 
noge žal ne, ko pridejo v dom gosto-
vat glasbeniki, pevci in drugi nasto-
pajoči. Vsega tega v minulem letu ni 
bilo, zato je današnji dan, tako zame 
kot tudi ostale sostanovalce, zagot-
ovo še kako lep. Upajmo, da bo tako 
tudi v prihodnje.«

Tako upa tudi 90-letna stanoval-
ka doma Karolina Kranjc, ki ima v 
preboldskem domu najdaljši staž: »V 
tem domu sem že od 1. oktobra 2010. 

Sem sva prišla skupaj z možem, ki 
pa je po treh mesecih umrl. Ker sva 
bila brez otrok, sem hišo prodala in 
sedaj imam svojo sobo v domu, kjer 
se dobro počutim in se s stanov-
alci, zlasti s sosedo Anko, veliko 
pogovarjam, zbijam šale in se rada 
smejim. V času, ko smo bili zaradi 
korone omejeni na svoje sobe, je bilo 
zelo žalostno, depresivno, moreče. 
Zelo slabo smo se počutili in težko 
čakali, da se stanje izboljša. Današn-
ji dan je zato res prijeten, saj smo z 
njim nekako prestopili prvi prag za 

vrnitev v čase, ko takšnih in podob-
nih prireditev ni manjkalo. Za nami 
so težki in neprijetni meseci. Zato si 
želim, da bi čimprej znova bilo tako 
kot nekoč. Da bomo lahko brez maske 
in živeli tako, kot bomo hoteli.«

Tega si zelo želi tudi njena soseda 
Anka Hohnjec, domačinka iz 
Latkove vasi - Groblje, ki je v domu 
že dobrih sedem let in tako kot 
Karolina in še marsikateri stanova-
lec zelo aktivna v raznih delavnicah, 
Še posebej ko gre za peko potice ob 

raznih praznikih, kot sta božič in 
velika noč. Vrsto let sodeluje tudi na 
preboldskem festivalu potic, ki pa ga 
žal zaradi korone tudi letos ne bo. 
»Nam starejšim takšne prireditve, 
kot je ta današnja, zelo veliko pome-
nijo. Zato sem zelo vesela, da se je po 
letu dni, ko smo bili nekako odrezani 
od zunanjega sveta, spet nekaj lepega 
zgodilo. Zaradi te korone v letu dni 
nisem bila niti v Latkovi vasi, tako da 
je vsaka sprememba na bolje še toliko 
več vredna. Želim si, da bi se lahko 

spet družili kot pred epidemijo in 
da bi življenje v domu čim pogosteje 
lepšali obiski raznih pevskih zborov, 
glasbenikov, otrok, da bi se lahko 
objeli in skupaj zapeli.«

Najbrž k vsem tem izjavam ni 
kaj dodati, saj tudi vsi ostali zelo 
pogrešamo življenje, ki smo ga živeli 
pred epidemijo, ko smo lahko hodili 
na zabave, koncerte, športne in 
kulturne prireditve.

V četrtek, 11. marca, so po zaslugi članic 
Medgeneracijskega centra Prebold po več 
mesecih znova doživeli vsaj malo kulturnega 
druženja, čeprav z maskami na obrazu in ob 
ostalih zaščitnih ukrepih.

Ob dnevu žena zahvala 
zdravstvenim delavkam

    T. TAVČAR

Prostovoljki Krajevne organizaci-
je Rdečega križa Polzela in Župni-
jske karitas Polzela Olga Hočevar in 
Zdenka Jelen ter poveljnik Občin-
skega štaba CZ Igor Pungartnik 
so ob dnevu žena obiskali zapos-
lene zdravstvene delavke v domu 
upokojencev, zdravstvenem domu 
in lekarni na Polzeli. Zahvalili so se 
jim za vso izkazano pomoč, ki so jo 
v času epidemije nudile občankam 
in občanom Občine Polzela.

V Domu upokojencev Polzela so 
drobna darila in pisemca z lepimi 

željami in prošnjami, da takšni 
ostanejo še naprej, izročili 108 zapos-
lenim. Nato so obiskali še Zdravstve-
ni dom Polzela in Lekarno Polzela. 
Vsem zaposlenim v obeh kolektiv-
ih so se zahvalili za vso izkazano 
pomoč v letu dni, odkar so tudi pri 
nas odkrili prvi primer koronavirusa. 
Za preprečevanje širjenja so veliko 
pripomogli prav zaposleni v zdravst-
vu in v domovih za starejše občane.

Direktorica Doma upokojencev Polzela Eva Lenko ob prevzemanju daril v družbi z Olgo Hočevar in Zdenko Jelen ter z Igorjem 
Pungartnikom 

Stanovalci so vidno uživali, četudi z maskami

Franci GovekGlorija Tanko Anka HohnjecKarolina Kranjc Jelka Drobež
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Še en teden lahko vsi zainter-
esirani sprejmejo izziv, ki ga je 
konec februarja postavil Mladinski 
center v sodelovanju z ZKŠT Žalec. 
V Izzivu na KM (žalski maratons-
ki izziv na 42 kilometrov) morajo 
udeleženci preteči oz. prehoditi 
skupaj 42 kilometrov. O odzivu 
na akcijo, ki bo aprila dobila novo 
različico, smo se pogovarjali z vodjo 
projektov v novonastalem Mladin-
skem centru Žalec Anjo Oset.

»Prva, ki je opravila izziv, je bila 
Tea iz Pirana, kar pomeni, da smo 
prestopili meje žalske občine,« nam 
je z navdušenjem povedala Anja 
Oset in dodala, da sta poleg nje 
izziv kmalu končala še njena brat in 
sestra. To govori o tem, da je projekt 
prek družabnih omrežij dosegel tudi 
druge konce Slovenije, ne le Občine 
Žalec in Spodnje Savinjske doline. 
»Njihove tekaške trase so tako 
podobne, da smo ob prejetju rezul-
tatov pomislili, če gre morda za isto 
osebo z več imeni.«

Konec minulega tedna, torej nekje 
sredi trajanja akcije, je izziv v celoti 
izpolnilo že šest udeležencev, interes 
ob zagonu projekta je bil sicer večji. 
»Več deset ljudi nam je na začetku 
meseca poslalo fotografije začet-
nih korakov izziva. Upamo, da bodo 
izziv dokončali vsi, tudi tisti, katerih 

fotografije imamo le za prvih nekaj 
kilometrov. Celotna akcija namreč ni 
bila zastavljena v smislu, kdo hitreje 
preteče, temveč smo želeli spodbudi-
ti ljudi, da se odpravijo ven, pretečejo 
nekaj kilometrov in predvsem razmi-
gajo svoje telo. Zaenkrat imamo 
najboljše odzive med mladimi, nekje 
od 21. pa do 26. leta. Veseli pa smo 
bili tudi rezultatov starejših, nekje 
do 55. leta starosti. Vendar verjam-
emo, da to še ni končna struktura 
udeležencev. Dnevno namreč obja-
vljamo rezultate in poskušamo k 
sodelovanju privabiti vse generacije.« 

O tem, kje so udeleženci »sestavl-
jali« kilometre, potrebne za izpol-
nitev izziva, pa je Anja Oset pove-
dala: »V e-nabiralnik smo prejeli 

fotografije rezultatov s Celjskega 
in Občine Žalec. Z velikim veseljem 
lahko povem, da smo tudi presegli 
savinjske meje. Kar nekaj odzivov je 
bilo tudi z Obale, prestolnice in od 
drugod. Lokacije in dolžine trase ter 
tempo, kjer so se nabirali kilometri, 
so zelo različni, od ravnih kilometrov 
ob jezerih pa vse do čistega »trail« 
teka. Med tistimi, ki so opravili izziv, 
je kar nekaj maratoncev, ki so kilo-
metre pretekli z enkratnim tekom in 
zavidljivim tempom. Še bolj všečni, 
seveda glede same ideje, pa so tisti 
kilometri, kjer so ljudje predani nabi-
ranju kilometrov in se na tek, tudi 
sprehod, odpravijo večkrat, kar za 
nas pomeni, da akcija teče.«

Večina je rezultate beležila preko 
različnih aplikacij. »Dobivamo posn-
etke zaslonov Strave, Garmin app in 
drugih. Kar nekaj udeležencev izziva 
nam pošlje rezultate v enem paketu, 
že seštete, drugi pa nam pošilja-
jo fotografije posameznih tekov in 
jih zanje seštevamo mi. Vsakega, 
ki opravi izziv, obvestimo, da je v 
žrebanju za glavno nagrado, tekaške 
copate. V sklopu izziva smo bili priča 
kar nekaj prigodam, ki pričajo o tem, 
da se ljudje ob »štetju« tudi zelo zaba-
vajo,« je povedala Anja. 

Izziv na KM je nastal z željo po 
spodbujanju rekreacije v Občini 
Žalec in širše. »Pri izzivu nam je 
pomagalo tudi vreme, ki je postreg-
lo z nekaj odličnimi tekaškimi dnevi. 
Z odzivom smo seveda zadovoljni, 
a vendar si želimo, da bo prihodnji 
izziv pridobil še več udeležencev. Ne 
želimo, da udeleženci izziv dojemajo 
kot tekmovanje, ampak kot moti-
vacijo za rekreacijo in da jih bosta 
naš ključnik #izzivnakm in motiv 
»nisi slikal nisi tekel« spodbudila, da 
z nami delijo ne samo fotografije tras 
in rezultatov, temveč tudi prigod, ki 
bi lahko motivirale druge, ki se za 
pristop k izzivu še odločajo.«

Mladinski center Žalec in ZKŠT 
Žalec sicer še čakata, da bo čez teden 
dni odbil rok za prvi izziv, a pripravl-
jen je že novi, aprilski izziv, ki ga bodo 
začeli 10. aprila. »Takrat bomo nabi-
rali višinske kilometre,« je še pove-
dala Anja Oset. Do konca aprila bo 
treba zbrati 5.895 višinskih metrov. 
To je toliko, kot je visoka najvišja 
afriška gora Kilimandžaro. Ponovno 
torej Izziv na KM, ki je rdeča nit vseh 
akcij in hkrati zanimiv motiv za vsak-
ogar, s katerim organizatorji želijo 
spodbuditi gibanje in preživljanje 
prostega časa v naravi.

Izziv na KM odmeva 
tudi v Piranu  

  L. KOLAR   ARHIV MC                                                                                         

V aprilskem, novem izzivu bodo zbirali višinske metre.

Takole »izgledajo poročila« iz različnih spletnih aplikacij, ki beležijo kilometre v prvi 
akciji Izziv na KM.

Anja Oset Rez na žovneškem gradu 
    T. TAVČAR

Občina Braslovče je v sodelovan-
ju s Kulturno-zgodovinskim društ-
vom (KZD) Žovnek minulo nedeljo, 
21. marca, na Gradu Žovnek prip-
ravila rez najstarejše vinske trte, 
modre kavčine, ki so jo k pročelju 
gradu posadili pred tremi leti. 

Pred rezjo sta nekaj besed trti in 
obnovi gradu namenila predsednik 
KZD Žovnek Franc Kralj in župan 
Občine Braslovče Tomaž Žohar. Slednji 
je za gospodarja oziroma skrbnika 
trte tudi uradno pooblastil Milana 
Šoštariča. Nato so obrezali trto. 

V pomoč pri tem jim je bila Vesna 
Črep iz Celja, ki kot prostovoljka 
sodeluje pri obnovi gradu in se je 
pred tem udeležila delovne akcije na 
gradu.

Pri rezi trte Tomaž Žohar, Franc Kralj in Milan Šoštarič

Letošnjo spomladansko rez stare 
trte sta marca na gradu Komenda 
opravila tudi župan Občine 
Polzela Jože Kužnik in novi 
skrbnik Martin Kodre iz naselja 
Podvin.

Obrezali Nikolajo 
     T. TAVČAR

Rez Nikolaje, potomke najstare-
jše trte na svetu z mariborskega 
Lenta, so letos izvedli kar sami člani 
vodstva Društva savinjskih vino-
gradnikov, brez javne prireditve. 
Trta se pred obrambnim stolpom v 
Žalcu bohoti že šestnajsto leto.

Člani vodstva društva so se pred 
rezom trte po dolgem času sestali 
na svoji seji in pregledali delo v 
preteklem letu. Ugotovili so, da 
kljub koronakrizi ni bilo slabo, 

saj so opravili večino načrtovanih 
nalog. Sprejeli so tudi program dela 
za letošnje leto, ki pa bo podoben 
lanskemu.

Nato so skupaj odšli k obrambnemu 
stolpu pri župnijski cerkvi v Žalcu in 
pomagali skrbniku trte Jožetu Sopo-
tniku obrezati trto. Trta Nikolaja je 
videti krepka in zdrava, prav tako so 
rozge lepo dozorele. Tudi letos lahko 
pričakujemo dobro letino. 

Med letošnjo rezjo trte Nikolaje skrbnik Jože Sopotnik, vinska kraljica Suzana Čakš in 
predsednik Društva savinjskih vinogradnikov Silvo Marič

Za jubilej razstava 
 T. T.    O.P.

Po daljšem času so se članice, ki 
so vključene v skupino Iskrice DU 
Polzela, ponovno srečale v pros-
torih društva. Ker je bilo z vladnim 
odlokom druženje prepovedano 
več kot za šest oseb, so predtem 
ustvarjale doma. 

Izdelke, ki so jih ustvarile doma, 
so prinesle na ogled v društveno 
pisarno. Ujeli smo jih pred ponovnim 
začetkom skupinskega dela. Kot so 
povedale, bodo za 70-letnico DU 
Polzela in 10-letnico Iskric pripravile 
bogato razstavo svojih mojstrovin. Nekaj del, ki so jih prinesle na ogled članice skupine Iskrice.
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NAPOVEDNIK / INFORMACIJE

KMEČKA TRŽNICA PREBOLD
vsako soboto od 8.00 do 10.30 

v Dolenji vas 47.
Vabljeni!

OBMOČNO RAZVOJNO PARTNERSTVO 
»SPODNJE SAVINJSKE DOLINE«

Občina Braslovče, Občina Polzela, Občina Prebold, 
Občina Tabor, Občina Vransko, Občina Žalec

Razpis 
INOVATOR LETA SPODNJE SAVINJSKE DOLINE 2020

v kategorijah: patenti, izboljšave izdelkov, 
izboljšave tehnoloških postopkov.

Za nagrado in priznanje lahko kandidirajo fizične osebe, 
avtorji inovacij s stalnim bivališčem na območju občin 
Braslovče, Polzela, Prebold, Tabor, Vransko in Žalec, ali 
fizične osebe, avtorji inovacij, ki so svojo inovacijo razvili in 
implementirali na območju teh občin in s svojo inovacijo še 
niso kandidirali na tem razpisu. 
Prijave na razpis sprejema do 15. aprila 2021 Razvojna 
agencija Savinja, Ul. heroja Staneta 3, 3310 Žalec. Več 
informacij na www.ra-savinja.si ali tel.: 03/713 68 60. 

Vabljeni k prijavi po načelu, da 
»NOBENA INOVACIJE NI NEUMNA, NEUMNO 

PA BI BILO NE ISKATI NOVIH INOVACIJ«

  Agencija SPIRIT v sodelovanju z 
Razvojno agencijo Savinjske regije

objavlja poziv za prijavo investicijskih priložnosti 
za tuje in domače investitorje na portalu 

»SPIRIT INVEST SLOVENIA«
Vnos investicijskih priložnosti (stavbe, zemljišča, poslovne 
cone, novi produkti in storitve) izvaja Razvojna agencija 
Savinjske regije, RASR, d. o. o.
Kontakt: Regionalna skrbnica za Savinjsko regijo Tanja 
Gregl, tel. 041 235 689, e-pošta: tanja.gregl@rasr.si.
Več informacij na: www.investslovenia.org/investment-
opportunities/

AKTUALNE INFORMACIJE – APRIL 2021

VLADIMIR MAKUCVLADIMIR MAKUCVLADIMIR MAKUC
SLIKE IN KIPISLIKE IN KIPISLIKE IN KIPI

OD 5. MARCA DO 30. APRILA 2021OD 5. MARCA DO 30. APRILA 2021OD 5. MARCA DO 30. APRILA 2021

Savinov likovni salon

Ponedeljek, torek, četrtek in petek od 10. do 13. ure,Ponedeljek, torek, četrtek in petek od 10. do 13. ure,  
sreda od 13. do 16. ure ter sobota, nedelja in prazniki zaprto.sreda od 13. do 16. ure ter sobota, nedelja in prazniki zaprto.

  

TEDEN ZEMLJE
17.4. - 24.4.202117.4. (16:00) v Eko Muzeju

20.4. (18:00) pred MCŽ

21.4. (18:00) v MCŽ

22.4. (20:00) v Eko Muzeju

24.4. (10:00) v Hiši Sadeži družbe

23.4. (15:00 - 19:00) na tržnici v Žalcu

Z GLEDALIŠČEM DO OKOLJSKIH SPREMEMB

PREDAVANJE O E-ODPADKIH

DREVO: KDO ALI KAJ?

GLEDALIŠKA PREDSTAVA: KAJ PA ZDAJ?

IZMENJEVALNICA SOBNIH RASTLIN

JOGA Z ZVOČNO KOPELJO

Odklikaj na
WWW.MC-ZALEC.SI
in oddaj pobudo za 
projekt, prireditev v 

občini Žalec

TEČAJ ZA VODITELJA 
ČOLNA

1.4. in 2.4. 2021

MEDVRSTNIŠKA
POMOČ Od ponedeljka, 

12.4.2021 dalje.

Program aktivnosti predviden za april
(obvezne prijave):
Vsak ponedeljek: - od 9.00 do 11.00 URICE PLETENJA 
                          - od 17.00 do 19.00 QI GONG VADBA  
 
Vsako sredo: - ob 8.30 OKREPIMO HRBTENICO  
                    - ob 8.00 PAMETNI TELEFONI 
                    - ob 10.00 VEGI JEDI    
                    - ob 18.00 ANGLEŠČINA 
 
Vsak četrtek: - ob 10.00 PAMETNI TELEFONI  
                    - ob 9.30 LIKOVNA DELAVNICA  
                    - ob 18.00 JOGA 
 
Vsak petek: - ob 9.00 NORDIJSKA HOJA
Vsako soboto: - ob 8.30  JOGA 
Vsako nedeljo: - ob 18.00  JOGA 
 
Sobota, 10. april, ob 9.00 DAN ZA SPREMEMBE,
S SPREHODI PROTI OSAMLJENOSTI, ZA STAREJŠE, Ribnik
Vrbje
(joga na prostem, sprehod po srčni poti, Zero Waste
delavnica).
 
 Vabljeni, da se nam pridružite.
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KULTURA

V občinski knjižnici Prebold 
v mesecu marcu, ki je posvečen 
ženam in materam, razstavlja 
svoja likovna dela Marta Vošnjak 
iz Šempetra, ki se je resneje posve-
tila slikarstvu pred 18 leti, ko se je 
upokojila in postala članica likovne 
sekcije KuD Žalec. Sicer pa je bila s 
slikarstvom povezana tudi poklic-
no. Njena tokratna samostojna 
razstava nosi naslov Obrazi.

Mentor likovne sekcije, akademski 
slikar Uroš Potočnik, je ob predstavit-
vi v preboldski knjižnici povedal, da 
Vošnjakova na tej razstavi predstavl-
ja slike, ki se motivno prevladujoče 
posvečajo portretu, avtoportretu in 
figuri. Vse to je tudi podrobneje pred-
stavil.

Martina poklicna 
in likovna pot

Martina pot slikarstva ima svoje 
korenine že v zgodnji mladosti. V 
žalski osnovni šoli jo je opazil profe-
sor likovnega pouka Eduard Salesin, 
ki je dejal, da bi bilo dobro šolanje 
nadaljevati na srednji šoli za obliko-
vanje v Ljubljani. Starši nad tem niso 
bili ravno navdušeni, saj so se bali 
tako mlado dekle pustiti v Ljubljano. 
Zato je Marta obiskovala gimnazijo v 
Celju. 

»Zaradi dveh tujih jezikov, 
nemščine in še posebej zaradi fran-
coščine, ki mi nikakor ni ležala, sem 
šolanje opustila in se začasno zaposli-
la v Tekstilni tovarni Prebold. V meni 
je ves čas tlela želja po izobraževanju, 
za katerega me je navdušil profesor 
Salesin. Po dveh letih dela v tovarni, 
ko sem dopolnila 18 let in postala 
polnoletna, sem to tudi uresničila in 
štiri leta preživela v Ljubljani na šoli 
za oblikovanje. Tja sem bila glede na 
starost sprejeta izjemoma, saj sem 
očitno pokazala, da sem talentirana 
za likovno in oblikovalsko ustvar-
janje,« je v uvodu najinega pogovora 
povedala Marta, ki je po končani šoli 
postala oblikovalka, grafična tehnica. 
Nato je še devet let delala v tekstilni 
tovarni kot risarka vzorcev za tiskan-
je blaga. 

»Po odhodu iz preboldske tekstilne 
tovarne sem se odločila za samosto-
jno pot. Dvajset let sem imela svojo 
obrt, kjer smo tiskali na tekstilije, ki 
sem jih tudi sama oblikovala. Razno 
razni vzorci pa so našli svoje mesto 
na majicah, trenirkah in drugih 
artiklih. Tako rekoč sem bila ves čas 
povezana z likovnim ustvarjanjem in 
barvami. A vse to je bilo po naročilu, 
za denar, kar pa ni enako kot sedaj, 
ko ustvarjam za svojo dušo,« je z 
nasmehom poudarila moja sogovo-
rnica. Nadaljevala je: »Prvi dan, ko 

sem se upokojila, sem šla v trgovino 
in si nabavila papirje za slikanje akva-
relov. S tem se je začela tudi nova pot 
v mojem ustvarjanju, ki mi dopušča 
veliko svobode. Vključila sem se v 
likovno sekcijo KuD Žalec, ki jo je 
vodil Janko Melanšek. Njemu sem 
še posebej hvaležna, da so me vzeli 
medse in da z njimi že 18 let gradim 
skupno zgodbo likovnega ustvarjanja 
v svoji občini.«

Prisega na mehke 
pastelne barve

Martine slike so lepe, mehkih barv, 
realistične, najbolj pa ji ustrezajo 
liki, ki predstavljajo človeško telo, 
obraz, gibe. Gre torej za znanje, ki 
se ga je učila na šoli za oblikovan-
je, predvsem pa ji veliko pomenijo 
barve, zlasti pastelne, s katerimi 
tudi največ ustvarja in jo delajo 

prepoznavno. »Prisegam na barve. 
Če so te lepe in usklajene, potem je 
lahko tudi slabši izdelek bistveno 
lepši na pogled, kot dejansko je. V 
začetku sem ustvarjala najrazlične-
jše portrete otrok, sedaj bistveno 
manj, saj rada slikam razna tihožitja 
in druge podobe, povezane s člove-
kom. Ko sem ob upokojitvi začela s 
slikanjem, sem to želela početi pred-
vsem zase, saj sem se bala, da moje 
slike niso takšne, kot bi morale biti. A 
ko sem se vključila v likovno sekcijo, 
sem spoznala, da vsak dela po svojih 
najboljših močeh in željah, tako da 
je ta predsodek nekako zvodenel. 
Prepustila sem se svojim likovnim 
zamislim in hkrati pridno vsrkavala 
nova znanja mentorjev na slikarskih 
delavnicah, likovnih kolonijah, pri 
tematskih projektih, razstavah in ob 
raznih drugih priložnostih. Tudi v 
tem korona času naše delo ne miruje. 
Z mentorjem delamo na daljavo. 

Narišemo, izdelek fotografiramo. 
To pošljemo mentorju, ki izdelek 
pogleda, preuči in nam ga vrne s 
priloženim komentarjem. Moram 
reči, da se to kar dobro obnese, a 
vseeno to ni isto, kot če imaš zraven 
mentorja, ki te usmerja in sproti 
opozarja na morebitne pomanjklji-
vosti,« je poudarila Marta Vošnjak, ki 
ima za sabo že veliko skupinskih in 
samostojnih razstav. V okviru sekcije 
morajo imeti vsako leto štiri skupin-
ske razstave, nekateri posamezniki 
pa imajo tudi samostojno razstavo. 
Med njimi je tudi Marta, ki je sicer 
tudi udeleženka mnogih slikarskih 
kolonij po Sloveniji.

Redna udeleženka 
slikarskih kolonij 

»Vsa leta hodim na slikarske 
kolonije. A če sem iskrena, še vedno 
ne obvladam dobro slikanja pokra-
jine. Pretežno slikamo prav to, a 
tisto, kar ustvarim, ni trdno zasidra-
no v moji duši in srcu, saj imam raje 
portrete, tihožitja, ki sem jih osvajala 
v šoli za oblikovanje. Tam smo imeli 
profesorja Žnidaršiča, zelo dobrega 
slikarja, ki nas je naučil ustvarjanja 
s svinčnikom. To, kar je on naredil 
in kar smo se mi pri njem naučili, 
ti ostane za vse življenje in je tudi 
moj prepoznavni likovni slog, ki 
ga nadgrajujejo barvite in mehke 
pastelne barve. Kljub tej likovni 
usmeritvi pa so kolonije svojstve-
no doživetje, svojstvena šola, ki te 
vedno obogati in likovno izpopolnju-
je. Vsako leto sem udeleženka kolonij 
v Malečniku pri Mariboru, Murski 
Soboti, v Izoli in tudi v Novem Celju, 
kjer sem sodelovala na likovnih 
kolonijah, ki jih je vodil akademski 
slikar Rudi Španzl. Ko je prenehal 
z vodenjem, sem delovala v okviru 
likovne kolonije Zeleno zlato,« je 
še povedala moja sogovornica, ki je 
pravzaprav tudi začela z organizaci-
jo omenjene kolonije. To so uspešno 
izpeljali tudi lansko leto v mesecu 
avgustu. Kako bo s tem letos, pa bo 
odvisno od epidemiološke slike. 

In kakšni so njeni načrti v prihod-
nje? »Vsekakor si želim še naprej 
ustvarjati. Upam, da čim prej v 
živo tudi z ostalimi likovniki pod 
mentorstvom Uroša Potočnika in 
drugimi likovniki iz Slovenije, ki radi 
pridejo tudi v Novo Celje, kjer nas 
je skupaj 40 in tudi več. Želim si še 
kakšnega likovnega projekta, podob-
nega tistemu, kot je bil pred leti 
projekt Rimska nekropola, ko smo 
res celovito likovno obdelali antično 
znamenitost. Nekaj se mi že mota po 
glavi. Kaj se bo iz tega izcimilo, pa še 
ne vem.«      

Prisega na barve 
    DARKO NARAGLAV

Likovni obrazi slikarke Marte Vošnjak na ogled v Preboldu

Do konca aprila bo v Žalcu na ogled razstava Slike in kipi 
Vladimirja Makuca.

Marta ob slikah, ki odražajo njen stil likovnega ustvarjanja

Umetnikova žlahtna 
zapuščina na ogled

    BINA PLAZNIK

ZKŠT Zavod za kulturo, šport 
in turizem Žalec je v Savinovem 
likovnem salonu pripravil razstavo 
Vladimirja Makuca v sodelovanju 
z Goriškim muzejem Kromberk - 
Nova Gorica. Goriški muzej namreč 
poseduje nekaj del tega akadems-
kega slikarja, grafika in kiparja 
primorskih korenin, ki se je poslovil 
leta 2016. Čeprav je njegova likovna 
zapuščina v naši zavesti povezana 
predvsem z grafičnim opusom, ga 
dela, odbrana za Žalec, predstavl-
jajo kot slikarja in kiparja. Zato 
je razstava naslovljena preprosto 
Slike in kipi. Kustosinja razstave je 
Breda Ilich Klančnik.

Ne glede na gradivo, ki ga je vselej 
vešče oblikoval, je tudi to pot v 
ospredju njegova značilna motivika. 
Še posebej ptice, s katerimi oživlja 
svojo večno pokrajino. »Seveda ne 
mislim, da so moji motivi tako ozko 
lokalno pogojeni, širši okvir zanje 
je ves kras, h kateremu spadajo 
Dalmacija, Istra, celo Portugalska 
in Sredozemlje nasploh. Zame je to 
simbol za ves svet,« je pojasnilo o 
tem svoj čas podal mojster Makuc.

Kustosinja Breda Ilich Klančnik 
je med drugim zapisala: »Ptice in 
poezija so neločljivo povezane z 
žlahtno likovno zapuščino Vladi-
mirja Makuca. Ptice so njegov vir 
inspiracije, čeprav so njihove upodo-
bitve pogosto navdih pesnikom. 
Makučevo opustelo kraško pokra-

jino že od vsega začetka oživljajo 
človeške in živalske figure. Nekatere 
se v intervalih ciklično pojavljajo vse 
do konca, čeprav so se mu ugnezdile 
v spomin pred desetletji. V mislih 
imam ženo z drvmi, arhaično prika-
zen iz okolice Hrastovelj, ki se je, 
kot je rekel, »preselila vame in me ni 
več zapustila«. Podoben vtis so nanj 
naredili voli z dolgimi rogovi, ki so 
jih tod še uporabljali pri delu. Ne le 
posamezne nadrobnosti iz živega 
sveta v tem z arhaiko zaznamova-
nem zakotju, temveč tudi v cerkvene 
zidove vrezani zapisi, ki bi jim danes 
rekli grafiti, so se preselili na grafične 
liste in pozneje tudi slikarska platna. 
Hrapava površina zidov je kar 
klicala po reliefnem tisku v grafiki, 
v slikarstvu pa sugerirala grobo 
povrhnjico, ki jo je umetnik dosegel 
z dodajanjem peska, odkruški beleža, 
delci stekla ter celo ptičjimi peresi 
in školjkami, nabranimi v umetniš-
ki koloniji v Sečoveljskih solinah. 
V vsem tem že zaznavamo izrazito 
težnjo po obvladovanju tretje dimen-
zije, najprej v globokem reliefu in 
končno v obli plastiki. Osnovo za 
vse zgodbe v grafiki, slikarstvu in 
kiparstvu pa predstavlja risba, ki se 
ji mojster ni odrekel do zadnjega, 
dokler je lahko spremljal vzlete in 
prelete svojih ljubih ptic. Priletele so 
tudi v njegovo zadnje delo Pokrajina 
z lastno podobo.« Razstava je odprta 
od 5. marca do konca aprila.

Martino »Kofetarico« je upodobila njena 
mama

Pokrajina s ptico (1997)

Evropa – Leda (1997)
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Kako svetliti misel in počutje 
  T. T.    I. L.

Kako svetliti misel in počutje je bil 
naslov pogovora, ki so ga omogočili 
Knjižnica Mileta Klopčiča Zagorje, 
Večgeneracijski center Zasavje, 
ki deluje pod okriljem Zasavske 
ljudske univerze, in Medobčinska 
splošna knjižnica Žalec. Z gostom 
dr. Karlom Gržanom se je pogovar-
jala Jolanda Železnik. 

Pisatelj, mislec, duhovna avtorite-
ta in, kot sam zase pravi, tudi kmet 
je izjemen sogovornik, ki pogumno 
in odločno odstira tančico tam, kjer 
se je mnogi ne upajo niti dotakniti. 
Z nostalgijo je potoval od otroških 
let do današnjih dni, ko živi sam, a ni 

nikoli osamljen, na Konjskem vrhu 
nad Lučami. Tam se po možganski 
kapi vrača k sebi. To vračanje je ena 
sama milost – milina in blagost – 
blagoslov, je povedal dr. Gržan.

Razkril je, kako poteka njegov 
dan ter kaj trenutno bere in piše. 
Razmišljal je o strahu in negotovosti, 
ki ju sproža koronavirus. Ob tem je 
poudaril, da smo ljudje celovita bitja. 
Zato je imunski sistem močan le, če 
krepimo vse razsežnosti naše oseb-
nosti. 

Beseda je tekla tudi o posledicah 
pomanjkanja socialnih stikov in 
vplivih na človekovo duševnost. Dr. 

Gržan je mnenja, da je povezovan-
je nujno za preživetje. Spregovoril 
je o (ne)hvaležnosti in nasilju, ki ga 
je vedno več, ne le fizičnega, tudi 
verbalnega. Pa kako ukrotiti ego. 
Izpostavil je Trstenjakov stavek: »Kar 
je enoumno je neumno.« 

Ker je pogovor potekal v mesecu 
februarju, je beseda nanesla tudi na 
postni čas, ki nas »želi vrniti k nam 
samim«, in na kulturo, ki se ji poklan-
jamo 8. februarja. 

Dr. Karel Gržan je zaključil z željo, 
da je treba širiti pozitivne misli, ker 
so naša moč in luč, ki svetlijo pot, po 
kateri stopamo.

Tudi o posledicah pomanjkanja socialnih stikov in vplivih na človekovo 
duševnost

Razstava tudi za 
obnovo Mozirske koče

     T. TAVČAR

Mesec marec se je začel na gradu 
Komenda na Polzeli z razstavo slik 
s pomenljivim naslovom »Cvetje« 
likovnikov KUD Polzela in je uvod 
v tradicionalno, trinajsto razstavo 
»Žena – mati«, ki bo prostore na 
gradu Komenda krasila ob koncu 
tega meseca.

Letos so likovniki KUD Polzela 
sprejeli sklep, da skupaj z likovni-
ki Kulturnega društva Andraž za 
razstavo »Žena – mati« upodabljajo 
sadje in zelenjavo. Seveda ima ideja 
utemeljitev. Letošnje leto je Gener-

alna skupščina Združenih narodov 
proglasila za mednarodno leto sadja 
in zelenjave. Tako bodo naslikali 
različne vrste slovenskega sadja in 
zelenjave v realističnih in fantazi-
jskih upodobitvah. 

Letošnja razstava »Žena – mati« 
bo ponovno tudi dobrodelna. Del 
razstavljenih slik bo namenjen v 
dobrodelni sklad za obnovo pogorele 
Mozirske koče. Zato so k ogledu in 
odkupu slik prijazno vabljeni ljubi-
telji likovne umetnosti in obiskovalci 
gradu Komenda.   

Pogovor Jolande Železnik z gostom dr. Karlom Gržanom

Z razstave slik z naslovom »Cvetje« polzelskih likovnikov   

Spomini na valentinove plese 
sedaj tudi na spletu 

     D. N.

Kljub vsemu niso povsem obupali 
in so utrinke s preteklih valen-
tinovih plesov posneli na video. 
Objavili so ga na svojem spletnem 
portalu in na YouTube kanalu. Tako 
lahko preko spleta spoznate bogato 
in ustvarjalno pot društva pri prip-
ravi in izvedbi te prireditve.

Video so ustvarili Valerija Špoljar 
kot montažerka ter plesalci Nina in 
Amadeja Kreča, Megi Lazar in Sebast-
jan Stiplošek ter Mihaela in Dani 

Zupančič. Poleg video in fotografskih 
posnetkov pa so ta spominski video 
s svojo glasbo obogatili ansambel 
Zaka pa ne s skladbo » Boš ob men 
vse življenje«, ansambel Banovšek s 
skladbo »Rženova Tinka« in Boštjan 
Konečnik s skladbo »Treba ga je srat«.

V svojem uvodnem nagovoru 
predsednik društva Martin Cestnik 
med drugim pove: »Leta 1999 je 
DPM Tabor skupaj s predsedni-
kom Janijem Basletom organiziralo 

1. Valentinov ples. Vsi predsedni-
ki (Jani Basle, Marjeta Jezernik, 
Alen Kovačič, Jana Pustoslemšek 
in Simon Stiplovšek) so ogromno 
pripomogli, da se je iz skromnih 
začetkov razvila res bogata tradicija. 
Seveda pa ne smemo pozabiti na vse 
članice in člane, brez katerih to ne bi 
bilo mogoče. Prav tako pa gre zahvala 
vsem stalnim obiskovalcem plesa in 
tistim, ki so kakor koli pomagali pri 
soustvarjanju plesnih prireditev, za 
katere je prav, da smo nanje ponosni 
vsi. Letos, ko nam je stanje epidemije 
doma in po svetu prekrižalo načrte 
za izvedbo že 23. Valentinovega 
plesa, pa smo se člani odločili, da 
nekaj spominov zabeležimo.« 

V nadaljevanju videa se pred nami 
zvrstijo fotografski in video posnetki 
prireditev iz minulih dveh desetletij, 
ki ob glasbeni spremljavi naredijo 
povsem identično vzdušje. Temu 
dajo svoj pečat tudi posamezni plesni 
pari, ki plešejo v dnevni sobi, eden 
tudi v hlevu. Posnetki nas popeljejo v 
zaodrje. Prav tako si lahko ogledamo 
tudi pripravo dvorane z okrasitvijo 
pred prireditvijo, v kar je bilo vložen-
ega veliko dela in truda.

Naslovni motiv predstavitve TD Tabor na YouTube

Društvo podeželske mladine Tabor, ki ga vodi Martin Cestnik, bi letos 
zabeležilo že 23. Valentinov ples, če ne bi vmes posegla korona. 

Trideset let ročnih del 
    D. N.

Po dolgem času so se v prostorih 
Doma kulture v Šeščah znova zbrale 
članice krožka ročnih del in horti-
kulture, ki deluje v okviru Kultur-
no-prosvetnega društva Šešče.

Tokratnega srečanja so se zelo 
veselile, saj so bile vse od prepovedi 
združevanja na vezi le preko tele-
fonov in elektronske pošte. Kljub 
temu pa tudi v tem času niso mirov-
ale. Vsaka je ustvarjala zase doma in 
čakala trenutek, ko bo svoje izdelke 
lahko pokazala tudi drugim. In prišel 
je v ponedeljek, 15. marca. Hkrati 
so se lotile ustvarjanja v skupnem 
triurnem druženju. Kot pravijo, se 

bodo tako srečevale tudi naslednje 
ponedeljke od 8. do 11. ure, če bodo 
razmere to dopuščale. Kot je pove-
dala predsednica KPD Šešče in vodja 
krožka Milena Klasič, bi si nadvse 
želele, da bi lahko normalno delovale, 
še posebej zato, ker letos praznujejo 
30-letnico krožka ročnih del in hkrati 
15-letnico klekljarskega krožka. 
30-letnico bi rade obeležile v okviru 
krajevnega praznika v mesecu juniju, 
obletnico klekljarskega krožka pa na 
4. festivalu klekljane čipke v Prebol-
du, ki je načrtovan v mesecu avgustu.    

Ob 30-letnici krožka
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Še nekaj let nazaj smo se veseli-
li njegovih zmag in stopničk. A čas 
hitro teče in v moški konkurenci 
daleč najboljši judoist vseh časov 
Rok Drakšič, je kmalu po vstopu v 
četrto desetletje življenja začutil, 
da načeto telo ni več kos naporom, 
ki jih zahteva vrhunski šport. 
Dandanašnji začasno domuje v 
Helsinkih, več kot 1600 kilometrov 
stran od rojstnih Griž, kjer je v svoji 
karieri doživel toliko veličastnih in 
nepozabnih sprejemov, ko se je po 
uspešnih nastopih vračal z velikih 
športnih tekmovanj. Roki Drakšič 
(z Roki ga namreč naslavljajo tisti, 
ki ga poznajo) je po koncu tekmov-

alne kariere in zvest judu. Nov izziv 
je našel v trenerskih krogih. Končal 
je študij v Mariboru ter si prido-
bil naziv diplomiranega športnega 
trenerja. Odločil se je, da bo svoje 
bogate izkušnje in znanje skušal 
prenesti na naslednike. Nepopustl-
jivo in trdo delo sta vodili, ki ju je 
povzel od svojega učitelja Marjana 
Fabjana. Kljub temu, da sta se 
njuni poti razšli brez objema, pa o 
legendarnem trenerju govori le z 
izbranimi besedami.

»Fabi je vrhunski strokovnjak. 
Rezultati so njegovo spričevalo. Vse, 
kar je dosegel v svoji karieri, se v 
tujini še precej bolj ceni kot pri nas. 
Od njega sem se ogromno naučil. V 
delu kariere mi je bil kot drugi oče in 
res sem imel srečo, da sem prišel v 
roke takšnemu strokovnjaku,« pove 
Roki Drakšič. »Toda po tekmoval-
nem slovesu sem želel začeti povsem 
samostojno trenersko pot, zato sem 
se odločil, da sprejmem izziv za delo 

v Judo klubu Bežigrad. V Ljublja-
ni sem dobro začel in z nekaterimi 
varovanci dosegel nekaj vrhunskih 
rezultatov (Gomboc na primer je šele 
kot drugi Slovenec postal evropski 
prvak), vendar kmalu niso bili več 
pripravljeni trenirati, kot sem načr-
toval. Če pa vrhunski športnik ni 

stoodstotno podrejen karieri, ima le 
malo možnosti za uspeh. Kot trener 
nisem želel popuščati in sprejemati 
kompromisov. Odločil sem se, da si 
poiščem okolje, kjer mi bodo zaupali 
v polni meri ter sledili moji ideji.«

Selitev na Finsko
Ponudb za trenersko delo mu 

ni manjkalo. Tako domačih kot iz 
tujine. Ni želel sprejeti odločitve na 
vrat na nos. Potem pa je prišlo vabilo 
s finske judo zveze. Severnjaki so 
pokazali vztrajnost, ki ga je prepriča-
la, da si res želijo njegovega prihoda. 
Od lanskega septembra je tako na 
novem delovnem mestu.

»Bili so zelo korektni. Tudi sicer 
sem imel z njimi dobre izkušnje, 
saj smo v preteklosti v nekaterih 
mednarodnih projektih že sodelova-

li. Želel sem si zagotoviti popolno 
podporo pri izpeljavi svoje vizije 
razvoja juda na Finskem. Dogovo-
rili smo se za pogodbo dve plus dve 
leti, s poskusno dobo šestih mesecev. 
Postal sem selektor finske reprezen-
tance. Odločitev vseeno ni bila enos-
tavna, saj je botrovala moji selitvi v 
Skandinavijo. Dejstvo, da ob mojem 
prihodu niso imeli nobene borke ali 
borca niti v širšem svetovnem vrhu, 
me je le še dodatno motiviralo.«

Selitev na drugi konec Evrope 
je zahtevala rešitev prenekaterega 
logističnega problema. Še zlasti, ker 
je s trebuhom za kruhom skupaj z 
njim odšla tudi soproga Katja. Najela 
sta si majhno stanovanje na obrobju 
Helsinkov. Katja trenutno tam 
poučuje slovenski jezik in v kratkem 
se ji obeta služba v mednarodnem 
vrtcu. Tako ji tudi čas, ko je Roki s 

svojimi varovanci na pripravah v 
tujini, hitreje mine.

Tudi tamkajšnji tempo in živl-
jenjske navade sta hitro osvojila. Z 
domačini zaenkrat še komunicirata v 
angleščini, Roki pa kot njihovo vrlino 
izpostavlja redoljubnost.

»Všeč mi je, da so zelo striktni in 
se držijo vsakega dogovora. Četudi 
se s Fincem zmeniš za sestanek šele 
čez mesec ali dva, ti ni treba preverja-
ti, ali bo res prišel. Pri njih skoraj ne 
poznajo pravil, tudi v času epidemije 
ne. Imajo pa priporočila in teh se v 
veliki večini strogo držijo.

Tudi sicer je življenje na Finskem 
precej drugačno, kot sva ga bila s 
Katjo vajena doma. Hitro sva se 
morala navaditi na pravo zimo, ki 
ob zelo nizkih temperaturah naravo 
okuje v led, sneži pa praktično vsak 
dan. Temperature v glavnem tudi 

podnevi vztrajajo pod lediščem, 
svetli del dneva pa se v tem letnem 
času zaključi že kmalu po kosilu. V 
tem pogledu je vse skupaj kar malo 
morbidno.«

Tudi Katjo prevevajo podobni 
občutki. Močno pogreša pomlad: 
»Zima se vleče in ji kar ni videti 
konca. Komaj čakam pomlad, da se 
dnevi podaljšajo.«

Roki je kar nekaj časa razmišljal, 
kako naj svoji izbranki predstavi željo 
o skupni selitvi na Finsko. »Pa saj ni 
imel tako težke naloge. Na romantič-
nem sprehodu ob Savinji mi je pred-
stavil idejo, še pred koncem sprehoda 
sva se že odločila, da greva.«

Katja, sicer učiteljica razrednega 
pouka in inštruktorica fitnesa, ima 
več časa za spoznavanje zahtevnega 
finskega jezika. Udeležuje se tečajev, 
nekaj osnovnih besed in fraz že 
pozna, a ne še dovolj za konverzaci-
jo. Veseli pa jo, da so ju Finci dobro 
sprejeli.

»Načeloma so Finci malo bolj 
zaprti. Držijo se bolj zase oziroma v 
krogu tistih, ki jih res dobro poznajo. 
Je pa res, da ko te spoznajo, so 
zelo gostoljubni. Vendar takšne-
ga druženja, kot smo ga navajeni v 
Sloveniji, ni.« 

London najbolj grenka 
izkušnja kariere 

Rok se rad spominja svoje tekmov-
alne kariere. Od samih začetkov, ko 
je šel po sledeh brata Tonija in oče 
še sploh ni vedel, da trenira judo, je 
kazal izjemno voljo do treningov. 
Nekje v času vpisa v srednjo šolo, se 
je odločil, da vse podredi judu. Sanjal 
je olimpijsko kolajno. Imel je tri 
priložnosti. V Pekingu, Londonu in 
Riu de Janeiru. Ni se izšlo. Največja 
priložnost je bila na Otoku. Takrat 

je bil v življenjski formi. Sključena 
postava v kotu hodnika, obraz, poln 
obupa, solzne oči … To je bil epilog 
njegovega boja z Madžarom Ungvari-
jem za uvrstitev v četrtfinale.

»Najbolj grenak trenutek moje 
kariere. Štiri leta sem vsak trenutek 
podredil olimpijskemu nastopu v 
Londonu, ampak res vsak trenutek. 
Potem pa poraz zaradi kazni, ki je še 
danes številni strokovnjaki, ne samo 
slovenski, ne morejo razumeti. Za 
hip se mi je podrl svet. Madžar je na 
koncu osvojil srebro, sam pa sem se 
lahko le tolažil z dejstvom, da sem 
storil vse, kar je bilo v moji moči. Na 
svojih prvih igrah v Pekingu sem bil 
še zelenec, na tretjih v Riu pa sem 
realno že bil precej načet s poškodba-
mi, čeprav sem seveda tudi tam imel 
ambiciozen načrt. Ampak London 
2012 je moja rana.«

Tudi brez olimpijske kolajne je 
Drakšič zgradil fantastično kariero. 
Kar je z mednarodnimi uspehi 
napovedoval v mlajših kategorijah, 
je kasneje udejanjil predvsem na 
evropskih prvenstvih. Šest kolajn 
v treh različnih kategorijah, pet 
bronastih in kot vrhunec evropski 
naslov do 73 kilogramov leta 2013 v 
Budimpešti.

»Trenutek, ko sem kot prvak stare 
celine poslušal Zdravljico, je nepoza-
ben. Evropski naslov je top rezultat 
moje kariere. Obliž na londonske 
rane ter naslov na velikem tekmo-
vanju, ki sem ga tako želel. V dvorani 
so me spremljali vsi moji domači, 
nepozabno.«

Sladki spomini velikega šampiona, 
ki pa se zaveda, da se samo od njih 
ne živi. 

Trenerski izziv s pogledom 
na OI 2014

Bogate tekmovalne izkušnje, strast 
do juda in razmišljanje, da opravlja 
sanjsko službo, je tudi v novi vlogi 
ostalo njegovo vodilo. Finska zgodba 
je obetavna. Njegovi varovanci so že 
dosegli nekaj odmevnih posamičnih 
zmag, nedavno uvrstitev Marttija 
Puumalainena v četrtfinale Grand 
Slam turnirja v Taškentu pa so 
izpostavili celo mnogi mednarodni 
za judo specializirani mediji. Moški 
finski judo v zadnjih desetih letih ne 
pomni takšnega rezultata.

O tem Rok pove: »Zadovoljen sem 
z napredkom svojih borcev in bork. 
So hitro sprejeli mojo filozofijo, prvi 
uspehi pa so odlična motivacija za 
celotno reprezentanco. Volje za delo 
jim ne manjka, se pa zavedam, da 
se uspešne zgodbe ne zgodijo preko 
noči. Glavni cilj so Olimpijske igre v 
Parizu leta 2024. Da bi komu uspela 
že uvrstitev v Tokio, je realno zelo 
malo možnosti. Finski judo je sicer 
brez medalje na velikih tekmovanjih 
že 30 let, prekinitev posta je tudi ena 
od mojih primarnih želja.«

Trenutno je torej povsem predan 
novemu izzivu. Najbrž večno ne bo 
ostal na severu Evrope. Njegov pravi 
dom je pač v Savinjski dolini. Tudi če 
bo nekoč prevzel katero od elitnih 
reprezentanc, na domačo grudo ne 
bo pozabil.

Zdaj piše zgodovino 
finskega juda  

 PETER KAVČIČ   T. T. IN OSEBNI ARHIV

Evropski prvak in prejemnik številnih medalj v 
judu ter udeleženec treh olimpijskih iger je svoj 
novi izziv našel v trenerstvu.

Rok in Katja Drakšič

Takole so klubska in reprezentančna kolega Roka Drakšiča in Lucijo Polavder 
pospremili sokrajani v Grižah ob prejemu naslovov evropskih prvakom, s katerima sta 
se leta 2013 okitila oba.

Na tatatmiju je potrebno poznati samo jezik juda; Roki s svojimi finskimi varovanci.

»Če vrhunski športnik 
ni stoodstotno podrejen 
karieri, ima le malo 
možnosti za uspeh. 
Kot trener nisem želel 
popuščati in sprejemati 
kompromisov. Odločil sem 
se, da si poiščem okolje, 
kjer mi bodo zaupali v polni 
meri in sledili moji ideji.«

»Všeč mi je, da so zelo 
striktni in se držijo vsakega 
dogovora. Četudi se s 
Fincem zmeniš za sestanek 
šele čez mesec ali dva, ti 
ni treba preverjati, ali bo 
res prišel. Pri njih skoraj 
ne poznajo pravil, tudi v 
času epidemije ne. Imajo 
pa priporočila in teh se v 
veliki večini strogo držijo.«

Rok Drakšič v trenerki finske judo zveze

Roki Drakšič se je na Finskem 
hitro povezal z nekaterimi 
Slovenci, ki že dalj časa domu-
jejo tam. Med njimi sta tudi 
dva priznana atleta. Slovenski 
rekorder na 1.000 metrov Jan 
Petrač je sicer nedavno končal 
kariero in se v domovino ne 
namerava vrniti, drugi pa je aktu-
alni reprezentant v teku na 800 
metrov Žan Rudolf, ki pa načrtu-
je skorajšnjo vrnitev v Slovenijo. 
Ta slovenska športna druženja 
so Rokiju zelo prijetna, v ospred-
ju so športne teme, beseda pa 
pogosto nanese tudi na aktualno 
dogajanje v Sloveniji.

Roki Drakšič je bil v svoji karieri 
kar desetkrat izbran za najbol-
jšega športnika Občine Žalec. 
Je rekorder po številu tovrstnih 
naslovov tako v moški kot v abso-
lutni konkurenci. Vsa priznanja 
in pokale še vedno skrbno hrani 
v svoji vitrini, saj se je, če je le 
bil v Sloveniji, vselej z veseljem 
udeležil prireditve.
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Valentino Pintar Senica

Nocoj čaka člansko ekipo RK 
Zelene Doline Žalec prva izmed 
zadnjih štirih tekem rednega dela 
tekmovanj v 1. ADRL. Ekipa bo 
odigrala vse štiri tekme, ki bodo 
odločale o uvrstitvi v končnico med 
najboljše štiri ekipe, v enem samem 
tednu.

Sredi marca je članska ekipa RK 
Zelene Doline Žalec pod vodstvom 
trenerja Marka Dobrkovića v domači 
dvorani dosegla že svojo deseto 
zmago (v šestnajstih tekmah). S 33 : 
28 (14 : 12) je premagala ekipo ŽRK 
Trgo ABC Izola. Pred tem je 5. marca 
v gosteh z 19 : 28 (11 : 12) slavila 
proti ekipi ŽRK Ptuj.

Zdaj pa jo čakajo še tri tekme v 
samo tednu dni, ki so bile zaradi 
občasnih prekinitev zaradi koronavi-
rusa prestavljene. Nocoj bo v domači 
dvorani v Žalcu odigrala prestavljeno 
tekmo 20. kroga z ekipo ŽRD Litija. 
V soboto se bo pomerila s celjsko 
ekipo Z’dežele, s katero se bori za 
četrto mesto in vstopnico v končni-

co med štiri najboljše. V ponedeljek, 
29. marca, se bo žalska ekipa pomer-
ila na primorskem derbiju tekme 12. 
kroga z ekipo Ž.U.R.D. Koper, ki bi jo 
morala odigrati že v začetku januar-
ja. Za konec prvega dela pa se bodo 
žalske rokometašice prihodnjo sredo 
spopadle še z državnimi prvakinja-
mi RK Krim Mercator (prestavljena 
tekma 17. kroga). Trener članske 

ekipe RK Zelene Doline Žalec Marko 
Dobrković je povedal: »V roku tedna 
dni nas čakajo štiri tekme, ki bodo 
odločale o uvrstitvi ekipe v končnico 
med štiri najboljše. Vsaka tekma bo 
nosila svojo težo. Verjamem, da se bo 
naša mlada ekipa borila za zmago in 
pustila srce na parketu ter da bodo 
dale vse od sebe predvsem naše 
najbolj izkušene igralke.«

Nedelja, 18. april 2021
Limberk, Griže

www.atdsavinjcan.eu

Šempetranke za končno 
tretje mesto  

   T. TAVČAR

V marcu se je na odbojkarskih 
igriščih začela končnica državnega 
prvenstva v 1. DOL za članice, kjer 
nastopa tudi ekipa SIP Šempeter.

Šempetranke so kot tretjeuvršče-
na ekipa rednega dela državnega 
prvenstva dobile za tekmice v osmini 
finala ljubljansko ekipo Krim, ki je po 
prvem delu zasedla 6. mesto. Osmina 
finala se je igrala na dve zmagi. V 
obeh, na gostovanju v Ljubljani in 
minulo soboto doma, so Šempetran-
ke slavile brez oddanega niza (3 : 0). S 
tem so se že četrto zaporedno sezono 
veselile uvrstitve med štiri najboljše 
ekipe v Sloveniji. 

V polfinalu so za nasprotnika 
dobile najuspešnejšo slovensko ekipo 

Nova KBM Branik iz Maribora. Prva 
tekma, ki se je odvijala 18. marca v 
Šempetru, je bila prava odbojkarska 
poslastica za vse ljubitelje odbojke. 
Igralke obeh ekip so poskrbele za 
pravi odbojkarski »triler«, ki se je 
končal po dveh urah in pol igre. Štirje 
nizi so se končali na razliko, zadnji 
niz, ki se konča drugače pri 15. točki, 
se je končal z izidom 21 : 23 za ekipo 
Nove KBM Branik. Šempetranke so 
na tej tekmi pokazale veliko borben-
osti in potenciala. Upravičeno so 
se lahko nadejale uvrstitve v finale 
državnega prvenstva. Na koncu 
pa jim je na prvi tekmi zmanjkalo 
tudi malo sreče, saj so v petem nizu 
imele pet zaključnih žog. Na povrat-
ni tekmi 20. marca v Mariboru se 

je Šempetrankam poznala psihična 
iztrošenost s četrtkove tekme, Mari-
borčanke si jih premagale s 3 : 0 in se 
uvrstile v finale državnega prvenst-
va. Odbojkaricam SIP Šempetra pa 
ostane borba za bronasto medaljo 
proti novogoriški ekipi GEN-I volley. 

Tudi za tretje mesto se igra na dve 
dobljeni tekmi. Prva tekma bo v Novi 
Gorici v soboto, 27. marca, povratna 
pa teden dni kasneje v Šempetru. 
Morebitna tretja tekma pa bo tudi v 
Šempetru 10. aprila, še vedno brez 
spodbude s tribun. Šempetranke 
bodo igrale tudi na Pokalu Slovenije 
med osmimi najboljšimi ekipami, ki 
bo med 13. in 17. aprilom v Ljubljani.

Po dveh zmagah proti Krimu dva poraza proti Braniku

Triindvajsetletni Žalčan Valentino Pintar Senica, 
član Drsalnega kluba Celje, je najobetavnejši 
slovenski hitrostni drsalec, ki je po večletni suši 
zastopal Slovenijo na dveh velikih tekmovanjih.

Obetavno v hitrostnem 
drsanju 

     T. TAVČAR

Med 5. in 7. marcem se je kot 
edini Slovenec udeležil svetovne-
ga prvenstva v hitrostnem drsanju 
na kratke proge v Dordrechtu na 
Nizozemskem in osvojil 36. mesto 
v hitrostnem drsanju na 1.000 
metrov, 42. mesto na 500 metrov in 
40. mesto na 1.500 metrov. V prvih 
dveh disciplinah je dosegel tudi 
svoj osebni rekord. Konec januarja 
je debitiral že na evropskem prven-
stvu v Gdansku na Poljskem.

V treh disciplinah skupaj je evrops-
ko prvenstvo končal na 42. mestu. 
»Cilj pred odhodom na prvo evropsko 
prvenstvo je bil tekmovati po najbol-
jših močeh in pridobivati izkušnje. 
Med 45. tekmovalci je Valentino 
(op. Pintar Senica) osvojil 42. mesto, 

s čimer smo lahko zadovoljni,« je 
nastop na evropskem prvenstvu v 
hitrostnem drsanju na kratke proge 
ocenil Madžar Attila Tarcali, trener 
hitrostnih drsalcev v DK Celje in od 
lanskega septembra trener sloven-
ske reprezentance. V preteklosti je 
bil tudi trener madžarske olimpijske 
ekipe hitrostnih drsalcev.

Valentino trenira štiri leta, potem 
ko so ga hitrostni drsalci DK Celje 
že leta 2013 (prej je treniral hokej) 
povabili na državno prvenstvo 
hitrostnih drsalcev in je zasedel 3. 
mesto. Rezultat mu je dal misliti, da 
bi lahko v tem športu dosegel več. 
Njegov cilj, tako pravi Valentino, 
so kvalifikacije za Olimpijske igre v 
Pekingu leta 2022.

Kiti Smiljan 

V štirih tekmah do odločitve o končnici
  K. R.  

Marca so si žalske rokometašice priigrale dve zmagi, skupaj že deset.

Hopsi odlični v končnici
     T. TAVČAR

Najboljši 
igralec 
turnirja Luka 
Marovt

   T. TAVČAR

Na tekmi 4. kola Lige Nove KBM 
so Hopsi v soboto, 20. marca v 
Kranju premagali ekipo ECE Triglav 
z 91 : 85. Teden prej so zabeležili 
zmago proti ekipi Zlatorog. 

Sobotno tekmo so si Hopsi do konca 
prvega polčasa priigrali prednost 
desetih točk (49 : 39), a so v drugem 
polčasu popustili. Do konca tretje 
četrtine so rezultat vendarle izenači-
li, nato pa si v zadnji četrtini priborili 
zmago. S tem so igralci s Polzele ušli 
Kranjčanom za tri zmage, po zmagah 
pa so se tudi izenačili z Zlatorogom iz 
Laškega, ki so ga teden prej premagali 
na lokalnem derbiju z rezultatom 91 
: 79. Sedaj mu močno konkurirajo za 
8. mesto v Ligi Nova KBM, ki vodi v 
četrtfinale državnega prvenstva.

Pri Hopsih je odlično igral Josip 
Mikulić, ki je dosegel 33 točk, zadel 
je kar 7 metov za tri točke. K zmagi 
je z dvojnim dvojčkom prispeval tudi 
Aaron Carver (19 točk in 11 skokov). 
V naslednjem kolu bodo Hopsi v 
soboto, 27. marca gostili igralce Šent-
jurja.

Slovenska odbojkarska reprez-
entanca do 16 let je pretekli konec 
tedna nastopila v Zadru na kvali-
fikacijah za prihajajoče evropsko 
prvenstvo. 

V reprezentanci Slovenije, ki je 
naprej premagala Slovaško, nato 
Češko in v finalu še ekipo Avstrije 
s 3 : 1, sta nastopala tudi člana ŠD 
Braslovče Luka Marovt in Jakob 
Špes Podbregar. Luka Marovt si je 
z odličnimi predstavami na vseh 
tekmah prislužil tudi naziv najboljše-
ga igralca kvalifikacijskega turnirja.

Josip Mikulič, ki je dosegel kar 33 točk

Kiti 
državna 
prvakinja

  L. K.    OSEBNI ARHIV

Minulo soboto, 20. marca je v 
športni dvorani na Polzeli poteka-
lo državno prvenstvo za člane v 
Karateju. Kiti Smiljan (zdaj članica 
Karate kluba Ljubljana), ki je svoje 
prve stopinje v svet karateja pričela 
v Žalcu, je v kategoriji -68kg, z 
dobro predstavo, postala državna 
prvakinja. 

Sama pravi, da ji naslov državne 
prvakinje predstavlja potrditev, da je 
na pravi poti in pomeni popotnico za 
prihajajoče premier lige. Naslednjič 
bo na tatamiju stala že v naslednjem 
tednu, ko jo čakajo kontrolne borbe 
s srbsko in hrvaško reprezentanco. 
Vse to pa so priprave za konec aprila, 
ko se bo zopet pomerila s svetov-
no elito v Lizboni. Na prihajajočih 
tekmah si želi prikazati še več dobrih 
borb in stopnjevati svojo formo. Kam 
jo bo vse to bomo še videli. 
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VABIMO MLADE AVTORJE
(osnovnošolce, srednješolce in študente), 
da pošljete svoje razmišljanje, pesmico ali morda 
tudi fotografijo za objavo v Utripu Savinjske doline.

Vaše objave posredujte na utrip@zkst-zalec.si, 
do torka 13. 4. 2021.
Prispevke za objavo bo izbrala odgovorna urednica.
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April je tradicionalno vaš mesec, saj potuje Sonce po 
znamenju ovna. Za nameček boste tokrat gostili tudi 
Merkurja, ki je zadolžen za delo, ter Venero, kraljico 
ljubezni in denarja. Lunin mlaj v vašem znaku bo nastopil 
12. aprila in vam bo prinesel priložnost, da si postavite nove 
prioritete ter cilje. Uspešni boste, saj boste imeli podporo 
planetov. V zadnji tretjini meseca si boste malce oddahnili 
in znižali svoj tempo. 
V prvi polovici aprila boste izžarevali še posebej privlačno 
energijo.

V prvi polovici aprila bo pogosto napeto. Do preobrata bo 
prišlo na sredini meseca, ko boste začeli gostiti Venero. Ko 
se ji bosta 20. aprila pridružila še Sonce ter Merkur, pa boste 
sploh zmagovalci.
Venera, vaša vladarica, bo vstopila v vaše znamenje v drugi 
polovici aprila, kar vas bo polepšalo in naredilo privlačnejše. 
Če ste še sami, je čas za novo ljubezen kot naročen. Vezani 
boste uživali v svojih razmerjih.

V aprilu se boste energično lotevali vsega, kar ste si zastavili. 
Mars v vašem znaku vam daje vse do 23. v mesecu ogromno 
energije in notranje moči. Več se boste gibali na prostem, 
kar bo odlično za vaše počutje ter zdravje.
Po luninem mlaju, ki bo nastopil 12. aprila, bo vaša pozor-
nost usmerjena v izboljšanje ali preurejanje bivalnih in 
delovnih prostorov. Tudi na ljubezen ne boste pozabili, 
strastno in čustveno bo.

Ob začetku in koncu meseca bodo energije prenapete, zato 
bo stresno. Zahteve okolice bodo povečane, vi sami pa 
ne boste imeli pravih idej in moči, da vsem zadostite. Nič 
hudega, srednji del meseca je čas, v katerem se boste odlično 
znašli. 
23. aprila bo vstopil v vaše znamenje planet Mars, ki vam 
bo prinesel več energije, vendar tudi več nervoze in nemira. 
Zelo dobro razmislite, v kaj se boste usmerili. 

Večje število planetov v ognjenih znakih je odlična podlaga 
za vaše počutje ter delovanje, saj vas podpirajo. Dogovar-
janje bo kvalitetno, vitalna energija precej visoka, vi sami pa 
bojeviti in iznajdljivi. Zadnja tretjina meseca bo zahtevala 
več prilagajanja okolici.
Venera vas bo v aprilu odlično podpirala in prinesla lepe 
trenutke na čustvenem področju. Tudi v družbi prijateljev 
in vam dragih oseb se boste počutili zelo prijetno. 

Prva polovica meseca je obdobje, ko bo treba večkrat malce 
stisniti zobe, se potruditi in narediti vse najboljše tako, kot 
znate. Večkrat boste izgubljali energijo in moč, vendar boste 
nezlomljivi. Znova in znova se boste postavili na noge.
V drugi polovici aprila boste zablesteli v svoji najboljši 
izdaji. Počutje se bo izboljševalo iz dneva v dan in razlogov 
za zadovoljstvo vam ne bo manjkalo.

Večje število planetov v ognjenem ovnu vam je polarno, saj 
je točno nasproti vašega Sonca. To bo v praksi predstavlja-
lo potrebo in nujo po prilagajanju ljudem iz vaše okolice. 
Vsi bodo izredno zahtevni in imeli boste občutek, da jim je 
nemogoče zadostiti. 
Od sredine meseca dalje, ko bo Venera vstopila v bika, bo 
življenje postalo bistveno bolj prijazno. Medosebni odnosi 
bodo postali izredno pomembni.

Vaš sovladar Mars bo potoval večji del meseca po dvojčkih, 
kar vam bo prineslo nekaj težav s koncentracijo pri delu. 
Potrebno bo več energije in časa, da uredite vse, kar je 
potrebno. Poskrbite tudi za dovolj gibanja in počitka, saj 
energije ne smete porabljati zgolj enostransko.
Zadnja tretjina meseca bo bistveno bolj prijetna in spros-
tile se bodo nakopičene energije. Imeli boste več razlogov 
za zadovoljstvo, tako na zasebnem kot tudi na čustvenem 
področju.

Krasen mesec, v katerem boste blesteli, je pred vami. Aktivno 
se boste vključevali v dogajanja in počutje bo odlično. Večje 
število planetov v sorodnem ovnu vas podpira. Vitalnost 
bo v porastu, dobro se boste počutili. S komunikacijo ne bo 
težav, hitro in uspešno se boste dogovarjali. 
Venera vas bo zlasti v prvi polovici aprila razvajala na 
številne načine. Znali se boste tudi ustaviti in uživati v 
vsem, kar vam bo ponujeno.

Pomladanski dnevi se bodo odvijali v pospešenem ritmu in 
imeli boste občutek, kot da vse skupaj komaj dohajate. Brez 
skrbi, dobro boste načrtovali in vse izpeljali, kot je treba. 
Potrditev, ki jo boste dobili, vam bo dala krila, zato boste 
nadaljevali v pospešenem tempu. 
V drugi polovici meseca in zlasti še v zadnji tretjini aprila 
boste dobili več pomočnikov v obliki naklonjenih plane-
tov v sorodnem znaku bika. Uspeh si boste res zaslužili in 
ponosni boste nase.

Jupiter, znanilec novih priložnosti in planet blagostanja ter 
obilja, potuje ves mesec po vašem znaku. Še zlasti prvi trije 
tedni meseca bodo izredno aktivni, obarvani s pestro dina-
miko dogajanja, kar vam bo zelo všeč. Določene priložnosti 
se bodo ponudile, določene si boste znali ustvariti sami, kar 
bo odlično.
Več previdnosti se svetuje proti koncu meseca, saj vam preti 
povečan stres. Ne bodite lahkomiselni.

Tudi vi boste uživali v pomladanskih dneh, ki bodo prinašali 
veliko lepega, novega in vznemirljivega. Veliko vaše energije 
bo usmerjeno v zagotavljanje materialne varnosti. Čas po 
mlaju, ki bo nastopil 12. aprila, bo ugoden, da uzrete kakšno 
dobro priložnost za izboljšanje financ.
V zadnji tretjini meseca boste zelo sproščeni in vaš fokus 
se bo spremenil. Znali se boste poveseliti in zdaj je nastopil 
čas, da naredite kakšen večji korak naprej.

Niki Franjo Keder, s. p., Migojnice 3, Griže, 090 44 33 in 090 64 35.
Horoskop je pripravila astrologinja Dolores, 
(090 64 30 in 041 519 265 ter Facebook dolores astro). 

UTRIPOV HOROSKOP
ZA APRIL 2021 

Univerza za tretje življenjsko obdobje odpira vrata
Leto 2020 za našo univerzo ni bilo lahko. Tudi nas je tako kot celotno družbo zaznamovala epidemija COVID 

19. Naše delovanje smo morali spremeniti in prilagoditi novim razmeram in predpisanim ukrepom. Prvo pollet-
je lanskega študijskega leta je bilo okrnjeno, saj je izobraževanje v vseh krožkih potekalo le do 14. marca, ko je 
epidemija ustavila javno življenje. Na srečo smo pretežni del programa do takrat že opravili.

Takoj smo začeli iskati možnosti za učenje na daljavo. Izkazalo se je, da je tak način dela nujen, saj so se slušatel-
ji  želeli izobraževati še naprej. To še posebej velja za krožek UPN-uporaba pametnih naprav, angleške krožke in 
krožek Narava, zelišča, zdravje. 

Zahvaljujemo se Šoli za hortikulturo in vizualne umetnosti, ki nas je gostila v svojem vrtu ter Rimski nekropoli 
v Šempetru, kjer so slikali likovniki, zeliščarice pa so lahko nabirale zdravilna zelišča v naravi.

Čez poletje smo pripravili brošuro s programom dela, septembra pa začeli z vpisi v novo študijsko leto 
2020/2021. Žal je naše delo prekinil drugi val epidemije, ki še kar traja. Zato poteka delo naše UTŽO samo na 
daljavo. V veliko pomoč nam je bilo sodelovanje s Slovensko univerzo za tretje življenjsko obdobje, ki je organi-
zirala strokovne posvete o izobraževanju na daljavo za mentorje.

Žal je bilo tudi sodelovanje v projektih in medgeneracijsko sodelovanje z vrtci in šolami v naši občini okrnje-
no. To področje je sicer izjemno razvito in pomeni zaradi znanja in izkušenj naših slušateljev dragocen in bogat 
prispevek k boljšemu sožitju različnih generacij. 

Veliko spoznanje dela v izrednih razmerah je, kako pomembno je znanje o uporabi sodobnih tehnologij. Učenje 
na daljavo je pomagalo našim članom, da so  lažje ohranili stik s svetom. Pomembno se je prilagoditi  kriznim 
razmeram brez hudih travm, tesnobe in strahu.  Krize bodo še prihajale, a se bomo v prihodnosti z izkušnjami in 
še več znanja znali z njimi  bolje spopasti. Najslabše bi se bilo zapreti doma in odklanjati nove možnosti učenja. 
Žal kar velik del starejših odklanja uporabo sodobne tehnologije, češ da je ne potrebuje. To miselnost moramo 
spremeniti, saj se je pokazalo, kako pomembno je znanje o uporabi spleta. V sedanjih razmerah je tudi za starejše 
splet okno v svet in v karanteni edina možnost komunikacije z domačimi in prijatelji vsaj na videz »v živo«.

K temu pa s svojim delovanjem teži tudi naša univerza, zato je njena vloga v občutljivem času epidemije za 
celotno skupnost zelo pomembna. Svoje člane spodbujamo k čim bolj dejavnemu življenju, k samostojnosti, 
povezovanju, kar je v teh kriznih časih izjemno pomembno. Zato s svojim delovanjem opravičujemo svoj obstoj 
in porabo sredstev.

Študijsko leto bomo nadaljevali s 1. aprilom 2021. Predavanja bodo v skladu s predpisi »v živo« potekala 
samo v skupinah po deset ljudi (9+mentor) ob upoštevanju fizične in socialne razdalje.

 Nekateri krožki bodo čim več dejavnosti opravili na prostem.
Svoje poslanstvo bo UTŽO Žalec predano opravljala tudi v novem študijskem letu. Še naprej bomo skušali 

opolnomočiti člane za uporabo novih tehnologij pri učenju, sodelovali bomo pri projektih in nadaljevali medgen-
eracijsko povezovanje z mlajšimi. Organizirali bomo delavnice, obisk kulturnih prireditev, ko bo to mogoče, šli na 
ekskurzije ... in  druženju s »sošolci« pridobili tudi čustveno oporo.  

Spoštovani člani, naj vas trenutna huda zdravstvena in družbena kriza ne prestraši in osami! Gotovo bomo 
morali še kar nekaj časa živeti z njo. In čeprav bodo naša srečanja v živo motena najbrž tudi v prihodnosti, se 
bomo naučili živeti s spremembami, oboroženi z novim znanjem in izkušnjami.  

Jeseni pa prisrčno vabimo k vpisu v novo študijsko leto nove člane. Se že veselimo dela in z optimizmom 
gledamo naprej!

Marija Masnec,
predsednica UTŽO Žalec

PISMA BRALCEV

Mladinski center Žalec je ob 8. 
marcu v sodelovanju z OŠ Petrovče, 
OŠ Šempeter in taborniki Rodu 
bistre Savinje Šempeter zbral kar 
230 pisem, voščilnic in risb ter jih 
podaril stanovalkam Doma Nine 
Pokorn na Grmovju.

»Ob dnevu, ko so v ospred-
je postavljene enakopravnost, 
pravičnost in solidarnost, se je 
Mladinski center Žalec odločil, da bo, 
ko se ne moremo kar tako obiskati, 
objeti neznanko ali ji seči v roko, z 
akcijo Zbiramo pisma za starost-
nice poskušal polepšati dan nekaj 
starostnicam,« so akcijo pojasnili v 
Mladinskem centru Žalec in dodali, 
da je akcija s pomočjo Osnovne šole 
Petrovče, Osnovne šole Šempeter 
in tabornikov Rodu bistre Savinje 
Šempeter z zbranimi 230 pismi, 
voščilnicami in risbami za varovanke 
Doma Nine Pokorn Grmovje močno 
presegla pričakovanja in jim polepša-
la 8. marec.

Pisma in risbe starostnicam 
 L. K.    ARHIV MC ŽALEC

Mladi so stanovalkam na Grmovju polepšali 8. marec.
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MLADI IN PRVE OBJAVE

S praktične vožnje Mladi voznik 2020

Otroci so na pohodu uživali, ob tem pa se brezskrbno družili, migali in se še česa 
naučili.

Peti zaporedni izbor Najboljši za 
volanom se je že začel. Test, ki je na 
voljo na spletni strani www.najbol-
jsizavolanom.si, bo mogoče reševa-
ti do 31. marca. Sledil bo praktični 
del, zaključek pa bo v Centru varne 
vožnje AMZS na Vranskem v sredo, 
19. maja. 

Na praktičnem delu tekmovan-
ja, polfinalna izbora bosta predvi-
doma 21. in 22. aprila letos v AMZS 
Centru varne vožnje na Vranskem, 
bo treba pravilno in v čim krajšem 
času odgovoriti na 20 vprašanj, nakl-
jučno izbranih iz nabora več kot 800 
vprašanj s področja cestnopromet-
nih predpisov, varne mobilnosti, 
motoroznanstva, prve pomoči in 
poznavanja AMZS.

V polfinalu se bodo pomerili 50 
najboljših reševalcev in 50 najboljših 

reševalk spletnega testa, v finalu, ki 
bo predvidoma 19. maja 2021, pa 
najboljših 10 polfinalistov in 10 polf-
inalistk. Zmagovalec in zmagovalka 
ter še en voznik oziroma voznica, 
glede na doseženo število točk, se 
bodo uvrstili na evropski izbor za 
najboljšega mladega voznika. Ta bo 
po vzoru AMZS in v sodelovanju z 
evropskimi avtomobilskimi klubi 
potekal pod okriljem mednarodne 
avtomobilistične zveze FIA Regije I. 

Na izboru Najboljši za volanom 
2021 lahko sodeluje vsak, ki ima 
vozniško dovoljenje, nima kazenskih 
točk, ni bil kaznovan (kar dokazuje s 
potrdili pred udeležbo na polfinalu) 
in ki je rojen leta 1995 ali kasneje, saj 
lahko sodelujejo mladi do vključno 
26. leta starosti. 

Najboljši in najboljša za volanom 

2021 se bosta domov za eno 
leto odpeljala z novim Fordovim 
fokusom, a tudi ostale finaliste in 
finalistke čakajo lepe nagrade. 

Zadnji teden februarja so se 
otroci vseh oddelkov Vrtca Vransko 
odpravili na Cici pohod. 

»Cici pohod je vsakomesečni pohod, 
ki je precej daljši od navadnega spre-
hoda, po navadi pa tudi vsebinsko 
osmišljen,« sta povedali koordinator-
ki Cici pohodov Nada Kolar in Maja 
Gams. »Tudi gibalni program Mali 
sonček, v katerega smo vključeni vsi 
oddelki od dveh let dalje, nam glede 
na starost narekuje določeno število 
pohodov. Tako smo združili naloge 
za Mali sonček in področja narave, 
matematike in jezika. Vsaka skupina 
si je zadala svoj cilj, glede na starost 
in seveda sposobnosti, saj moramo 

otrokom zastavljati izzive, ki ne 
smejo biti pretežki, hkrati pa tudi ne 
prelahki. Z gibanjem otrok spozna-
va svoje telo, preizkuša, kaj zmore, 
in ob porajajočih se sposobnostih 
pridobiva veselje, ponos, samozavest 
in občutek ugodja,« sta povedali. Z 
daljšimi pohodi otroci tudi vzdržu-
jejo kondicijo, razvijajo koordinaci-
jo gibanja in hkrati spoznavajo svoj 
kraj. »Med potjo smo iskali prve 
znake pomladi, saj smo s pustom 
uspešno pregnali zimo. Opazili smo 
prvo cvetje, ki je že pokukalo iz 
zemlje, in iskali možnosti za prema-
govanje naravnih ovir,« sta še dodali 
Nada in Maja.

Cici pohod in druženje 
s sovrstniki 

    T. TAVČAR

Mladi niso problem
Da so mladi vse boljši in bolj 
varni vozniki, potrjuje statisti-
ka. »V AMZS smo prepričani, da 
se lahko vozniki z dolgoletnim 
vozniškim stažem od mladih 
ogromno naučimo. Vrsto let 
je namreč veljalo, da so mladi 
udeleženci tisti, ki spadajo med 
najbolj tvegane skupine. Toda 
pregled povprečne starosti povz-
ročiteljev prometnih nesreč v 
letu 2020 znova potrjuje, da 
delo z mladimi, kamor spadajo 
tudi dodatno usposabljanje za 
voznike začetnike in najrazlične-
jše preventivne aktivnosti, že 
kaže učinke. Povprečna starost 
povzročiteljev prometnih nesreč 
s smrtnim izidom je bila lani 
45,9 leta, povzročiteljev promet-
nih nesreč s hudimi telesnimi 
poškodbami 46,5 leta in povpreč-
na starost povzročiteljev vseh 
prometnih nesreč 44 let,« pove 
Erik Logar, vodja področja varna 
mobilnost pri Avto-moto zvezi 
Slovenije, in dodaja: »Tudi za leto 
2020 smo pripravili analizo povz-
ročiteljev prometnih nesreč med 
vozniki avtomobilov po starost-
nih skupinah. Ugotovitve kažejo, 
da se je večleten trend napredka 
med mladimi lani nadaljeval, 
raste pa število povzročiteljev 
prometnih nesreč med starejšimi 
od 35 let.«

Na izboru lahko sodeluje vsak mladi voznik, ki ima vozniško dovoljenje, 
nima kazenskih točk, ni bil kaznovan in ni starejši od 26 let. 

Tudi letos Najboljši 
za volanom 

    T. TAVČAR

MLADI AVTORJI

PESNIK

Pesem zapisati ni enostavno,

misliti moraš s svojo glavo.

Le če se potrudiš in znova poskusiš,

uspelo ti bo, sam upaš močno.

Danes sem probal in znova poskušal,

prvič in drugič in tretjič glasno.

Pa je le uspelo, čeravno ne super.

Bo drugič že boljše, si mislim tako!

 
Maks Majcen, 4. razred, POŠ Trje
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NAROČILA NA: 
03 700 06 30 | 051 326 677 
www.optika-simona.si

Simona Kodrin s.p.
Rimska cesta 35
3311 Šempeter

Tel.: 03 700 06 30
Gsm: 051 326 677

Davčna št.: SI 27796469
E-mail: optika.simona@siol.net

www.optika-simona.si

spec.okulist Dr. Arsen Janjić spec.oftalmolog Dr. Miran Falež

ZA VAS SMO ODPRTI OD PON.-PET. 8.-18. URE IN SOB 8.-12. URE

Trasa, ob kateri bodo zbirali razglednice.

V filatelističnem krožku na 1. 
OŠ v Žalcu so se odločili, da bodo 
pričeli zbirati razglednice vseh 
krajev, ki ležijo v porečju najdaljše 
slovenske reke, ki izvira in se izliva 
na ozemlju Slovenije. Gre za reko 
Savinjo. 

O cilju zbiranja razglednic je njihov 
mentor Veni Ferant iz Filatelistične-
ga društva Žalec povedal: »Šolarjem 
bi radi na poljudnejši način pred-
stavili kraje ob Savinji, spoznali bi 
kraje nekoč in danes, hkrati pa bi ob 
vsakem kraju napisali nekaj njegov-
ih glavnih značilnosti. Namen je 
zbrati čim več teh razglednic in z 

njimi pripraviti razstavni tekmov-
alni eksponat, za kar potrebujemo 
okoli 160 razglednic. Vse ostale pa 
bomo prikazali na dodatnih listih 
in jih opremili z besedilom. Takšne 
razstave bi skušali prikazati v večini 
krajev, ki so neposredno vezani na 
našo Savinjo, seveda pa bi tekmov-
alni del predstavljal naše društvo in 
slovensko filatelijo tudi v tujini.«

Ob trasi, na kateri bodo zbirali 
razglednice, je kar 27 osnovnih šol. 
»Ko se bodo razmere malce normali-
zirale, bomo skušali povezati vseh 27 
šol ob tej reki, ki naj ljudi povezuje, 
ne pa razdružuje. Poslali jim bomo 

razglednico svojega kraja, njih pa 
prosili, da naredijo enako.«

Veni Ferant in mladi žalski filat-
elisti tako pozivajo vse, ki imajo 
doma kakšno odvečno razglednico, 
da jo pošljejo (naslov: Veni Ferant, 
F. Pohlina 2, 3310 Žalec). »Veseli 
bomo vsake razglednice, starejše ali 
novejše. Če pa boste pri pospravl-
janju našli še kje poštni žig Pošte 
Žalec, se pa priporočamo tudi zanj, 
saj zbiramo vse, kar sodi v poštno 
zgodovino našega Žalca,« je še dodal 
Veni Ferant.

Mladi 
filatelisti 
zbirajo 
razglednice 

    T. TAVČAR

Potrebujejo 160 
razglednic, s katerimi 
bodo pripravili 
tekmovalni razstavni 
eksponat.

www.facebook.com/
zvezasportnihdrustevzalec

REGIJSKA PISARNA ŽALEC
Zveza športnih društev Občine Žalec, 

Aškerčeva 9a, Žalec

zalec@olympic.si

sport.zalec@gmail.com
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V mesecu, ko se koledarsko začne 
pomlad in praznujemo mednarodni 
dan žena, predstavljamo posebno 
žensko tudi mi. Je znanstvenica, a 
hkrati v življenju posluša srce. Je 
diplomirana inženirka metalurgije 
in materialov ter doktorica znano-
sti s področja znanosti o materia-
lih. Skrbi za nemoteno delovanje 
Laboratorija za presevno elektron-
sko mikroskopijo na Inštitutu za 
kovinske materiale in tehnologi-
je v Ljubljani. Dr. Darja Feizpour 
skupaj z možem živi v Topovljah, 
v prijetni in svetli leseni hiši z 
zanimivim izgledom in atraktivnim 
stolpom. Njen mož, dr. Mahdi Feiz-
pour, je tudi znanstvenik in prihaja 
iz Irana. V zanimiv pogovor z Darjo 
se je vključil na daljavo iz Irana, 
kjer ga je stran od žene zadržala 
epidemija. Povedal je, da je zelo 
počaščen, ker lahko deli mnenje o 
svoji domovini z bralci našega časo-
pisa.

Kakšna je bila vaša pot do 
doktorice znanosti? Ste že od 
nekdaj stremeli k visoki izobrazbi?

»Pot do doktorice znanosti je bila 
postopna in rekla bi, da tudi nakl-
jučna. Seveda kot otrok večinoma 
nihče nima predstave, kaj znanst-
venik sploh počne in kakšno pot 
izobraževanja mora ubrati, razen 
če to počne kdo od bližnjih sorod-
nikov. Po srednji pedagoški šoli sem 
izbrala študij prava, ki mi je bil zelo 
zanimiv, vendar se nisem videla v tej 
vlogi. Razmišljala sem, kaj drugega 
bi rada počela v življenju. Nato sem 
se odločila za naravoslovnoteh-
niško fakulteto, smer metalurgija 
in materiali. Predmetnik se mi je 
zdel zanimiv, saj so me privlačili 
naravoslovni predmeti. In tako sem 
ostala in dokončala študij. V tretjem 
letniku smo se morali odločiti, ali 
se bomo usmerili na metalurgijo ali 
na novo smer materiali. Izbrala sem 
slednjo. Sošolcev nisem imela veliko. 
Na koncu smo diplomirali tri dekleta 
in štirje fantje. V tretjem in četrtem 
letniku smo imeli tudi predmet kera-
mika, ki nam ga je predaval danes 
žal že pokojni profesor Drago Kolar. 
Zaposlen je bi na Institutu Jožef 

Stefan (IJS). Dal nam je možnost, 
da smo lahko še kot študentje delali 
preko študentskega servisa v labo-
ratoriju takratnega Odseka za kera-
miko na IJS in tako spoznali razis-
kovalno delo. Tam smo lahko opravili 
tudi diplomsko nalogo, za kar sem 
se tudi sama odločila. Potem sem 
nadaljevala na istem odseku na IJS 
s študijem vse do doktorata znanosti 
s področja materialov. Tema mojega 
doktorata je bila zanimiva. Proučeva-
la sem elektronsko piezoelektrič-
no keramiko s sintezo materiala na 
osnovi brez svinca. Po doktoratu 
sem ostala v raziskovalnih vodah. 
Tovrstno delo je izredno zanimivo 
in ustvarjalno, nikoli dolgočasno, 
zahteva pa disciplino in natančnost, 
še posebej področje presevne elek-
tronske mikroskopije, s katero prei-
skujemo materiale na nanometrski 
skali. To pomeni, da opazujemo in 
analiziramo tudi posamezne atome 
in atomske ravnine.« 

Za nepoznavalce se sliši zelo 
komplicirano. Lahko pojasnite, kaj 
je pravzaprav vaše delo in kje lahko 
vidimo rezultate?

»Da lahko bolje razumemo različne 

materiale, jih moramo včasih pogle-
dati tudi pri visokih povečavah na 
skali atoma. Gre za milijonkratne ali 
celo večje povečave, s katerimi lahko 
vidimo in opazujemo interakcije med 
posameznimi atomi. Za občutek 
glede velikosti si lahko predstavlja-
mo konico navadne šivanke, premera 
100 mikrometrov (to je 0,1 mm; za 
primerjavo - človeški las je premera 
okoli 75 mikrometrov), v kateri je v 
majhnem volumnu na primer okoli 
10 na potenco 15 do 16 atomov 
železa, kar je ogromno (10² je 100 
ali 10³  je 1000, 106 je milijon itd., 
potem si predstavljate, koliko je 1015 
ali 1016). Na ta način imamo z boljšim 
razumevanjem materialov in inter-
akcij v njihovi mikrostrukturi boljši 
inženiring materialov. Na primer, 
konstrukcijsko ali orodno jeklo 
velikokrat vsebuje neke vključke ali 
druge faze, s katerimi s pravilnim 
inženiringom odpravljamo razpoke 
na površini materiala ali poroznosti, 
ki običajno pripeljejo do porušitve 
materiala. Preiskujemo tudi različne 
nanodelce za uporabo v medicini, na 

primer nanodelce, ki jih vsebujejo 
zdravila ali so nosilci zdravila, ki so 
lahko prevlečeni s plastjo protite-
les. V takšnih primerih preiskuje-
mo predvsem morfološke lastnosti 
nanodelcev, se pravi njihovo obliko 
in velikost (če je manjša od okoli 
50 nanometrov, nanodelci že lahko 
prehajajo v celice, kar ni zaželeno) 
ter napake na površini nanodelcev. 
Preiskave s presevno elektronsko 
mikroskopijo so vedno podporne 
raziskave in v kombinaciji z ostalimi 
analiznimi metodami prispevamo k 
inženiringu tudi čisto novih mate-
rialov. Delo na področju te vrste 
mikroskopije opravljam že petnajst 
let.«

Kako uspevate, kako se znajdete 
kot ženska v znanosti? 

»Zelo rada imam svoj poklic in mi je 
pisan na kožo. Presevna elektronska 
mikroskopija je področje, s katerim 
se ukvarjam in zahteva res natančno 
delo ter potrpljenje. Že sama priprava 
vzorčka, ki je res majhnih, milimetr-
skih dimenzij, je precej zahtevna, saj 
je treba vzorec stanjšati še dodatno 
iz debeline okoli sto mikrometrov 
na nekaj nanometrov, da je presev-
en za elektrone. Od tod tudi ime te 
vrste mikroskopije. Ko je vzorec prip-
ravljen za analize in preiskave, pa se 
delo v laboratoriju z mikroskopom 
začne v zatemnjeni svetlobi. To je 
po navadi na konstantni temperatu-
ri hlajen prostor, ki je izoliran proti 
motnjam iz okolice (kot na primer 

tresljaji in različne elektromagnetne 
motnje). Mikroskopisti preživimo 
tam kar večji del časa. Čez leta študija 
in kasneje doktorata ter nadaljnjega 
raziskovalnega dela nisem nikoli 
imela občutka, da sem zapostavlje-
na ali neenakopravna v primerjavi 
z moškimi kolegi. Že med samim 
študijem nas je bilo malo in smo 
bili vsi tudi prijatelji. Še vedno se ob 
priliki dobimo na kakšnem srečanju. 
Tako lahko rečem, da nimam slabih 
izkušenj s stanovskimi kolegi, pa tudi 
sicer sem zelo prilagodljiva in nimam 
takšnega značaja, da bi povzročala 
težave. Če se že pojavijo, jih vedno 
skušam rešiti na miren način.«

Kdor vas pozna, zna povedati, 
da ste odlična poslušalka in da se 
fantastično znajdete v kuhinji, še 
posebej pri peki slaščic. 

»Hvala za te prijazne besede. Ja 
res, vedno poskušam prisluhni-
ti sočloveku, se vživeti v to, kar mi 
pripoveduje, ga razumeti. Glede 
kuhinje mi je to najbrž v krvi, saj 
imava oba z bratom to veselje, najbrž 
kar po svoji mami, ki je res dobro 
kuhala. Žal je ni več med nami, bi jo 
pa še velikokrat povprašala za kakšen 
nasvet glede priprave določenih jedi 
in slaščic, ki sva jih obe najraje pekli, 
in tudi o drugih življenjskih modros-
tih. Tudi pri peki slaščic mi je vedno 
izziv tisto, kar zahteva več časa, ni 
enostavno in ima lepo dekoracijo. 
Predvsem pa mi je v največje veselje 
in užitek, kadar ponudim pripravl-
jene jedi in slaščice drugim, večkrat 
tudi za darilo, predvsem piškote. 
Obožujem jedi različnih narodov, 
italijansko, sredozemsko in azijsko 
kuhinjo, predvsem kitajsko, tajsko, 
indijsko in iransko. Tudi moj mož 
Mahdi zelo rad in dobro kuha, in ko 
je tukaj, večinoma kuhava skupaj.«

Veliko prostega časa posvečate 
glasbi, umetnosti, duhovnosti in 
tradicionalnim indijskim plesom. 
Slednje ste menda izpilili do popol-
nosti. Kaj vas tako privlači pri 
omenjenih dejavnostih, ki so hkrati 
popolno nasprotje vašemu poklic-

V umetnosti so velikokrat prisotna matematična 
razmerja in prava znanost 

 BINA PLAZNIK    B. PLAZNIK, EGON BAJT, OSEBNI ARHIV   

Darija in Mahdi sta se poročila na polzelkem gradu Komenda.

Pogovarjali smo se z dr. Darjo Feizpour iz Topovelj, znanstvenico, ki 
preiskuje atome, hkrati pa se posveča duhovnosti in uživa v glasbi ter 
tradicionalnih indijskih plesih.

Laboratorijsko delo zahteva disciplino in natančnost.

Mahdi o Sloveniji, Topovljah 
in tukajšnjih ljudeh pravi:: »Na 
splošno imam Slovenijo zelo 
rad, še bolj pa so mi pri srcu 
Braslovče in Topovlje, kjer vidim, 
da imajo ljudje radi tradicijo (kar 
sva na primer tudi midva z Darjo 
združila z videzom vhodnih 
vrat na svoji hiši) in ne pozabijo 
navad prednikov. To je tudi meni 
blizu. Topoveljčani so res prijazni 
ljudje, še posebej Darjini sorod-
niki in najini sosedje. Nikoli pa 
ne bova pozabila braslovške-
ga župana Tomaža Žoharja, ki 
naju je poročil skupaj z matičar-
ko Darjo Felicijan. Oba imata v 
najinih srcih posebno mesto, saj 
sta prekrasna in čudovita človeka. 
Resnično verjamem v besedo 
LOVE, ki je zaobjeta v Sloveniji, 
saj mi je prinesla ljubezen in sem 
svojo ženo našel prav tu. Želim 
si, da bi imel odličen doprinos 
k slovenski družbi in konstruk-
tivno vlogo v njej, predvsem 
glede na moje znanje in prido-
bljeno znanstveno raziskovalno 
izobrazbo, saj je tudi tu moj dom. 
Upam, da bom pri tem uspešen.«

»Raziskovalno delo 
je izredno zanimivo 
in ustvarjalno, nikoli 
dolgočasno, zahteva pa 
disciplino in natančnost, še 
posebej področje presevne 
elektronske mikroskopije, 
s katero preiskujemo 
materiale na nanometrski 
skali. To pomeni, da 
opazujemo in analiziramo 
tudi posamezne atome 
in atomske ravnine.« 

Darja Feizpour z možem Mahdijem Meybod Yazdom
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nemu delu?
»Res je, veliko mi pomenijo tudi 

umetnost, glasba, ples in duhov-
nost v smislu najti duha v sebi in se 
z njim povezati, poistovetiti. Mislim, 
da je kar več stvari združenih v moji 
notranjosti, in sem vesela, da sem 
jih v sebi našla. Tako me izpolnjuje-
jo in mi dajejo ravnovesje. Ukvarjam 
se tudi s kaligrafijo, ki je umetnost 
lepega pisanja, in z miniaturnim 
risanjem. Tudi ostale ročne spret-
nosti mi gredo dobro od rok. To 
sem opazila že kot otrok in sem se 
sama naučila plesti, kasneje tudi 
kvačkati, vesti in šivati ter izdelovati 
nakit z nizanjem različnih perlic in 
kristalčkov. Prav tako sem kot otrok 
zelo rada pela. Spomnim se, da smo 
imeli vinilno ploščo, na kateri je bila 
neka arija, danes se ne spomnim več, 
katera je bila, a nobena znana. Ploščo 
sem neprestano vrtela na gramo-
fonu in zraven pela. Vesela sem, da 
sem kasneje, ko sem odrasla, imela 
možnost učiti se igranja klavirja, 
predvsem pa solo petja. Že od majh-
nega sem zelo rada tudi plesala in 
mi ta vrsta telesne aktivnosti zelo 
ustreza. Pred petnajstimi leti sem 
spoznala in prvič videla tudi klasični 
indijski ples, ki me je navdušil s svojo 
izraznostjo, tehniko, prekrasnim in 
edinstvenim kostumom in lepoto. 

Zagotovo ga nisem izpilila do popol-
nosti, ker sem mnenja, da se vse živl-
jenje, če le hočemo, učimo in izpopol-
njujemo, a hvala vam za kompliment. 
Predvsem je pomembno, da v tistem, 
s čimer se ukvarjamo, uživamo. Tudi 
moj mož Mahdi me vedno podpira 
in spodbuja pri mojem preživljanju 
časa in promociji v različnih zvrsteh 
umetnosti, ki so mi všeč. Menim 
tudi, da znanost in umetnost nista 
tako različni. V bistvu so v umetno-
sti velikokrat prisotna matematična 
razmerja in prava znanost, in to je 
tisto, kar nam pomaga doseči »popol-
nost« oz. nas usmerja k njej. Menim, 
da znanost in umetnost »gresta« zelo 
dobro ena z drugo.«

Kako vi gledate na vlogo ženske v 
današnji družbi?

»O tem bi lahko zelo na široko 
razpravljali, saj to ni eno samo 
področje in ni ozko začrtano. Ženske, 
se mi zdi, imamo res pomemb-
no vlogo, če jo le prepoznamo. Ne 
mislim na to, da naj bi bile enako-
pravne z moškimi, kar je sicer seveda 
lahko zelo spodbudno in je pomem-
bno. V bistvu ženske ne moremo 
biti kot moški, ker smo že v osnovi 
in naravi drugačna bitja. In to je 

dobro, ker imamo druge lastnosti, ki 
se z moškimi vrlinami dopolnjujejo. 
Današnji svet in družba krojita hitro 
življenje in je velikokrat težko uskla-
diti vse obveznosti in ritem dneva 
– kariera, služba, dom, otroci, mož 
ali partner, prijatelji, aktivnosti … A 
dejansko ženske vse to zmorejo in 
zato jih občudujem in sem vesela, da 
sem tudi sama ženska.«

Poročeni ste z Irancem. Kako sta 
se spoznala?

»Mahdi je pred leti prišel za neko-
liko manj kot leto dni na raziskoval-
no izpopolnjevanje v Slovenijo na 
Institut Jožefa Stefana in kasneje za 
nekaj mesecev tudi na inštitut, kjer 
sem zaposlena. Spoznala sva se, ko 
sva skupaj sodelovala pri raziskavi 
njegovih vzorcev, in najino poznan-
stvo nadaljevala. Po nekaj letih sva 
sklenila, da se tudi poročiva.«

Kako sta z Mahdijem združila 
dva na videz nezdružljiva svetova, 
slovenskega in iranskega? V 
očeh povprečnega zahodnjaka je 
iranska ženska zatirana, podrejena 
moškemu.

»Oba z Mahdijem sva zelo prila-
godljiva in odprtega duha. Večina 
na videz nezdružljivih svetov je 
največkrat prisotnih samo v naših 
glavah, v našem umu, predvsem 
zaradi nepoznavanja, kajti povsod 
po svetu so večinoma ljudje dobri 
po srcu. Tisto, kar nas nekako loči, 
so okolja, kjer smo rojeni, in s tem 
povezana vzgoja, kultura, običaji, 
vera in v širšem pogledu meje držav. 
Tisti, ki imajo možnost in radi potu-
jejo v druge dežele in spoznavajo 
ljudi, navade, kulturo, način življenja 
drugje, jim je morda laže razumeti 
sočloveka in ne nazadnje tudi naše 

celotno človeštvo. Mahdi prihaja iz 
Perzije in ni Arabec, kot si morda kdo 
to predstavlja, saj večina zahodnja-
kov misli, da so Iranci Arabci. 

Ženska je v Iranu izredno spošto-
vana in ni niti najmanj zatirana ali 
podrejena. V primerjavi z zahodnim 
svetom je tam večji delež visoko 
izobraženih žensk kot moških. Še 
posebej lepo in spoštljivo ravnajo z 
mamami, za katere pravijo, da se pod 
njihovimi stopali nahajajo nebesa. 
Iranci so izredno prijazen in gostolju-
ben narod, tujce in turiste zelo srčno 
sprejmejo medse. Vsakemu, ki rad 
potuje in ima možnost, priporočam, 
da obišče Iran. To je dežela z bogato 
zgodovino in kulturo ter prav tako 
prekrasno naravo.«

Vaš mož se zaradi epidemije 
dolgo ni mogel vrniti v Slovenijo. 
Konec marca se bosta po dolgem 
času spet videla v živo. 

»Ja, res, eno leto Mahdi ni mogel 
pripotovati nazaj. Videla se pa nisva 
v živo več kot eno leto. Sicer sva oba 
kar precej zaposlena, tako da nama 
s tega vidika čas v takšni situaciji 
nekoliko hitreje mine. A je kar težko, 
še posebej, kadar potrebujeva topel 
objem, ki nama trenutno manjka. 
A k sreči imava oba zelo prisrčni 
družini in sorodnike, ki nama vedno 
pomagajo in priskočijo na pomoč, ko 

to potrebujeva. Tudi ti zadnji dnevi 
bodo sedaj res hitro minili in se že 
oba zelo veseliva ponovnega sniden-
ja. Ja, komaj čakava. Mahdi je profe-
sor na področju znanosti o materia-
lih in keramičnih materialih. Ko bo 
tukaj, ne bo prekinil z Iranom, saj 
bo še nadaljeval s predavanji za svoje 
študente preko spleta.«

Kako ohranjata vajin odnos živ?
»Ne vem, če kaj drugače kot v 

drugih partnerskih odnosih. Vseka-
kor prisluhneva drug drugemu in 
poskušava drug drugega razume-
ti. Imava podoben pogled na svet 
in veliko istih stvari naju zanima. 
Zagotovo brez ljubezni in zaupan-
ja ne gre. Je pa v najinem odnosu 
vsekakor zanimivo, ker sta združeni 
dve različni kulturi in nama to daje v 
zakonu dodatno barvitost.«

V Topovljah oddajata v najem 
lično majhno leseno hiško s skriv-
nostnim imenom Merikotka. Ali je 
v takšni majhni vasi kaj zanimanja 
za prenočišča? Kdo prihaja k vama?

»Idejo za oddajanje lesene hiške 
Merikotke (v finščini je to orel) v 
najem se je porodila, ko sva leto 
prej poletne počitnice preživela na 
krajšem popotovanju po Srbiji. Tam 
sva v Beogradu bivala v apartmaju, ki 
ga je oddajal lastnik Miloš. In ravno 

on nama je leto kasneje predlagal, 
naj oddajava nepremičnino. Medtem 
sva se z Mahdijem že preselila v najin 
novi dom, ki je prav tako lesena hiša, 
Merikotka pa stoji v bližini in v njej 
nihče za stalno ne biva. Tako sva vse 
registrirala preko AJPES-a in legal-
izirala ter septembra 2019 pričela 
z oddajanjem. Pravzaprav nisva 
vedela, koliko gostov lahko pričaku-
jeva, če sploh. A so prišli. Ustreza 
jim mirno okolje in prijetno vzdušje 
v pristni naravi. A so tudi različni, 
tako po kulturi kot značaju, a vsi 
zelo prijetni in prijazni. Veliko je 
tudi tranzitnih gostov, ker se nahaja-
va dovolj blizu avtoceste. So pa tudi 
takšni, ki ostanejo dlje in si Merikot-
ko najamejo kot izhodiščno točko, od 
koder vsak dan obiščejo drugi konec 
Slovenije. Vedno jim tudi predlagava 
zanimive kraje, ki jih lahko najdejo 
v Savinjski dolini. Prav tako se za 
vsakega gosta zelo potrudiva, vedno 
jim za dobrodošlico in vmesni čas 
bivanja ponudiva različne stvari, na 
primer žafranov čaj. So kot prijatelji 
ali del družine. Vsak gost je poseben 
in je kot dragulj, to je najino vodilo. 

Verjameva, da so že moji straši z 
ljubeznijo zgradili to majhno leseno 
hiško, ki sva jo poimenovala Merikot-
ka. Želiva ohranjati tradicijo staršev 
in nadaljevati v tem vzdušju.«

Vedno, ko se vrneta iz Irana, 
s seboj prineseta cel kup dobrot 
in stvari, ki jih naročajo vajini 
prijatelji. Kaj zahodnjaki najbolj 
cenimo in si želimo prejeti iz Irana 
v teh časih, ko lahko že skoraj vse 
kupimo prek spleta?

»Iz Irana človek vedno lahko 
prinese veliko res lepih stvari, 
predvsem tradicionalnih in 
ročno izdelanih. Seveda je najbolj 
prepoznaven pravi iranski žafran, ki 
ga imenujejo tudi rdeče zlato, saj je 
zelo cenjen. Marsikje ima tudi višjo 
ceno kot zlato. Vsak cvetni lasek je 
namreč obran ročno – vsak žafran-
ov cvet ima tri cvetne laske. In ker 
je tudi lahek, je treba za en kilogram 
obrati okoli 15.000 cvetov. Žafran se 
lahko primeša k vsaki jedi, je izredno 
zdravilen. Iz njega se kuha tudi čaj in 
pripravi slasten sladoled. Iz Mahdi-
jevega mesta sva že omenila ročno 
tkane preproge zilu (angleško: ziloo). 
Vsekakor pa je Iran znan po prečudo-
vitih preprogah. Vedno prinese-
va tudi različne začimbe, pistacije, 
datlje, čaj, posušene dišeče cvetne 
lističe vrtnic, riž, sezamovo pasto in 
slaščice.«

Imate kakšno sporočilo za ljudi 
v teh precej negotovih časih, ki ga 
obeležuje epidemija?

»Glejmo na prihodnost pozitivno, 
četudi nam je morda v tem trenut-
ku težko. Trenutna situacija res ni 
najugodnejša, še posebej za ljudi, ki 
smo socialna bitja in potrebujemo 
druženje in komuniciranje, stik z 
drugimi ljudmi. A zagotovo pridejo 
lepši časi. To moramo verjeti. Imejmo 
posluh za sočloveka, pomagajmo 
drug drugemu po svojih močeh in 
imejmo se radi. Vse bo še v redu.«

Mahdi doda: »Trenutno obdobje 
bo minilo. Usmerimo pogled v svetlo 
prihodnost, ki nas čaka. Če pogle-
damo na človeštvo skozi zgodovino, 
se je zgodilo veliko nesreč in bilo je 
veliko težkih trenutkov. Vendar so 
ljudje vedno prej ali slej vse to prešli 
in premagali. Samo pripravljeni 
moramo biti. Naj nas trenutni čas 
ne obremeni preveč in glejmo v smer 
boljše prihodnosti.«

»Menim, da znanost in 
umetnost nista tako 
različni. V bistvu so v 
umetnosti velikokrat 
prisotna matematična 
razmerja in prava znanost, 
in to je tisto, kar nam 
pomaga doseči »popolnost« 
oz. nas usmerja k njej.«

Darjin mož Mahdi dopolni 
Darjino razmišjanje o njunih 
dveh svetovih z razmišljanjem 
o zgodovini svoje domovine: 
»Današnji Iran je bil del velike-
ga in mogočnega perzijske-
ga kraljestva, ki ga je ustano-
vil kralj Kir Veliki pred 2.500 
leti. Ozemlje se je raztezalo od 
današnjega Egipta na zahodu 
do Indije na vzhodu. Po moči je 
bila takrat Perzija enakovredna 
rimskemu imperiju in je z njim 
tekmovala. Perzijci oziroma 
Iranci imamo svojo tradicijo in 
zgodovino, kulturo, a tudi svojo 
starodavno vero zoroastrizem, 
ki je še danes ena izmed uradnih 
ver v Iranu, kjer skupaj sobivajo 
štiri velike vere. Poleg omenjene 
so v Iranu prisotni še krščanst-
vo, judovstvo in islam. Vidimo 
lahko spremenjene in prilagojene 
običaje v muslimanski družbi, 
ki predstavljajo velik del vere 
srednjega vzhoda, in prisoten je 
vpliv zahodnih običajev, ki jim 
je mlajša generacija zelo naklon-
jena. Tak primer je praznovanje 
valentinovega.«

O omejitvah v Iranu v času 
epidemije Mahdi pove: »Vlada 
v Iranu poskuša uvesti nekako 
ravnovesje med preventivnimi 
ukrepi in rutinskim življenjem. 
Po eni strani je največja omejitev 
na šolah in univerzah, ki so bile 
80 odstotkov časa epidemije 
zaprte in so učitelji ter profe-
sorji poučevali na daljavo. A vsi 
pomembni izpiti potekajo v živo, 
kot na primer sprejemni izpiti za 
vpis na univerze ali izpiti za vpis 
na magistrski oziroma doktorski 
študij.« 

»Ženska je v Iranu izredno 
spoštovana in ni niti 
najmanj zatirana ali 
podrejena. V primerjavi 
z zahodnim svetom je v 
Iranu večji delež visoko 
izobraženih žensk kot 
moških. Še posebej lepo 
in spoštljivo ravnajo z 
mamami, za katere pravijo, 
da se pod njihovimi 
stopali nahajajo nebesa.«

Na vhodnih vratih njunega doma v Topovljah so zapisani verzi iranskega pesnika 
Hafiza v Perzijščini: “Na svetu ni bolj radostnega zvoka od zvoka ljubezni in ni drugega 
spomina, ki ostane na tem svetu, kot ljubezen.”

Njuna Merikotka vabi zaradi mirnega okolja in prijetnega vzdušja v pristni naravi.

Iz Irana Darja in Mahdi prinašata žafran, začimbe, pistacije, datlje, čaj, posušene dišeče 
cvetne lističe vrtnic, riž, sezamovo pasto in slaščice.
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NAŠA DEDIŠČINA

V Občinski knjižnici Žalec je na 
ogled priložnostna razstava ob 
140-letnici ustanovitve Požarne 
brambe Žalec. Avtorica razstave je 
vodja domoznanskega oddelka v 
žalski knjižnici Karmen Kreže.

»Že kmalu po praznični nedelji, 6. 
septembra 1868, ko se je na takratnih 
žalskih travnikih odvijal II. slovenski 
tabor, kjer so med drugim zahtevali 
Zedinjeno Slovenijo in uvedbo slov-
enskega jezika v vse šole, urade in 
cerkve, se je ne samo v Žalcu, temveč 
tudi po drugih krajih Spodnje Savin-
jske doline razcvetelo društveno živl-
jenje. Ustanavljati so se začela razna 
bralna društva, čitalnice, kulturna, 
športna, humana društva in gospo-
darske organizacije. Med te potrebne 
in dobrodošle človekoljubne orga-
nizacije štejemo tudi 13. februarja 
1881 uradno ustanovljeno Požarno 
brambo Žalec,« je o tem povedala 
avtorica razstave Karmen Kreže.

»Žalski rodoljubi so se že prej 
večkrat sestajali in razpravljali o 
ustanovitvi gasilske organizacije v 

Žalcu in tudi že vložili vlogo s statu-
tom za ustanovitev Požarne brambe 
v Žalcu cesarsko-kraljevem (c.-kr.) 
namestništvu v Gradcu. Ker je bila 
vloga s statutom pisana v slovenskem 
jeziku, jo je c.-kr. namestništvo zavr-
nilo. Končno je na ponovno vlogo, ki 
je bila tokrat pisana v nemškem in 
slovenskem jeziku, c.-kr. namestništ-
vo v Gradcu z odlokom iz leta 1880 
dovolilo ustanovitev Požarne brambe 
v Žalcu. Za načelnika je bil soglasno 
izvoljen Janez Hausenbichler, za 
njegovega namestnika pa Josip Širca. 
Anton Petriček je bil izvoljen za 
tajnika in blagajnika. Za četovodji sta 
bila izvoljena Josip Lorber in Rudolf 
Žuža, za namestnika pa Jakob Janič 
in Josip Žigan.«

Tudi tukaj boj za 
slovensko besedo

Zapisniki sej so bili na začetku 
pisani v slovenskem in nemškem 
jeziku. Janez Hausenbichler je ostal 
načelnik Požarne brambe do leta 
1888, ko je postal župan. Nado-

mestil ga je Josip Širca. »Oba, tako 
Hausenbichler kot Širca, sta želela 
poslovati samo v slovenskem jeziku. 
Kot žalski župan je Janez Hausen-
bichler takoj po prevzemu funkcije 
začel uradovati samo v slovenščini. 
Enako mu je sledil tudi Josip Širca. 
Pri tem je sestavil majhno knjižico, ki 
jo je uporabljal pri slovenskem povel-
jevanju. V času hudega avstrijskega 
raznarodovalnega pritiska je naletel 
na velik odpor.« Zapisnik o tem 
pravi: »… četa je zmajevala z glavami 
in nejevoljno zrla na načelnika, 
zaslišavši prvo povelje POZOR. Pa to 
ga ni uplašilo. Z odločnim glasom je 
poudarjal, da se bo poveljevalo odslej 
v slovenskem, materinem jeziku, a 
kdor noče se temu ukloniti, naj raje 
izstopi …« To je vodilo v krizo, saj 
je bilo kar nekaj izstopov, ampak je 
ostalo pri slovenskem poveljevanju. 
Leta 1897 so slovenski prostovoljni 
gasilci ustanovili Zvezo slovenskih 
požarnih bramb za takratno Spodnje 
Štajersko. Za sedež te zveze so 
določili Žalec.

Vanjo se je včlanilo 63 takratnih 
požarnih bramb Spodnje Štajerske. 
Nemško nastrojene Freiwillige Feuer-
wehr niso mogle biti članice Zveze 
slovenskih požarnih bramb. Tako je 
Žalec postal zibelka slovenskega gasil-
stva. Za prvega načelnika je bil izvol-
jen Josip Širca, ki je bil takrat tudi 
načelnik Požarne brambe v Žalcu. To 
je ostal do 1911, ko ga je nasledil dr. 
Rihard Bergmann, ki je zvezo vodil do 
združitve v Jugoslovansko gasilsko 
zvezo v Ljubljani leta 1919; postal pa 
je tudi njen prvi podstarosta.

Ustanovni občni zbor zveze je bil 
30. oktobra 1898. Takrat so tudi 
sprejeli sklep, da izdajo slovens-
ki vežbovnik za gasilce. Nalogo je 
prevzel Josip Širca in v sodelovanju 
z bratom Friderikom Širco ter tajni-
kom zveze Ivanom Kačem - Savin-
jskim sestavil Vežbenik zveze slov-
enskih požarnih bramb na Spodnjem 
Štajerskem, ki je izšel julija 1899. 
Knjižica je doživela ponatis že leta 
1908. Po tem učbeniku so vsa v zvezo 
včlanjena društva vpeljala slovensko 
poveljevanje.

Iz požarne brambe v 
gasilska društva

Leta 1904 so v Ljubljani usta-
novili Zvezo slovenskih gasilskih 
društev za vso Slovenijo. Tako so 

se tudi takratne požarne brambe 
preimenovale v prostovoljna gasil-
ska društva ali čete. Josip Širca in 
dr. Rihard Bergmann pa sta postala 
predstavnika žalskih gasilcev.

Eden največjih požarov v Žalcu 
je bil vsekakor požar Hmeljarne 
v noči s 14. na 15. januar 1960. 
Objekt je stal nasproti stare 
osnovne šole in železniške postaje 
Žalec. V času požara je bilo v njem 
polno uskladiščenega hmelja. Kljub 
velikemu trudu gasilcev pa je zgradba 
pogorela.

Septembra 1979 so položili temel-
jni kamen za izgradnjo novega, 
sodobnega večnamenskega gasilske-
ga doma. 19. oktobra 1980 pa je bilo 
že slavnostno odprtje. 

Razstava in Karmen Kreže

Slavnostno akademijo bodo pripravili v začetku 
oktobra, na čast obletnici pa je Prostovoljno 
gasilsko društvo Žalec zvarilo svoje lastno pivo 
Heroj.

Stoštiridesetletnico požarne brambe bodo 
praznovali jeseni 

     T. TAVČAR

Na svoj gasilski dom so žalski gasilci ponosni.

Jubilej 140-letnice bodo praznovali v mesecu požarne varnosti v začetku 
oktobra s slavnostno akademijo. Kljub odgovornemu delu v PGD Žalec ne 
zmanjka niti zanimivih idej, kako popestriti dogajanje v kraju. »Ker smo 
žalski gasilci veliki porabniki pitne vode, smo se najprej odločili za svojo 
pollitrsko pitno vodo. Glede na to, da imamo fontano piva, smo si rekli, 
zakaj ob 140-letnici ne bi dobili svojega piva, na katerega bomo sokra-
jane povabili, ko bomo praznovali obletnico,« pravi predsednik Vid Blag-
otinšek, ki je vesel, da sta jim pri tem priskočila na pomoč žalska občina 
in ZKŠT. »Prvič, drugič, tretjič nam varjenje ni šlo ravno najbolje od rok. 
Naposled nam je le uspelo. Nekaj piva smo ustekleničili, nekaj ga imamo 
v sodih. Septembra in oktobra si ga bo mogoče natočiti celo iz pipice na 
fontani, namenjene gostujočemu pivu. Nameravamo izdati tudi brošuro o 
zgodovini in zanimivostih svojega gasilskega društva.« 

V zadnjem času Prostovoljno gasilsko društvo Žalec nadaljuje s svojim 
delom in poslanstvom, nakupi potrebne sodobne opreme, nakupi gasil-
skih vozil, med katerimi izstopa gasilsko vozilo z lestvijo, s katerim rešuje-
jo in gasijo požare na višjih objektih v celotni Občini Žalec in na območju 
Gasilske zveze Žalec«. 

Leta 1927 je švicarski industri-
alec na Polzeli začel plesti prve 
nogavice in s tem postavil temelje 
za skoraj devetdesetletno tradici-
jo tovarne nogavic z zaščitnim 
znakom Lastovka. Že pred drugo 
svetovno vojno je bilo zaposlen-
ih 350 delavcev, ki so izdelali 1,8 
milijona parov nogavic. V petde-
setih letih je podjetje sledilo 
takratnim modnim smernicam in 
izdelalo prve nogavice iz umetne 
svile ter kasneje hlačno nogavi-
co Peggy. Postala je sinonim za 
kakovost hlačnih nogavic, ki jim 
je celo podarila ljubkovalno ime 
»pegice«. V tovarni je bilo največ 
zaposlenih leta 1990, in sicer 
1.380. 

Zbirajo gradivo za muzej polzelske »lastovke« 
in tradicije nogavičarstva.

Na TIC Polzela so se odločili, da 
začnejo zbirati gradivo in spomine 
o delovanju nekoč pomembne 
Tovarne nogavic Polzela. V najbol-
jših časih je zaposlovala skoraj 
1.400 ljudi, na dan pa je proizv-
edla in prodala tudi do sto tisoč 
parov nogavic. Muzej nogavičarst-
va na Polzeli, ki bo posvečen skoraj 
devetdesetletni zgodovini tovarne 
nogavic, bo svoja vrata odprl čez 
dve leti v nekdanjem kmetijskem 
skladišču v bližini gradu Komenda. 

Občina Polzela je že odkupila 
zgradbo in nekaj tovarniških strojev. 
»Smo v povsem začetni fazi zbiran-
ja gradiva. Pogovarjamo se z ljudmi, 
ki so bili s tovarno močno povezani 
in nekaj vedo o njeni zgodovini ter 
delovanju,« pravi vodja TIC Polzela 

Damjan Jevšnik in dodaja, da so 
trenutno ukvarjajo z arhitekturnim 
in vsebinskim načrtovanjem. Muzej 
bo razdeljen na dva zaokrožena 
vsebinska dela. V prvem sklopu bodo 
predstavili upravljavski vidik, kaj je 
tovarna izdelovala, kam je prodajala 
in po katerih izdelkih je bila najbolj 
prepoznavna. V ospredju drugega 
dela bodo zaposleni in njihovo 
doživljanje dela. 

Tovarna je bila namreč zelo vpeta 
v lokalno okolje in življenje Polzelan-
ov. Z njeno pomočjo so zgradili vrtec, 
zdravstveni dom in kulturni dom. 
Bdela je nad počitniškimi nastanit-
vami v Piranu, Bohinju in v Čateških 
Toplicah.  

Legendarne »pegice« v muzeju
     T. TAVČAR

Damjan Jevšnik ob strojih za pletenje nogavic, ki bodo razstavljeni v muzeju.
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NAŠA DEDIŠČINA / KRIŽANKA 

Nagradna križanka HIŠKA ZDRAVJA ŠEMPETER
Nagrajenci: 
1. Sonja Zmrzlak, Na zelenici 17, Prebold; 
2. Franc Beričič, Vransko 162, Vransko; 
3. Anton Fonda, Kamenče 15, Braslovče.
Nagrajenci bodo o prevzemu nagrad obveščeni s strani ZKŠT Žalec. 
Vrednost nagrad je 21 €, 13 € in 8 €.

Rešitev križanke 
iz februarske številke: APRILA-SE-
DOBIMO-PRI-FONTANI-PIV.

Pokrovitelj križanke v marcu je HIŠKA ZDRAVJA, Rimska cesta 98a, Šempeter. 
Rešitve križanke (samo geslo) pošljite izključno na dopisnicah na uredništvo 
UTRIP Savinjske doline, Aškerčeva 9 a,  3310 Žalec, do vključno 13. 4. 2021

HIŠKA ZDRAVJA 
IN POŠTA
Odpiralni čas: 

od ponedeljka do petka,
od 8.00 do 17.30 ure, ob  sobotah, 

nedeljah in praznikih zaprto. 

Informacije:  030 450 831.

Proizvodnja lastne električne energije za zagotavljanje samooskrbe je bila še pred dobrim desetletjem nazaj le ideja nekaterih
posameznikov, ki so se je lotili predvsem iz vedoželjnosti. Z večjo finančno dostopnostjo sončnih elektrarn pa so ideje posameznikov
prerasle v vse pogostejše razumevanje samooskrbe kot dolgoročno najučinkovitejšega načina zagotavljanja električne energije.
»Vse več je ozaveščenih potrošnikov, sončna elektrarna pa ima takojšnje okoljevarstvene učinke,« kot enega od razlogov za naraščanje
odločitev za samooskrbo s pomočjo sonca navajajo v GEN-I. Ta je s storitvijo GEN-I Sonce največji ponudnik izgradnje sončnih elektrarn na
ključ pri nas in tudi glavni pobudnik dostopnosti sončnih elektrarn vsem. Prav zato v okviru storitve GEN-I Sonce ponujajo več načinov
ugodnega financiranja, od kratkoročnega 7-letnega brezobrestnega odplačila do 15-letnega potrošniškega kreditiranja. 
»Pri izbiri dolgoročnejšega kredita je lahko mesečni obrok za sončno elektrarno celo enak ali zelo podoben višini trenutnega računa za
elektriko«, na strah pred visokimi stroški investicije odgovarjajo pri GEN-I Sonce. V praksi to pomeni, da lahko z enakim stroškom, kot ga
trenutno odmerjamo za elektriko iz omrežja, postanemo samooskrbni in neodvisni od cen elektrike na trgu. »Na dolgi rok povprečno
gospodinjstvo zniža stroške za električno energijo za kar 75 odstotkov.« Odplačilna doba sončne elektrarne je med deset in petnajst let,
njena življenjska doba pa vsaj 30.

S storitvijo na ključ enostavno do sončne elektrarne 
Celovita podpora strankam je v GEN-I na prvem mestu. Zato tudi storitev GEN-I Sonce
vključuje vse, kar je treba opraviti za postavitev sončne elektrarne na strehi
individualnega, večstanovanjskega ali poslovnega objekta. Usposobljeni strokovnjaki z
dolgoletnimi izkušnjami v najkrajšem možnem času pripeljejo stranko od razmišljanja
o drugačnem viru elektrike za lastno uporabo do izvedbe in zadovoljstva ob prvi
elektriki, pridelani na domači strehi. GEN-I Sonce je namreč storitev na ključ, kar
pomeni, da je vanjo vključeno vse, od svetovanja glede moči elektrarne, izmer na
domu, pridobitve subvencij za financiranje elektrarne, ureditve dokumentacije za
izgradnjo in priključitve na omrežje do montaže ter kasnejšega vzdrževanja in
zavarovanja za primere morebitnih poškodb v primeru hujših vremenskih ujm ali
drugih zunanjih pojavov. Izgradnja sončne elektrarne je dolgoročna investicija, zato je
toliko bolj pomembno, da jo zaupate pravemu izvajalcu. Ob prvih idejah o izrabi
sončne energije pri nas je bil prav GEN-I tisti, ki je začel zbirati domače znanje in
kakovost, s katerima danes postavi že prek 800 sončnih elektrarn na leto.
 

Samooskrba z električno energijo dostopnejša kot še nikoliSamooskrba z električno energijo dostopnejša kot še nikoli
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SAVINJSKE ZGODBE - V SPOMIN

Na preboldskem pokopališču je 
bilo minuli torek zadnje slovo od 
Adija Vidmajerja, velikega človeka, 
športnika, športnega pedagoga, 
dolgoletnega ravnatelja, veterana, 
ljubitelja planin in gora, spošto-
vanega sopotnika skozi mnoga 
življenja, predvsem pa od človeka, 
ki je nadvse ljubil slovensko 
zemljo, domovino in njene ljudi. 
To je izkazoval vse svoje življenje, 
še posebej pa je to pokazal, ko je v 
času osamosvajanja Slovenije vodil 
Območni štab TO Žalec in zavrnil 
ukaz o izročitvi orožja Jugoslo-
vanski ljudski armadi in ko je bil 
poveljnik 81. območja Teritorialne 
obrambe Žalec v vojni za Slovenijo.

Pravijo, da je človek toliko star, kot se 
počuti in kolikor še zmore biti telesno 
aktiven in ustvarjalen. To je nedvom-
no držalo tudi za Adija Vidmajerja, ki 
je bil pri svojih 79 letih vsakodnevno 
zelo aktiven in poln moči, dokler ga 
zahrbtna bolezen ni položila v postel-
jo, iz katere ni več vstal. Adi je bil 
športnik po duši in srcu vse svoje živl-
jenje. Bil je atlet, borec, ki je zmagoval 
na državnih, balkanskih, evropskih in 
tudi svetovnih veteranskih atletskih 
prvenstvih, nazadnje leta 2018 v 
španski Malagi, ko je postal tudi 
svetovni veteranski prvak v metu 
kladiva. To je bil eden od vrhuncev 
njegove atletske športne poti. Sicer 
pa je Adi tudi v zadnjem tekmoval-
nem letu pred korono zmagal na vseh 

državnih in mednarodnih prvenstvih, 
na obeh balkanskih, v Bukarešti in na 
dvoranskem prvenstvu v Istanbulu, 
kjer je bil proglašen za najboljšega 
veteranskega atleta Balkana. Poleg 
tega pa je imel to leto tudi najbol-
jši rezultat v peteroboju (v metu 
kladiva, krogle, diska , gire in kopja) 
na svetu z osvojenimi 4.032 točkami. 
Že veliko let prej pa sta bila njegovo 
športno delo in aktivnost kronana 
z Bloudkovo nagrado za življenjsko 
delo. Proglašen je bil tudi za častnega 
občana Občine Prebold.    

Šport, položen že v zibelko
Šport je bil že od malih nog način 

življenja Adija Vidmajerja, nekako 
mu je bil položen v zibelko. Rodil se 
je 7. januarja 1942 v Celju, v času II. 
svetovne vojne, ko je po slovenskih 
tleh korakal okupatorski škorenj. 
Svojo mladost je preživljal v Žalcu, 

kjer je končal osnovno šolo, šolanje pa 
je nato nadaljeval v Celju in Ljublja-
ni. Še kot absolvent Visoke šole za 
telesno kulturo se je leta 1965 zapos-
lil na Osnovni šoli »Slavka Šlandra« 
Prebold, kjer je kot športni pedagog 
delal in ustvarjal do leta 1974. V tem 
času je znal navduševati mlade za 
šport in pod njegovim vodstvom so 
se iz povprečja izluščili tudi izjemno 
nadarjeni atleti, ki so bili pozneje 
zelo uspešni v AK Kladivar Celje ali 
kje drugod. Poleg atletike pa so bili 
pri njem enakomerno zastopani tudi 
vsi drugi športi, od gimnastike do 
košarke, ki je že večletna prioriteta v 
kraju pod Žvajgo. 

Njegovo delo pa ni ostalo neopaže-
no in leta 1974 je bil kot odličen 
organizator, trener in pedagog pova-
bljen, da profesionalno prevzame delo 
sekretarja v takratni Telesnokultur-
ni skupnosti Žalec. Osem let je tako 
uspešno vodil in krojil šport v Spodnji 
Savinjski dolini. 

V prelomnem času vodil 
teritorialno obrambo

Navkljub veliki ljubezni do športa 
ga je nemirni duh vodil tudi v malo 
drugačne vode. Prevzel je vodenje 
Teritorialne obrambe na področju 
Savinjske doline. Športni duh, kolek-
tivnost, sodelovanje je znal vnašati 
tudi v to sredino. Vse to mu je pomaga-
lo tudi pri trdni odločitvi, da je bil leta 
1990 eden redkih poveljnikov terito-
rialne obrambe, ki ni spoštoval ukaza 
za izročitev orožja JLA. 

Kot ravnatelj v Žalcu spod-
bujal mentorje in mlade

Pozneje, ko je uniformo znova 
zamenjal za pedagoški poklic in postal 
ravnatelj I. Osnovne šole Žalec, je 
šolsko življenje na tej šoli postalo še 
bolj športno naravnano in uspešno. 
Kot ravnatelj, kar je bil deset let, 
vse do upokojitve, je bil izpostavljen 
novim izzivom, ki jih je s svojo pozi-
tivno naravnanostjo do mladih in 
sodelavcev kaj hitro začel uresniče-
vati. Pod njegovim vodstvom so se 
mladi in njihovi mentorji začeli hitro 
vzpenjati in visoko kotirati v slov-
enskem merilu. Postali so državni 

prvaki na različnih šolskih področjih, 
seveda tudi na športnem, kot denimo 
v košarki.

Izjemen organizator 
in koordinator

Ob vsem tem ne gre pozabiti na 
njegove izjemne uspehe na področju 
športa v takratni Krajevni skupno-
sti Prebold, ki je kar petkrat postala 
najboljša KS v športni rekreaciji v 
Sloveniji in tudi v nekdanji Jugoslaviji. 
Z izjemnimi organizacijskimi sposob-
nostmi in motivacijo vseh društev 
v KS (sedanji Občini Prebold) mu je 
kot predsedniku komisije za šport in 
rekreacijo pri KS uspelo doseči takšne 
rezultate. Še prej je bil pobudnik in 
tudi prvi predsednik Planinskega 
društva Prebold ter član raznih drugih 
društev, ki jim je veliko pomagal s 
svojimi nasveti in znanjem. Nekaj let 

je bil tudi podpredsednik Planinske 
zveze Slovenije. Prav planinstvo, gore 
in narava nasploh pa so bila njegova 
druga velika ljubezen. Nepogrešlji-
vo je tudi njegovo delo pri vodenju 
obnov planinskih koč po Sloveniji: 
Loka pod Raduho (PD Luče), Dom v 
Mariji Reki (PD Prebold) in Dom pri 
Krnskih jezerih (PD Gorica). V času, 
ko je bil podpredsednik PZS (2000–
2006), pa je skrbel za dobro delo 245 
planinskih društev in koordiniral dela 
med MDO in PZS. Bil je planinski 
vodnik in vodja različnih planinskih 
pohodov društva. Sicer pa je počel še 
veliko drugega, kar je bilo povezano s 
planinstvom in športom. Leta 2000 je 
prejel častni znak svobode Republike 
Slovenije »za požrtvovalno in vztrajno 
delo v planinski organizaciji«.

Na čelu veteranov in 
na pragu 30-letnice 
zastal korak

Pred štirinajstimi leti je z vso 
zagnanostjo sprejel tudi vodenje 
Območnega združenja veteranov 
vojne za Slovenijo Spodnje Savinjske 
doline in v delo vnesel veliko športne-
ga in planinskega duha. Kot pedagog 
in vojni veteran pa je vnesel tudi 
veliko domoljubja, ki ga je s svojimi 
sodelavci prenašal na mlade po šolah 
in vsakoletnih ekskurzijah devetošol-
cev iz vseh šol Spodnje Savinjske 

doline v Muzej osamosvojitve in vojne 
za Slovenijo v Mariboru. 

Letos obeležujemo 30-letnico 
osamosvojitve, svoje države, stolet-
nega sna našega naroda. Jubileja se 
je Adi zelo veselil in se skupaj s člani 
predsedstva veteranske organizaci-
je in drugimi akterji programsko 
pripravljal na dogodke, s katerimi 
bi slovesno obeležili ta čas osamos-
vajanja in vojne za Slovenijo, ki 
se je končalo z odhodom zadnjega 
vojaka JLA iz koprskega pristanišča 
26. oktobra 1991. Ob teh pripravah 
na jubilejno leto, o katerih govori 
tudi njegovo zadnje poročilo OZ 
VVS SSD za lansko leto in program 
dela za letošnje leto, je zastal njegov 
korak in nam preprečil, da skupaj z 
njim proslavimo in obudimo spomin 
na osamosvojitveni čas. Čeprav ne 
bomo skupaj praznovali, bo z nami v 
naših srcih in spominu ter v številnih 
besedah, ki smo jih zapisali in izrekli 
ob njegovem slovesu v žalnih knjigah, 
na spletu in v medijih.     

Občini Žalec in Prebold sta v 
spomin na Adija Vidmajerja odprli 
žalni knjigi, prvo v Savinovi hiši 
v Žalcu, drugo na sedežu Občine 
Prebold. 

Odšel je Adi Vidmajer, 
človek s srcem za domovino  

    DARKO NARAGLAV

Bil je športnik po srcu, ki je za svoje športne dosežke in prispevek k športu 
dobil nagrado za življenjsko delo, ter domoljub, ki je bil domovini zvest v 
najbolj ključnih trenutkih zgodovine.

Prejel je zlato medaljo v metu krogle na Balkanskem veteranskem prvenstvu v atletiki 
v Istanbulu leta 2019 in ob tem bil proglašen za najuspešnejšega atletskega veterana 
na Balkanu  za leto 2018.

Z zadnjega slovesa na preboldskem pokopališču

Adi na lanski slovesnosti 30-letnice neoddanega orožja v naselju Zaloška Gorica

Adi v svojem elementu v metu kladiva, atletske discipline, v kateri je l. 2018 v španski Malagi postal tudi svetovni veteranski prvak
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INFORMACIJE / KRONIKA

NAGROBNI SPOMENIKI
Kamnoseštvo Franc Kramar s.p. 

(prej Marjan Amon s.p.)
iz  Šmartnega v Rožni dolini

vam nudi nagrobne spomenike
po ugodnih cenah.

Naročila na tel: 041 428 471

        Naročila napisov na tel: 041 611 087

15% gotovinski popust

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo za vedno ostal.

Od nas se je za vedno poslovil ljubi mož, ati, 
dedi, tast in stric

MIHA – MIHEC RANDL
iz Šempetra

(15. 10. 1950–3. 3. 2021)

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, znancem 
in prijateljem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani, 

za izrečena ustna in pisna sožalja, sveče in cvetje. Hvala 
koronarnemu klubu, “intenziva” Splošne bolnišnice Celje, 

gospodu župniku Mirku Škofleku, pevcema in govornikoma, 
turističnemu društvu ter pogrebni službi Ropotar.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA

ati

STANKO DOLAR
podjetnik iz Gotovelj

(23. 4. 1936–13. 3. 2018)

Čas teče v neskončnost … že tri leta …
Z velikim spoštovanjem in ljubeznijo se te spominjava

ter vsega, kar smo skupaj preživeli. Rad si imel našo dolino, 
se razdajal za vse in vsakogar – ker si rad živel in osrečeval. 

Tvoje sledi so na vseh naših poteh. Vsak naš dan je poln 
hvaležnosti, da si bil in si še vedno naš vodnik.

Marko in Mateja ter tvoja velika družina

V SPOMIN

Miha se je rodil kot najmlajši otrok v družini Randl. Že zelo 
zgodaj, bilo mu je komaj dve leti in pol, je ostal brez očeta. 
Oba bratca in sestrica so bili mami v času otroštva in tudi še 
potem v veliko oporo in pomoč. Tako je Miha že v rani mladosti 
izkusil težko pot življenja. Družina mu je podarila vse najboljše: 
veder značaj, poštenost, prijaznost, delavnost, skromnost in 
hvaležnost.                  
Vse svoje življenje je preživel v Savinjski dolini, otroštvo v 
Šempetru, kot del mlade družinice nekaj časa na Polzeli. Nato 
si je na domačiji v Šempetru ustvaril prijazen in topel dom 
za mamo, ženo Anico in sina Vojka. Kot sonce sta v njegovo 
življenje kasneje posijala vnukinja Tajda in vnuk Urban.
Dolga leta je bil zaposlen v podjetju AERO. Potem ga je življenje 
popeljalo v samostojno podjetniško okolje, v avtoprevozništvo 
in v gostinsko dejavnost. S svojim tovornjakom je prevozil 
veliko držav po Evropi.
Stresno življenje podjetnika je prispevalo k njegovim 
zdravstvenim zatikom. Leta 2000 je doživel hud infarkt in 
nadaljevale so se težave s srcem. To ga je spodbudilo, da je 
želel pomagati mnogim, ki so se srečali s srčno-žilno boleznijo. 
Pridružil se je organizaciji koronarnih bolnikov v Savinjski 
dolini. V letu 2003 je postal predsednik Koronarnega kluba 
Savinjska dolina v Žalcu. 
Njegovo privatno življenje se je prepletlo z delovanjem kluba. 
Predsednik Koronarnega kluba Savinjske doline je bil osemnajst 
let, vse do prerane smrti marca letos.
Ves čas svojega delovanja je bil aktiven tudi v Zvezi koronarnih 
klubov in društev Slovenije. S številnimi predsedniki in tudi 
člani aktualnega izvršilnega odbora ga je povezovalo dolgoletno 
iskreno prijateljstvo. Bil je vzor in motivacija za delo zveze . 
V domačem kraju je bil aktiven: v Turističnem društvu 
Šempeter, pri šempetrskih folkloristih, v polzelskem mešanem 
zboru, kot prostovoljni gasilec in vseskozi strasten ribič v 
Ribiški družini Šempeter. Za njegov prispevek se mu v Krajevni 
skupnosti Šempeter iskreno zahvaljujejo.
Spomini se vrstijo drug za drugim, veliko jih je. 
Premišljujemo o srečanjih, o njegovi neizmerni zavezanosti 
koronarnemu klubu, o izjemnih idejah, o prodornih potezah in 
vztrajnosti, zaradi katere je koronarni klub postal prepoznaven 
daleč naokoli, po vsej Sloveniji. Tudi zaradi njega so predavatelji 
radi hodili v predavalnico kluba v Žalcu in v zadnjem času v 
Hišo sadežev družbe. Zaradi njega smo vadeči člani kluba težko 
čakali tista dva dneva v tednu, ko smo se razgibali, predvsem 
pa nasmejali šalam, ki jih je vedno mimogrede stresel iz 
rokava. Njegova prisotnost, pa naj bo to v klubskih prostorih, 
na pohodih ali družabnih srečanjih, je bila pika na i. Srčen 
človek, dober človek, veder človek, človek, ki si je iskreno vzel 
čas za sočloveka. Človek, katerega beseda je zvenela umirjeno 
in bila izgovorjena s pomenom in z vso težo. Spil je kavico, 
pokramljal z mimoidočimi in se vedno znova vračal v zavetje 
svojega ljubečega doma, svoje Anice, svoje družine. Ni obupal, 
tudi ko je bil v bolnišnici. Verjel je, da bo spet hodil okoli hiše 
po sončku, ki je vsak dan bolj toplo. Verjel je v koronarni klub, 
v njegovo širitev, v njegov obstoj tudi v bodoče, kljub kriznim 
časom, v glavi so mu kipele ideje. A na žalost je njegovo, tako 
zelo utrujeno srce omagalo. 
Zamrle so besede, ostali bodo spoštovanje, ljubezen, hvaležnost 
in neizmerno lepi spomini, da smo bili skupaj.
Miha, veš, ne bomo pozabili nate, ki si nam bil tako drag. Težko 
nam je izgubiti te za vedno in najtežje nam je naučiti se živeti 
brez tebe. Miha, hvala ti za vse.
Želimo ti večni mir, tam nekje, med zvezdami.     

Koronarni klub Savinjske doline                                                                                               

MIHA RANDL 
(1950–2021)

V SPOMIN

Spomini so kot iskre,
ki pod pepelom tlijo,
a ko jih razgrneš,
vedno znova zaživijo.
Kot tudi spomin na mamino zlato srce,
ki nikoli ne ugasne ... večno živi.

V 99. letu je v Domu starostnikov na Prevaljah 
za vedno zaspala najina draga mama

IVANKA ŠKRUBEJ
iz  Dolenje vasi pri Preboldu

(18. 12. 1922–4. 3. 2021)

Iskrena hvala vsem za izraze sožalja ter vsem, 
ki ste bili v mislih in srcu z nami v najtežjih trenutkih slovesa. 

Pogrešali jo bomo.

Žalujoči: hčerki Jožica in Iva z družinama

ZAHVALA

Življenjska pot Adija Vidmajerja, častnega občana občine 
Prebold, se je iztekla. Zaustavilo se je srce človeka, ki je med 
nami preživel večji del svoje življenjske in delovne poti ter s 
svojim delom obogatil čas, v katerem je živel.

Adi Vidmajer je s svojim delom na športnem, pedagoškem, 
planinskem in družbenem delu, predvsem pa z ravnanjem ob 
nastajanju nove samostojne Slovenije, vtisnil neizbrisen pečat 
Slovencem, slovenskemu prostoru ter generacijam občanov 
sedanje Občine Prebold.
Razdajal je svoje delo in znanje sodelavcem, sokrajanom in 
drugim, ki so ga srečevali.
Delo z mladimi in organizacija številnih aktivnosti zanje sta bila 
njegova največja ljubezen. 
Tesno navezan na domače kraje, svoj rodni kraj in slovensko 
domovino je vsepovsod po svetu s ponosom povedal, od kod 
prihaja.
V njem je bílo srce ponosnega Slovenca, ki je skromno, a vedno 
odločno, izžarevalo ljubezen do domovine, športa in še posebej 
do mladih.
Hvala za vse, kar si nam dal. Za vse modrosti, ki si nam jih 
podaril, in možnost, da smo bili del tvojega življenja. Za vedno 
te bomo ohranili v lepem spominu.

Dragi Adi, počivaj v miru in naj ti bo lahka slovenska zemlja.

Občina Prebold

Za vedno je odšel 
častni občan
ADI VIDMAJER
(1942–2021)

V SPOMIN

ADI VIDMAJER

Srečamo se spet … 
Nekje, nekoč … 

Tam med zvezdami.

Zveza športnih društev Občine Žalec

V SPOMIN
Na potovanje med zvezde 
večnosti je odšel
prijatelj, športnik , mentor, … 
in še mnogo več

MALI OGLASI

PEDIKURA – medicinska in estetska. Tudi na domu!
Moja masaža, Prebold.
Info.: 041 254 640 (Mojca)

PRAZNJENJE, ČIŠČENJE stanovanj, hiš, garaž in poslovnih 
objektov. Odvoz kosovnih odpadkov.
Info.: 031 768 870

MOBILNA PRALNICA, globinsko čiščenje vozil in sedežnih 
garnitur. Damjan Perme, s. p.
Info.: 031 682 344

ANGLEŠČINA + FOTOGRAFIJA
Info.: FB BELLARAY

TAXI PREVOZI, Janko Vodovnik, s. p.
Info.: 031 746 700, 041 746 700

Nudim NEGO, POMOČ in PEDIKURO na domu.
Info.: 041 821 218 (Mateja)

PODIRANJE in OBŽAGOVANJE DREVES na težje dostopnih 
mestih in tudi v strnjenih naseljih – odvoz.
Info.: 031 786 975

MASAŽE (klasična, terapevtska, športna, ročna limfna), 
maderoterapija, sprostitveni tretmaji, pedikura, permanentno 
lakiranje in gel nohti. Moja masaža, Prebold.
Info.: 041 254 640 (Mojca)

Nudim UREJANJE OKOLICE, obrezovanje grmovnic, košnjo 
trave in kombi prevoze.
Info.: 070 831 851

Kupimo POČITNIŠKO PRIKOLICO, lahko je stacionirana in 
stara do 30 let.
Info.: 031 391 972

Kupim TRAKTOR in ostale KMETIJSKE STROJE. 
Stroji so lahko tudi v okvari oz. potrebni obnove.
Info.: 040 651 403

ZAPOSLIMO osebo za delo v ŽIVILSKI TRGOVINI in za 
STREŽBO PIJAČ.
Info.: 031 581 287

VINOGRAD v Podvinu pri Polzeli (Vimperk)
oddam v brezplačen najem ali prodam.
Info.: 041 628 030

Zahvale za aprilsko številko Utripa sprejemamo
do torka, 13. aprila 2021, oziroma 

DO ZAPOLNITVE STRANI, 
na utrip@zkst-zalec.si in telefon 03/712 12 80.

ŠT. 3 I marec 2021 29



 KRONIKA

ZAHVALA
Ob boleči izgubi moža, očeta, dedija in pradedija

RUDOLFA KOROŠCA
(17. 2. 1941–28. 2. 2021)

se iz srca zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom
 in znancem za izrečena in pisna sožalja, za cvetje, 
sveče in vsem, ki ste se od njega poslovili v mislih.

Žalujoči vsi njegovi

Glej, zemlja si je vzela, kar je njeno.
A kar ni njeno, si ne more vzeti.
In to, kar je neskončno dragoceno,
je večno in nikdar ne more umreti.
(S. Makarovič)

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre,
le daleč, daleč je …

Poslovili smo se od dragega očeta, dedija in pradedija

ANTONA KANIČA 
iz Migojnic 77,

nazadnje stanujočega v Špesovem domu Vojnik,
(6. 6. 1935–3. 3.2021)

Iskreno se zahvaljujemo vsem znancem in prijateljem za 
izrečena sožalja. Zahvaljujemo se tudi g. župniku Jožetu 

Planincu, pogrebni službi Morana, JKP Žalec, kvartetu Srce 
ter vsem, ki so darovali sveče in cvetje.

Žalujoči: žena Slavka, sin Tone z družino, vnuka Vanja 
in Bogdan ter pravnuka Anžej in Martin

ZAHVALA

Tiho, tiho mesec gre,
z njim gre žalostno srce …

JOŽETA KRISTAVČNIKA
iz Drešinje vasi 36

(20. 1. 1932–18. 2. 2021)
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 

prijateljem, znancem za izrečena pisna in ustna sožalja, 
darovano cvetje in sveče. Hvala patru Vančiju Arzenšku za lepo 

opravljen obred, pogrebni službi Ropotar ter vsem, ki ste ga 
skupaj z nami v mislih in srcu pospremili 

na njegovi zadnji poti do groba.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža, 
očeta, dedija, strica in tasta

Še vedno si tu.
In ostala boš, dokler bomo mi …

Za vedno nas je zapustila naša draga mama, nanika, 
prababica in tašča

ANICA JELEN
(3. 7. 1929–20. 2. 2021)

Zahvaljujemo se vsem in vsakemu posebej za ponujeno dlan
in široko odprto srce.

Njeni najdražji: hči Branka, vnukinja Laura, 
pravnuk Lin in snaha Milena

ZAHVALA
FRANČIŠEK TURNŠEK

iz Šmatevža
(1933–2021)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
sodelavcem, prijateljem in znancem za izrečena ustna in pisna 

sožalja, darovano cvetje, sveče, za svete maše in denarno 
pomoč. Hvala gospodu župniku, govorniku, pevcem MPZ Karel 

Virant Braslovče, pogrebni službi Ropotar in vsem, 
ki ste ga pospremili na zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre,
le daleč, daleč je …

JOŽEFA RAKA 
z Gomilskega

(21. 1. 1948–31. 1. 2021)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za vsa ustna in pisna sožalja, darovano 
cvetje, sveče, za svete maše in denarne darove. Zahvaljujemo se 
gospodu župniku Martinu Cirarju za opravljen cerkveni obred, 
pogrebni službi Ropotar in gospe Ani. Neizmerno smo hvaležni 

tudi njegovim sopevcem Okteta Gomilsko in cerkvenemu 
zboru, ki so ga s pesmijo pospremili na njegovi zadnji poti. 

Zelo ga bomo pogrešali.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA
Ob boleči izgubi ljubega moža, 
atija in dedija

Ni te na pragu več, ni te v hiši,
nihče več tvojega glasu ne sliši.
Zato pot nas vodi tja, kjer rože
cvetijo in sveče ti v spomin gorijo.

Ob smrti našega dragega

VENČESLAVA ŠKAFERJA
iz Gotovelj

 (31. 8. 1931–6. 2. 2021)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem
 in znancem za pomoč in izražena sožalja ter za darovano 

cvetje, sveče, za svete maše in darove za cerkev. Hvala vsem, ki 
ste ga pospremili na njegovi zadnji pot. Zahvaljujemo se tudi 
gospodu župniku za lepo opravljen cerkveni obred, pevcem, 

praporščakom ter pogrebni službi Ropotar.
Vsem skupaj še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA

Pomlad se na zemljo zgrne,
petje slavcev se zbudi,
v cvetje zemlja se ogrne,
zame pa pomladi ni.
Zdaj si spočij izmučeno srce,
zdaj se spočijte zdelane roke …

Ob boleči izgubi dragega ata, starega ata in pradedka

RUDOLFA VERDELA
iz Zavrha pri Galiciji

(16. 1. 1934–15. 2. 2021) 

se iz srca zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, vaščanom, 
prijateljem in znancem, ki ste nam v teh težkih 

trenutkih stali ob strani. 
Hvala za vaše molitve ter za izrečena ustna in pisna sožalja. 
Hvala župniku Janku Cigali za lepo opravljen cerkveni obred 

in pogrebni službi Ropotar. Zahvala govornici Marini za 
ganljive besede slovesa in citrarki za odigrane pesmi. Hvala 

praporščakom za zadnji pozdrav in vsem, ki ste darovali 
sveče, cvetje in za svete maše. Hvala vsem, ki ste imeli našega 

dragega ata radi in ga boste ohranili v najlepšem spominu.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA

Ni res, da je odšel – nikoli ne bo!
Ujet v naša srca z najlepšimi spomini,
bo vsak naš korak spremljal v tišini.

ALOJZ RIBIČ
(10. 10. 1939–4. 3. 2021)

Iskreno se zahvaljujemo vsem za pisna in ustna sožalja, za 
svete maše in darove za cerkev. Zahvaljujemo se dr. Rodetovi, 

negovalkam v domu Sveti Rafael Vransko, župniku Pirnatu 
za darovano sveto mašo in za ganljive besede ob slovesu. 

Hvala Marini in Franju Osetu za odpete žalostinke.

Žena Malči, sin Miloš z Andrejo, vnuk Metod z Nino, 
vnukinja Klara in brat Slavko z družino

ZAHVALA

Zapustil nas je naš ljubljeni 
mož, oče, dedi, tast, brat in stric

ob boleči izgubi moža, atija, ata, brata in strica

IVANA SORČANA
iz Šmatevža

(9. 6. 1934–21. 1. 2021) 
Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem za 

izrečena sožalja, darovane sveče in podporo v težkih trenutkih. 
Zahvaljujemo se tudi PGD Gomilsko, pogrebni službi Ropotar, 
ge. Magdi Šalamon za poslednje besede besede, družini Zupan 

za odpete pesmi in g. župniku Martinu Cirarju za opravljen 
cerkveni obred.

Vsi njegovi

ZAHVALA

Čeprav tvoj glas se več ne sliši,
beseda tvoja v nas živi,
povsod te slišimo mi vsi,
med nami si.

17. marca je minilo leto dni, 
odkar nas je zapustil naš dragi

JOŽEF ČREŠNIK
iz Studenc 50a

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem preranem grobu, 
prižigate svečke in ga ohranjate v lepem spominu.

Vsi njegovi, ki ga močno pogrešamo

V SPOMIN
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O, saj smrti ni, le nove so poti.
Kot metulj razprl bom krila,
poletel v nebo.
Odšel bom za lučjo, 
še poljub poslal ti bom z vetrom.

Minilo je šest let, odkar nas je zapustil sin in brat

UROŠ KOTAR
iz Kasaz

(18. 11. 1980–28. 3. 2015)
Hvala vsem, ki se spomnite nanj in ga ohranjate 

v lepem spominu.

Vsi njegovi, ki ga neizmerno pogrešamo

V SPOMIN

Ni res, da sta odšla,
nikoli ne bosta!

Ujeta v naša srca
z najlepšimi spomini

vsak naš korak
spremljata v tišini.
Pogrešamo vaju …

V mesecu aprilu bo minilo eno leto, odkar se je od nas 
za vedno poslovila naša draga mami 

JOŽICA SEDMINEK

in mineva dvanajst let od nenadne smrti našega dragega očeta

VANČA SEDMINKA

Vsem, ki se ju skupaj z nami spominjate in s toplo mislijo 
postojite ob njunem zadnjem domu, iskrena hvala.

Vsi njuni

V SPOMIN

KRONIKA

POGREBNE STORITVE 
IN CVETLIČARNA

Starovaška 12, 3311 Šempeter

Tel.: 03/700 14 85
GSM: 041 613 269, 041 748 904

V najtežjih trenutkih smo z vami in za vas
dosegljivi 24 ur na dan

ROPOTAR Ivan, s. p.

Vsi, ki radi jih imamo,
nikdar ne umrejo,
le v nas se preselijo
in naprej, naprej živijo …

14. aprila bo minilo leto dni, odkar nas je mnogo prezgodaj 
za vedno zapustil dragi mož, ati in dedi 

MIHAEL – HELI KUDER   
iz Šempetra

Njegov odhod je med nami pustil praznino, še vedno ga 
neskončno pogrešamo. Hvala vsem, ki kdaj postojite ob 

njegovem grobu, prižgete svečko in se v mislih spomnite lepih 
trenutkov z njim. Želimo mu, da še naprej mirno počiva med 

svetlimi zvezdami.

Vsi njegovi

V SPOMIN

25. februarja nas je prekmalu za vedno zapustila 
draga žena in mamica

ANICA FILIPIČ
iz Žalca

Hvala vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in sosedom 
za darovano cvetje, sveče in tolažilne besede. Hvala osebju 

Splošne bolnišnice Celje pri njenem dolgotrajnem zdravljenju 
in za pomoč v zadnjih dneh njenega življenja. 

Iskrena hvala zeliščarjem in skupini Društva za fibromialgijo 
in plazmocitom, Šolskemu centru Celje, prijateljem skupine 

BMW, PD Zabukovica ter folkloristom.

Žalujoči: mož Jože in hči Andreja ter vsi njeni

ZAHVALA

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

Ob boleči izgubi moža, očeta, dedija in brata

SALIHA HASIČIĆA
 iz Žalca

 (18. 3. 1952–13. 2. 2021)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče.

 Hvala pogrebni službi Raj in gospodu župniku iz Nove Cerkve 
za opravljen obred.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre,
le daleč, daleč je …

Ob boleči izgubi našega dragega sina in brata

ANŽETA CENTRIHA  
iz Kasaz

(5. 3. 1998–14. 2. 2021)

Iz srca se zahvaljujemo za izražena sočutja, tolažbo in oporo 
v težkih trenutkih. Hvala za cvetje, sveče in za darovane svete 
maše. Hvala vsem, ki ste ga spremljali na njegovi zadnji poti. 

Hvala duhovnikoma Branku Zemljaku in Jožetu Planincu 
za lepo opravljeno pogrebno slovesnost. 

Zahvala tudi pogrebni službi Ropotar in JKP Žalec. 
Iskrena hvala vsem gasilcem, pevcem in drugim.

Žalujoči: starši, brata, punca in ostali domači

ZAHVALA

Srce tvoje več ne bije,
bolečin več ne trpiš,
nam pa žalost srce trga,
solza lije iz oči,
dom je prazen in otožen,
ker te več med nami ni.

FRANCU FELICIJANU 
iz Žalca

Minevata dve leti, odkar te, 
dragi mož in ati,

ni več med nami …

Žalujoči: 
žena Marija in hčerka Andreja

V SPOMIN

Bilo je samoumevno, 
da smo se pogovarjali,
skupaj razmišljali in se smejali.
Vse je bilo samoumevno,
samo konec ne …

Po težki in kratkotrajni bolezni se je od nas poslovil
naš ljubi oče, dedi in pradedi

MIROSLAV – MIRAN FARČNIK
iz Žalca

(27. 7. 1935–6. 2. 2021)

Hvala vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani. 
Ohranili ga bomo v lepem spominu.

Žalujoči: hčerki Darja in Maja z vsemi svojimi

ZAHVALA

Čeprav tvoj glas se več ne sliši,
beseda tvoja v nas živi,
povsod te slišimo mi vsi,
med nami si.

Z žalostjo sporočamo, da nas je v 69. letu zapustil naš dragi

STOJAN KOTAR
iz Kasaz

(19. 3. 1952–3. 2. 2021)
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
sosedom, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob strani, 

izrekli sožalje in darovali sveče. Hvala tudi vsem, ki ga boste 
ohranili v svojem srcu in v lepem spominu.

Vsi njegovi

ZAHVALA

Glej, zemlja si je vzela, kar je njeno,
a kar je njeno, nam ne more vzeti.
In to, kar je neskončno dragoceno,
je večno in nikdar ne more umreti.
(S. Makarovič)

V 101. letu se je za vedno poslovila naša draga mama, 
omica, babica in prababica

MARIJA HRIBAR
po domače POLAVDROVA MICI

iz Latkove vasi
(22. 2. 1920 –9. 2. 2021)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem, znancem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali 

ob strani in izrazili sožalje. Iskrena hvala za vse globoke misli, 
zapisane v žalni knjigi, darovano cvetje, sveče, za svete maše 
ter za prispevke za orgle v župniji Prebold. Hvala g. župniku 
Damjanu Ratajcu za lepo opravljen obred in izrečene besede 

ob njeni zadnji poti. Hvala pogrebni službi Ropotar ter Marini 
in Franju Osetu za glasbeno spremljavo ob slovesu. Posebej 
hvala osebni zdravnici Ireni Majcen, dr. med., za dolgoletno 
zdravljenje in patronažni sestri ge. Jelki Pečar za dolgoletno 

nego in pozornost. Zahvaljujemo se osebju Doma Nine Pokorn 
Grmovje ter družini Aman za nesebično pomoč in podporo. 

Žalujoči vsi njeni

ZAHVALA
V nebesih sem doma,
to oznanjujeta
mi zemlja in nebo
in vsaka stvar lepo.
(A. M. Slomšek)

Od nas se je poslovil in k Stvarniku odšel naš dragi

JAKOB – RADO KRK 
iz Matk

(6. 3. 1938–31. 1. 2021) 
Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem

 in znancem, ki ste nam v dneh težke preizkušnje stali ob strani
 in nam pomagali, izrazili sožalje, ob tem pa tudi zelo 

velikodušno darovali za svete maše in nove »Šempavelske« 
orgle. Zahvala celjskemu opatu g. Marjanu Jezerniku za 

opravljen pogreb in sv. mašo zadušnico. Hvala tudi dekanu 
g. Damjanu Ratajcu za besede slovesa ter molitveni skupini 

in pogrebni službi Ropotar. 
Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu.

Vsi njegovi

ZAHVALA
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ZANIMIVOSTI

Na Polzeli so 12. marca v organi-
zaciji Društva Dobra ideja že tretje 
leto zapored obeležili slovenski 
praznik zaljubljencev. 12. marec 
je bil nekoč prvi pomladni dan, z 
uveljavitvijo gregorijanskega kole-
darja pa se je gregorjevo premak-
nilo nazaj. Stari rek pravi, da se na 
ta dan ptički ženijo. Dekleta so se 
nekoč na gregorjevo ozirala v nebo. 
Prva ptica, ki jo je dekle videlo, je 
naznanila, kakšen bo njen mož. 

Ker se dnevi daljšajo, praznik 
pozdravlja svetlobo in prihajajočo 
pomlad. V krajih na Gorenjskem, 
ki so bili pretežno obrtniški, so ob 
gregorjevem »v vodo vrgli luč«, saj so 
bili dnevi daljši in v delavnicah niso 
več potrebovali umetne svetlobe. 
Ta običaj je všeč tudi Polzelanom, ki 
ga obeležujejo prav na gregorjevo. 
Letos so se ponovno zbrali ob sotočju 
potoka in struge v Vrtni ulici. Odrasli 

in otroci so se družili ob izdelovan-
ju čolničkov iz naravnih materialov. 
Nanje so pripeli svečke iz čebelje-
ga voska, ki jih je posebej za ta dan 
izdelal Luka Nareks iz Celja, in jih 
spustili po strugi. Nekateri so si ob 
tem tudi kaj lepega zaželeli.

Za nami sta 8. marec, mednarod-
ni dan žena, in dan mučenikov, 
ko praznujejo moški. Jutrišnji 
25. marec je materinski dan, ki 
je posvečen materam. To so torej 
praznični marčevski dnevi, ki jih 
eni obeležijo tako, drugi drugače, 
eni pa sploh ne.

Prav ti prazniki so dali idejo člani-
cam Medgeneracijskega centra 
Prebold. Njim v čast so naredile 
poseben šopek ob svojem MGC v 
Dolenji vasi. Kot je povedala Klavdija 
Jelen, je ideja povezana tudi z njihovo 
usmeritvijo, da vse, kar je mogoče, 
reciklirajo in ustvarijo nekaj novega, 
uporabnega. Za šopek so tako upora-
bile stare dežnike, jih poslikale z 
akrilnimi barvami, jih nato prim-
erno združile v šopek, ga obdale 
z belo kopreno ter s tem ustvarile 
svojstveno dekoracijo. Vsekakor je to 
domiselno dejanje, idej jim pa tudi ne 
manjka za bližnjo veliko noč in druge 
posebne dni. Vsak mesec naj bi pred-
stavile drug izdelek iz recikliranih 
materialov. 

Šopek iz dežnikov, posvečen 
marčevskim praznikom 

     D. NARAGLAV

Šopek iz dežnikov, posvečen marčevskim praznikom.

Gregorčkov so se še posebej razveselili otroci.

Ko se ptički ženijo
  L. K.    JURIJ ŽOHAR

Tudi letos so tehnične preglede 
traktorjev in traktorskih priklo-
pnikov izvedli na terenu na več 
lokacijah v Savinjski dolini. 

Tako je podjetje Avto Velenje v 
sodelovanju s podjetjem Avtokon-
trol Žalec pod okriljem skupine AS 
Slovenj Gradec v mesecu marcu 
opravilo tehnične preglede trak-
torjev na terenu. Pregledali so tiste 
traktorje, pri katerih konstrukcijsko 
določena hitrost ne presega 40 km/h, 
in traktorske priklopnike do 3.500 
kilogramov največje dovoljene mase. 

Lokacije pregledov so bile Kmetija 
Flis Hramše, PGD Ločica pri Vran-
skem, KZ Gotovlje, Polzela, Petro-
vče, Kmetija Povše Podlog, Aliansa 
Trnava in parkirišče Športne dvorane 
Vrani Vransko.

Tehnični pregledi na terenu 
     T. TAVČAR

Pri izvajanju tehničnih pregledov na terenu.

V in ob reki Bolski, ki teče skozi 
Občino Prebold in ločuje Dolenjo 
vas od Prebolda, se v neposredni 
bližini starega in novega mostu že 
vrsto let zadržujejo gosi. Zabaven 
pogled nanje polepšajo tudi divje 
race, ki plavajo po reki ali letijo nad 
njo. Zvečer pa, tako kot gosi, na 
bregu ali v vodi tudi prenočijo.  

Z izjemo bližnjih vaščanov le 
malokdo ve, od kod so se vzele gosi. 
Vse skupaj se je začelo na domači-
ji Milana Škorjanca, ki je bil velik 
ljubitelj domačih živali in jih je imel 
v svojem hlevu in dvorišču kar nekaj, 
od mačk, psa, kokoši, rac, gosi, koz, 
krav, prašičev do konj. Njegove gosi 
so se vsak dan podale preko ceste 
in po pešpoti do Bolske, ki je oddal-
jena manj kot sto metrov. Ko so 

se naveličale čofotanja ali postale 
lačne, so se vrnile na domačijo in noč 
večinoma preživele ob cesti, kjer je 
svetila luč. Ko je gospodar pred leti 
umrl in je hiša ostala prazna, so se 
nehale vračati in si svoj dom poiskale 
kar pri mostu. Imele so tudi naraščaj, 
a na koncu je ostal samo gosak. 

Ves čas bivanja je zanj in ostale gosi 
skrbel Mirko Stojnič, ki jim je uredil 
tudi krmilnico pri svoji garaži. Ko je 
gosak izgubil partnerico in ostal sam, 
mu je Stojnič priskrbel novo družico, 
in ko je izgubil tudi to, še eno, 
sedanjo. Družbo jima dela še bela 
gos, za katero Mirko ne ve, od kod 
je prišla. Vsak dan se gosi odpravijo 
do kozolčka, kjer jih čaka hrana, nato 
pa nazaj do vode, kjer uživajo in tudi 
prespijo.   

Goske pri mostu čez Bolsko, kjer uživajo v vodi in prenočujejo.

Zgodba o goseh 
     D. N.  

Naravni čolnički

V prvi letošnji čistilni akciji v 
dolini, ki jo je organizirala Občina 
Polzela minulo soboto, je sodelova-

lo okrog tisoč udeležencev, zbrali 
pa so 110 kubičnih metrov mešanih 
odpadkov. Namen akcije je bil očis-

titi morebitna divja odlagališča, 
okolico šol, vrtcev, naselij in spre-
hajalnih poti, kulturnih objek-
tov, bližine vodotokov in gozdnih 
površin. 

Ves čas čistilne akcije je bil odprt 
Kamnolom v Andražu nad Polzelo, 
kamor so odvažali večje kosovne 
odpadke. Veseli so, da je odpadkov 
vse manj in da divjih odlagališč skoraj 
ni več, so pa ceste in poti za marsik-
oga še vedno odlagališče. Posebno 
skrb so tokrat namenili vodotoku 
Struga, kjer se je izvedla tako sečnja 
rastlinstva kot tudi odstranjevanje 
odpadkov, ki v naravo ne sodijo. Nivo 
Eko d. o. o., upravljavec vodotoka 
Struga, je zaradi večjih vzdrževal-
nih del zmanjšal pretok na Strugi 
(od Podvina do Žalca) na biološki 
minimum, ob tem pa se je pokaza-
la možnost, da se del čistilne akcije 
izvede tudi na tem delu.

Množična udeležba v čistilni akciji 
     T. TAVČAR

S sobotne akcije na Polzeli, ki je bila med prvimi v Spodnji Savinjski dolini.
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